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GEMLİK BELEDİYE MECLİSİ’NİN 09 NİSAN 2025 TARİHLİ 

OLAĞAN TOPLANTI GÖRÜŞME TUTANAĞIDIR 

 

 

           TOPLANTIDA BULUNANLAR:  Şükrü DEVİREN Meclis Başkanı 

                                                 ÜYELER: Berna ESENTÜRK,  Çetin PEHLİVAN, Hüseyin ÇELİK, 

Arzu KARATAŞ, Selim YAVUZ, Şükrü AKSU, Mehmet ÖKSÜZ, Fatih UZUN, Aynur BEKİ, 

İbrahim TOKGÖZ, Murat YAVUZ, Durmuş USLU, Fatih AYDIN, Mehmet DEMİR, Mustafa 

DURAN, Turgut DURMUŞ, Tolga SARIŞEN, Birtan Kaan SAAT, Yahya Emrecan UZUNKAYA, 

Oğuz HAN, Tarık ERDEM, Mehmet  Şah KIZILALTUN, Osman ARSLAN, Emin FİLİZ, Tuncer 

YALÇİN, İlhan ERMİŞ, Hüseyin ULUKAYA, Erdi ŞAHİN, Sabahattin KUL. 

         TOPLANTIDA BULUNMAYANLAR: Nilsu SERTASLAN, Şahin KARPELİ. 

 

 

       --Faruk BİLGİLİ Yazı İşleri Müdürü: Yoklama yaptı.  

       --Şükrü DEVİREN Meclis Başkanı: Evet, gruplarda mazeretli olan arkadaşlarımız var mı? 

      --Şükrü AKSU Meclis Üyesi: Başkanım, Cumhuriyet Halk Partisi belediye meclis grubundan 

Nilsu SERTASLAN arkadaşımız katılamayacak. Mazeretli sayılmasını talep ediyoruz. 

       --Şükrü DEVİREN Meclis Başkanı: Adalet ve Kalkınma Partisi? Tam. Milliyetçi Hareket 

Partisi? 

      --………. Meclis Üyesi: Tamamız Başkanım 

       --Şükrü DEVİREN Meclis Başkanı: Peki, Büyük Birlik Partisi de burada. Evet, olmayan 

arkadaşlarımızın mazeretli sayılmasını oylarınıza sunuyorum. Kabul edenler, etmeyenler? Oy birliği 

ile kabul edilmiştir. 

        Değerli Belediye Meclis Üyesi arkadaşlarım, siyasi partilerimizin çok Kıymetli Yöneticileri, 

Kıymetli emek veren Basın Mensupları, Sivil toplum örgütlerinin yöneticileri, idarecileri, daire 

müdürlerimiz, Çok kıymetli Gemlik Halkı. Nisan ayının ikinci oturumunu Gemlik’imize başta hayırlı 

olması kaydıyla, düşüncelerin, görüşlerin açık bir şekilde ifade edildiği bir Meclis olması 

temennisiyle açıyorum. Hayırlı uğurlu olsun. 

          Yoklamamızı aldık. Teklifler bölümüne geçiyoruz. 

      --………. Meclis Üyesi: …. okuyayım mı? İkiden mi başlayayım? 

       --Şükrü DEVİREN Meclis Başkanı: İlk teklifi okuyun. Onu gündemi sona bırakacağız. Onu en 

sona bırakalım. Diğer bütün teklifleri uygunsa arkadaşlar? Bir siz okuyun. 

      --Berna ESENTÜRK Meclis Üyesi: Mali Hizmetler Müdürlüğü’nün, 5018 sayılı Kamu Mali 

Yönetimi ve Kontrol Kanunu’nun, 41. Maddesi hükmünce hazırlanan 2024 Yılı Faaliyet Raporu’nun 

5393 sayılı Yasanın, 56. maddesine istinaden görüşülmesi ile ilgili yazısı. 

      --Şükrü DEVİREN Meclis Başkanı: Evet, raporun bütün teklifler görüşüldükten sonra 

görüşülmesini oylarınıza sunuyorum. Kabul edenler, etmeyenler? Oy birliğiyle kabul edilmiştir.  

      --Tarık ERDEM Meclis Üyesi: İmar ve Şehircilik Müdürlüğü’nün 24.02.2025, 

     --Şükrü DEVİREN Meclis Başkanı: Bir saniye. Var mı itirazı olan arkadaşlar? Yok. Peki, oy 

birliğiyle kabul edilmiştir. Teşekkür ederim. 

      --Tarık ERDEM Meclis Üyesi: İmar ve Şehircilik Müdürlüğü’nün, 24.02.2025 tarih ve 7992 

kayıt nolu vatandaşın dilekçesine istinaden,  Engürücük Mahallesi 2828 ada 4 parseldeki 

38689/167898 hissenin, Gemlik Belediyesine ait Engürücük Mahallesi 2828 ada 7 parseldeki 

19648/83295 hissesinin 19345/83295 kadarı ile bedel farkı  gözetmeksizin karşılıklı olarak trampa 

edilmesi ile ilgili yazısı. 

      --Şükrü DEVİREN Meclis Başkanı: Arkadaşlar şimdi bakıldığında 1’e 7’ye kadar Plan ve 

Bütçe Komisyonuna havale edilmesi gereken konular var. 1’e 2’den, 1’e 6’ya kadar Plan ve Bütçe 

Komisyonuna havale edilmesini oylarınıza sunuyorum ilgili maddelerin. Kabul edenler, etmeyenler? 

Oy birliğiyle kabul edilmiştir. Evet,1'e 7'yi okuyalım arkadaşlar, 

      --Berna ESENTÜRK Meclis Üyesi: İmar ve Şehircilik Müdürlüğü’nün, İlçemiz, Orhaniye 

Mahallesi, 2645 ada, Halitpaşa Mahallesi 313-314-315-316 nolu adaların bir kısmına ait 1/1000 

ölçekli Uygulama İmar Planı değişikliği ile ilgili yazısı. 
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      --Şükrü DEVİREN Meclis Başkanı: Evet, ilgili maddenin İmar Komisyonuna havalesini 

oylarınıza sunuyorum. Kabul edenler, etmeyenler? Oy birliğiyle kabul edilmiştir. 

      --Tarık ERDEM Meclis Üyesi: Emlak ve İstimlak Müdürlüğü’nün, Engürücük Mahalle 2819 

ada 6 parselde 500,00 m² yüzölçümlü taşınmazın, Gemlik Belediyesi'ne ait 23/625 oranlı hisseye 

tekabül eden toplam 18,40 m² arsa payının diğer hissedarlara satışı ile ilgili yazısı. 

      --Şükrü DEVİREN Meclis Başkanı: İlgili maddenin Plan Bütçe Komisyonuna havale 

edilmesini oylarınıza sunuyorum. Kabul edenler, etmeyenler? Oy birliğiyle kabul edilmiştir. 

      --Berna ESENTÜRK Meclis Üyesi: Emlak ve İstimlak Müdürlüğü’nün, mülkiyeti Belediyemize 

ait Bursa İli, Gemlik İlçesi, Hisar Mahallesi, 562 ada 259 parsel, 500,28 m² yüzölçümlü arsa vasıflı 

taşınmazın satışı ile ilgili yazısı 

      --Şükrü DEVİREN Meclis Başkanı: İlgili maddenin Plan Bütçe Komisyonuna havale 

edilmesini oylarınıza sunuyorum. Kabul edenler, etmeyenler? Oy birliğiyle kabul edilmiştir. Aynı 

şekilde 1’e 11 maddesi de yine Plan Bütçe Komisyonuna havale edilmesi gereken bir madde. 

       1’e 11 maddesinin de Plan bütçe Komisyonuna havale edilmesini oylarınıza sunuyorum. Kabul 

edenler, etmeyenler? Oy birliğiyle kabul edilmiştir. 

       1’e 12 ve 1’e 13 İmara gidecek ama siz bir okuyun her ikisini birden. 

      --Tarık ERDEM Meclis Üyesi: İmar ve Şehircilik Müdürlüğü’nün, İlçemiz, Gemlik Merkez 

1/1000 ölçekli Uygulama İmar Planı Plan hükümleri değişikliği ile ilgili yazısı. 

      --Şükrü DEVİREN Meclis Başkanı: Evet, 1’e 12 ve 1’e 13'ün İmar Komisyonuna havale 

edilmesini oylarınıza sunuyorum. Kabul edenler, etmeyenler? Oy birliğiyle kabul edilmiştir. 

      --Berna ESENTÜRK Meclis Üyesi: Raporlara geçiyorum. 

      --Şükrü DEVİREN Meclis Başkanı: Evet, raporlar bölümüne geçiyoruz. 

      --Berna ESENTÜRK Meclis Üyesi: İmar Komisyonu’nun, İlçemiz Cumhuriyet Mahallesi, 2363 

ada 3 parsel ile ilgili 13.03.2025 tarihli raporu. 

      --Şükrü DEVİREN Meclis Başkanı: Evet, ilgili raporla ilgili görüş bildirmek isteyen var mı 

arkadaşlar? Yok. 

      İlgili raporun okunduğunu varsayarak oylarınıza sunuyorum. Kabul edenler, etmeyenler? Oy 

birliğiyle kabul edilmiştir. İlgili maddenin kabulünü oylarınıza sunuyorum. Kabul edenler, 

etmeyenler? Oy birliğiyle kabul edilmiştir. 

      --Tarık ERDEM Meclis Üyesi: İmar Komisyonu’nun, Kuzey Gelişme Alanı, 2. Etap 1/1.000 

Ölçekli Uygulama İmar Planı Revizyonuna yönelik askı itirazlarının değerlendirilmesi talebi ile ilgili 

19.03.2025 tarihli raporu. 

      --Şükrü DEVİREN Meclis Başkanı: Evet, raporla ilgili görüş bildirmek isteyen var mı? 

Buyurun Oğuz HAN Bey 

      --Oğuz HAN Meclis Üyesi: Kıymetli Başkan, Kıymetli Meclis Üyelerimiz. Şimdi burada ben bu 

haritayı incelediğimde, 1/1.000’de bu yeni meslek lisesiyle, yeni hastane yolu arasında bir yer, 

bulabildiğim kadarıyla ikinci etapta. Şimdi burada daha önce UKOME kararı var. İtiraz buraya ve 

aynı zamanda burada parsellerin biçim değişikliği olmuş. Yani burada İmar sağını imara mı almaya 

çalışılıyor?  

        Öyle bir şey de varsa TAKBİS bilgilerinden kimlerin arazileri olduğu ve aynı zamanda bu teklifi 

kim verdi 1/1000 ölçekli değişikliği? Bununla ilgili bilgi almak istiyorum. 

      --Şükrü DEVİREN Meclis Başkanı: Raporla ilgili görüş bildirmek isteyen var mı arkadaşlar? 

Buyurun. 

      --Çetin PEHLİVAN Meclis Üyesi: Şimdi bu 1/1.000 ölçekli imar plan uygulaması daha önceki 

dönemden yapılmış bir uygulama. Biz buradaki sadece itirazları değerlendirdik.  

       Buradaki işte komisyon üyesi arkadaşlarımızla beraber ölçüsünün düşük olduğunu gördüğümüz 

yolların genişletilmesini, işte belediye hizmet alanı kazandırabilir miyiz? Bunlara baktık. DOP 

oranlarına baktık. Mevcut DOP oranlarının aşağıda kalmaması yani ne gerekiyorsa onun yapılmasını 

komisyondaki arkadaşların oy birliği ile geçirdik. Yani bu bizim dönemimizde yapılmış bir uygulama 

değil. Daha önce zaten bu uygulama yapılmıştı. Biz buradaki sadece itirazları değerlendirdik. 

      --Şükrü DEVİREN Meclis Başkanı: Peki, Mehmet ÖKSÜZ Bey bu konuda siz de bir açıklama 

yapar mısınız Oğuz HAN Beye? 
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      --Mehmet ÖKSÜZ Meclis Üyesi: Başkanım, burada askı itirazları değerlendirildi. Oğuz HAN 

Beyin söylediği yol eğimleri ile alakalı daha önceden gelen itiraza istinaden, onlar tek tek kontrol 

edildi. Bölgenin topoğrafyası zor. Eğimli bir yer. Mümkün olan, mümkün olabilecek en iyi noktada 

yapılacak şekilde yolları düzenlemeye çalıştık komisyon olarak.. 

      --Şükrü DEVİREN Meclis Başkanı: Beni rahatsız eden şu oldu orada. Hani sanki birilerine 

burada bir kazanç sağlıyormuş gibi. “Kim aldı” vesaire diye. Var mı sizin gördüğünüz herhangi bir 

şey? 

      --Mehmet ÖKSÜZ Meclis Üyesi: Yok, yok. Böyle bir şey yok Başkanım. Öyle bir durum söz 

konusu değil. 

      --Şükrü DEVİREN Meclis Başkanı: Peki, Teşekkür ederim. 

      --Oğuz HAN Meclis Üyesi: Başkanım, bir saniye. Burada anladığım kadarıyla %45’e kadar 

eğilimler var dikey olarak. Ve buraya iki, üç tane viyadük yapılması gerekecek eğer burası imara 

açılırsa. Bu da ciddi sıkıntıya yol açar. Ben burada ret oyu kullanmak istiyorum ve geri çekilme talep 

ediyorum tekrardan komisyona. 

      --Şükrü AKSU Meclis Üyesi: Başkanım,  şimdi biz burayı imara açmıyoruz. Her iki 

arkadaşımızda İmar Komisyonu üyesi arkadaşlarımız da gayet net söylediler. Kamuoyunu, benim de 

söz almamın sebebi kamuoyunu yanlış bilgilendirmeme adına. Burası geçmiş dönemde imara 

açılmıştır. Üst ölçekli planlar uygulanmıştır. Dolayısıyla şu anda o geçmiş dönemdeki imara açılan 

yerlerde, yerlerle ilgili itirazlar gelmiş. Bizim İmar Komisyonumuz o itirazları değerlendirmiş. Sayın 

her iki arkadaşımızın da dediği gibi bölgenin özellikleri dikkate alınarak, o doğrultuda bir çalışma 

edilmiş ve kabul edilen de var, reddedilen de var. Dolayısıyla tekrar söylüyorum biz bir yeri imara 

açmıyoruz. 

      --Şükrü DEVİREN Meclis Başkanı: Evet, burada çok önemli bir noktaya da hemen işaret 

tutmak, altını çift çizgiyle çizmek istiyorum. Burada söyleyeceğimiz her türlü, en ufak yanlış bir şey 

kamuoyunda farklı algılanıp öyle gider. Dolayısıyla hassasiyetlere dikkat edelim. Bizim bir 

arkadaşlarımıza söylediğimiz odur. Bir algı yönetimi yapılmaması. Çünkü burada kendi konularında 

uzman arkadaşların içinde bulunduğu İmar Komisyonunda, mesleki yeterlilikleri olan, liyakatleri 

olan insanların burada yok sayılması, hiçe sayılması kabul edilir değil. Lütfen bu konulara dikkat 

edelim. Sanki birilerine peşkeş çekilmiş burası veya birilerine rant sağlanıyormuş gibi. Artık bu tür 

şeylerden, meclislerimizi artık bunlardan arındıralım arkadaşlar. Farklı bir model geliştirelim. Bakın 

gençler bizi izliyor. Geçmişte bu mecliste Gemlik için ter döken insanlar bizi izliyor ve hatalarını da 

görmüşlerdir belki onlar da. Geçmişte bu tür yapılan hatalar varsa. Biz bu hatalara düşmeyelim. Şu 

anda çok uyumlu bir şekilde gidiyor. Elbette eleştiri olacak ama özellikle rant sağlama konusunda 

insanların böyle itham edilmesi beni çok ciddi rahatsız eder. Buna dikkat edilmesini rica ediyorum.  

         Evet, ilgili maddenin okunmuş olarak kabulünü oylarınıza sunuyorum. Kabul edenler, 

etmeyenler? Oy birliğiyle kabul edilmiştir.  

      --Oğuz HAN Meclis Üyesi: Oy çokluğuyla. Ben kabul etmiyorum.  

      --Şükrü DEVİREN Meclis Başkanı: Okumuş olarak kabulünü de mi? Okuyalım size 

istiyorsanız. 

      --Oğuz HAN Meclis Üyesi:  Detaylı olarak açıklanırsa. Tatmin olmadım ben daha doğrusu. 

Detaylı bilgi verilirse bu daha uygun olur. 

      --Şükrü DEVİREN Meclis Başkanı: Tekrar ediyorum. Teşekkür ederim. İlgili maddenin 

okunmuş olarak kabulünü oylarınıza sunuyorum. Kabul edenler, etmeyenler? İlgili maddenin kabul 

olmuştur, okunduğu kabul olmuştur bütün arkadaşlarımızın oyuyla. Kaldırıyor musunuz Oğuz HAN 

Bey? 

      --Oğuz HAN Meclis Üyesi:  
      --Şükrü DEVİREN Meclis Başkanı: Tamam. Okunmuş olarak kabulünü Büyük Birlik Partisi 

meclis üyesi Oğuz HAN'ın ret oyuna karşı, diğer arkadaşlarımızın kabulüyle okunmuş olarak 

kabulünü oyladık. 

        Şimdi ilgili maddenin kabulünü oylarınıza sunuyorum. Kabul edenler, etmeyenler? Oy birliğiyle 

kabul edilmiştir demiyorum, yine Oğuz HAN Bey itiraz etti son anda. Oy çokluğuyla kabul 

edilmiştir. 
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      --Berna ESENTÜRK Meclis Üyesi: İmar Komisyonunun; İlçemiz, Hisar Mahallesi 1326 adanın 

doğusundaki park alanında trafonun imar planına işlenmesi.  Hisar Mahallesi, 1326 ada 8 nolu 

parselin batısındaki alana ait 1/1000 ölçekli uygulama imar planı değişikliği ile ilgili 19.03.2025 

tarihli raporu. 

      --Şükrü DEVİREN Meclis Başkanı: İlgili raporun okunmuş olarak kabulünü oylarınıza 

sunuyorum. Kabul edenler, etmeyenler? Oy birliğiyle kabul edilmiştir.  

      İlgili raporun kabulünü oylarınıza sunuyorum. Kabul edenler, etmeyenler? Evet, bir ret ile oy 

çokluğuyla kabul edilmiştir. Bununla ilgili bir itirazınızı, raporla ilgili görüşlerinizi alayım. Niye 

reddediyorsunuz Oğuz HAN Bey  

      --Oğuz HAN Meclis Üyesi: Şöyle Sayın Başkan, bura daha önce de bu dilekçe verilmiş şahıs 

tarafından trafo ile ilgili. Şimdi “UEDAŞ raporu bulunmaktadır” diyor. Ben UEDAŞ raporu 

görmedim dosyanın içerisinde. Yani ben komisyonlarda olmadığım için, okumadığım için o yüzden 

ret veriyorum. Diğer komisyondaki arkadaşlara gitmiş olabilir ama benim dosyamın içerisinde 

UEDAŞ raporu yok ve daha önce burada yeşil alanlar değişmiş. Yeşil alan sol tarafta iken sağ tarafa 

geçiyor yeşil alan. Ve trafo o tarafa alınmak isteniyor. Yani orada öyle bir sıkıntı var. Ben UEDAŞ 

raporunu görmediğim için ret oyu veriyorum. 

      --Şükrü DEVİREN Meclis Başkanı: Görüş bildirmek isteyen var mı arkadaşlar? Yok. Peki, 

tekrar ediyorum.  Raporun okunmuş olarak kabulünü oylarınıza sunuyorum. Kabul edenler, 

etmeyenler? Oy birliğiyle kabul edilmiştir. 

       Raporun kabulünü oylarınıza sunuyorum. Kabul edenler, etmeyenler? Oy çokluğuyla Büyük 

Birlik Partisi Oğuz HAN'ın reddiyle, bir kişiyle kabul olmuştur oy çokluğuyla. Buyurun. 

      --Tarık ERDEM Meclis Üyesi: İmar Komisyonu, Tarım, Balıkçılık ve Turizm Komisyonu ile 

Çevre,  Sağlık ve Sosyal İşler Komisyonu’nun,  İlçemiz Haydariye Mahallesi’nde Köy Gelişme 

Alanı’nın 300 metreye çıkarılmasına yönelik çalışmanın değerlendirilmesi, Plansız Alanlar İmar 

Yönetmeliğinde yapılan değişiklik doğrultusunda, İlçemiz Katırlı Mahallesinde Köy Yerleşik 

Alanı’nın 300 metreye çıkarılması ile ilgili 12.03.2025 tarihli müşterek raporu. 

      --Şükrü DEVİREN Meclis Başkanı: Raporla ilgili görüş bildirmek isteyen arkadaşlarımız var 

mı? Peki, ilgili raporun okumuş olarak kabulün oylarınıza sunuyorum. Kabul edenler, etmeyenler? 

Oy birliğiyle kabul edilmiştir. 

      İlgili maddenin kabulünü oylarınıza sunuyorum. Kabul edenler, etmeyenler? Oy birliğiyle kabul 

edilmiştir. Teşekkür ederim.  

       Evet, üçüncü maddeye geçelim arkadaşlar.  

      --Berna ESENTÜRK Meclis Üyesi: 5393 Sayılı Belediye Kanunu’nun 25. maddesine istinaden, 

Denetim Komisyonu’nun 01.01.2024-31.12.2024 tarihlerini kapsayan döneme ait gelir ve giderlere 

ilişkin Denetim Raporu’nun okunması. 

      --Şükrü DEVİREN Meclis Başkanı: Buyurun Murat Bey 

      --Şükrü AKSU Meclis Üyesi: Başkanım, önce arkadaşlarımız da uygun görürse Denetim 

Komisyonu okunmuş olarak kabul edilmesini teklif ediyoruz. Sonra üzerinde arkadaşlarımız duygu 

ve düşüncelerini paylaşabilecekler. Uygun mu arkadaşlar?  Peki. 

       --Şükrü DEVİREN Meclis Başkanı: Denetim raporunun okunmuş olarak kabulünü oylarınıza 

sunuyorum. Kabul edenler, etmeyenler? Oy birliğiyle kabul edilmiştir. Görüşlerinizi bildirin. 

Buyurun. 

      --Murat YAVUZ Meclis Üyesi: Sayın Başkan, Değerli Meclis Üyesi arkadaşlarım, Kıymetli 

Hazirun, basınımızın güzide temsilcileri ve Sevgili Gemlik Halkımız. Sizleri şahsım ve AK Parti 

grubum adına sevgi, saygı ve muhabbetle selamlıyorum.  

       2024 yılı Denetim Komisyonu raporu üzerine söz almış bulunmaktayım. Öncelikle 45 gün 

boyunca devam eden Denetim Komisyonu süresince başta Komisyon Başkanımız Şükrü AKSU 

olmak üzere, tüm komisyon üyesi arkadaşlarıma özverili çalışmalarından dolayı teşekkür ederim. 

Verimli bir Denetim Komisyonu geçirmiş olduğumuza inanıyorum. Denetim süresi sonunda az önce 

okundu sayılan Denetim Komisyonu Raporumuz çıkmış oldu. Komisyon üyeleri olarak bizler de bu 

komisyon raporuna eksik ve yanlış gördüğümüz maddeleri ekledik. Ben de bunları fazla detaya 

girmeden bazı maddeleri dikkatinizi çekmek için, müsaade ederseniz sizlerle paylaşmak istiyorum. 
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      Arkadaşlar, 2024 Mali Yılı Gider toplamımız 791.637.614 TL., gelir toplamımız 643.850.786 TL 

olarak gerçekleşmiştir. Bu gelir ve gider rakamlarını karşılaştırdığımızda maalesef 2024 yılı net 

bütçemiz 147.786.828 TL olarak açık vermiş bulunmaktadır. Buradan da anlaşılacağı üzere 

gelirlerimiz giderlerimizi karşılamamış olup, 2024 gelir bütçemizi kullanırken tabiri caiz ise 

ayağımızı yorganımıza göre uzatmadığımız anlaşılmıştır. Komisyonumuzca 31 Aralık 2024 tarihi 

itibariyle Belediyemizin borcunun 303.995.321 TL olduğu tespit edilmiştir. Arkadaşlar, son 3 sene 

geriye dönüp baktığımda, 2022 sonu itibariyle belediyemizin 74.990.000 TL borçlu iken, 2023 sonu 

itibariyle 2022 yılına göre %68 artarak 125.726.000 TL’ye yükselmiş, 2024 yılı sonu itibariyle 2023 

yılına göre %142 artarak 303.995.321 TL’ye yükseldiği görülmüştür. Son üç yıl mukayese 

edildiğinde Belediyemizin borcunun maalesef ilçemizde gözle görülür bir hizmet olmadığı halde, 

borcun bu oranlarda yükselmesi arzu edilen bir durum değildir. Borcumuz bu kadar yükselmesine 

rağmen emekli olan işçi ve personelimizin kıdem tazminatları ödenmesi için Meclisimizden 

borçlanma yetkisi istenirken, Film Festivali için toplamda 4.441.981 TL. harcanması bir denetim 

Komisyonu olarak içimi acıtmıştır. Bu tutarın içerisinde Jüri üyelerine ödenen tutar 1.296.000 TL, 

katılımcılara ödenen bedel 1.080.000 TL, gelenler için araç kiralama 652.800.000 TL, sunucuya 

ödenen tutar 331.200.000 TL.’dir. Halkımız tarafından çok fazla katılımın olmadığı Kitap Liman 

Fuarı İçinde toplamda 2.179.449 TL. harcanmıştır.  

        Ayrıca 29 Ekim 2023 tarihinde bir sanatçı getirmişiz ki ben Gemlik Halkının en iyilerine layık 

olduğunu düşünüyorum. Ancak şöyle bir sıkıntı gördüm. 2023 yılında getirdiğimiz sanatçının 

parasını ödeyememişiz. Şirket bize ya haciz yazısı yollamış veya haciz işlemlerini başlatacağını 

bildirmesi sonucu bu hanımefendinin parasını 2024 yılında taksit taksit ödemeye başlamışız.  

       Yukarıda verdiğim sadece 3 örnek gibi belediyemizce yapılan bir takım harcamalar borcumuzun 

bu kadar yüksek olduğu dönemlerde ben de çok uygun olmadığı kanaati oluşturmuştur.  

       Ayrıca festivallerde çadır kiralama, sandalye kiralama, sahne kurulumu, karavan kiralama 

bedelleri yaklaşık olarak 3.548.511 TL olduğunu gözlemlemiş bulunmaktayım. Bu gereçleri 

mümkünse belediye bünyesine alınması, bir kere masraf yapıldıktan sonra bu ödemelerin belediye 

kasasında kalması ilçemiz yararına olacaktır.  

      Bir türlü ne yapılacağına karar veremediğimiz Gemlik AVM binamız var. Bu binayı 

kullanmadığımız gibi, bir de bina ile ilgili yürüyen merdiven bakımı faturaları mevcut. Bu AVM 

binası ile ilgili son kararımızı verip, bir an önce kullanıma açılmalıdır.  

         Bir diğer hatalı gördüğüm uygulama …… doğru temin yöntemi ile yapılan alımlar. Doğrudan 

temin yolu ile yapılan mal ve hizmet alımlarında rekabeti arttırıcı ortamlar oluşturulmalı, üç fiyat 

teklifinden daha fazla teklif alınmalı, alımın önceden planlanarak mümkünse doğrudan temin ile 

değil ihale yöntemi ile alınması daha uygun olacaktır.  

        Örnek vermek gerekirse, rapora da yazdırdığım gibi 2024-2025 Öğretim Yılı ilkokul öğrencileri 

için doğrudan temin yöntemi ile alınan kırtasiye bedelleri. Doğrudan temin yöntemi ile alınan ve alım 

süreci iki parçaya bölünen toplam 1.129.680 TL bedelli kırtasiye alımları, yıl içerisinde planlanarak, 

zamanında ihale yöntemi alım yapılmış olsaydı hem katılımcı fazla olabilirdi, hem de daha düşük 

bedellere temin edilebilirdi.  

       2024 yılı envanterimizde kayıtlı araçlarımız için yapılmış olan toplam masraflar 11.309.100 

TL’dir. Belediyemizin envanterinde kayıtlı araçlarımızın birçoğunun çok eski modeller olduğu tespit 

edilmiştir. Araçlar eski olduğundan doğal olarak devamlı arıza yapmakta bu da belediyemize maddi 

açıdan bir külfet getirmektedir. Araç filomuz aciliyet durumuna göre planlama yapılarak yenilenmesi 

hem maddi açıdan, hem de hizmet açısından ilçemizin yararına olacaktır.  

       2024 yılı içerisinde Belediyeye 1.241.230 TL tutarında bağış yapıldığı görülmüştür. Yapılan 

bağışların genellikle belediyemiz ile ruhsat işleri olan kişi ve kuruluşların yaptığı gözlemlenmiştir.  

       Müdürler ile yaptığımız istişarelerde toplam çalışan sayısının verimli kullanılmadığı, genel 

olarak büro personelinin sayısının fazla olduğu, saha elemanı sayısının eksik olduğu kanaatine 

varılmıştır. Personel dağılımı ile ilgili bir çalışma yapılması gerekmektedir. 

       Demokraside Muhalefetler İktidarın eksiklerini söylerler. İktidarlar da bu doğrultuda kendilerine 

doğru olanı alırlar. Sizlerden de beklentimiz Belediye Başkanı olarak eleştirilerimizi dikkate alarak, 

bundan sonraki dönemlerde bütçemizi daha olumlu kullanmanızdır.  
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         Eleştirilerimizi dikkate alarak bütçemizi daha olumlu kullanacağınıza ve kalan 4 yıllık süre 

boyunca Gemlik Halkına daha iyi hizmetler vereceğinizi umuyorum. Beni dinlediğiniz için teşekkür 

eder, hepinize saygı ve sevgilerimi sunarım. 

      --Şükrü DEVİREN Meclis Başkanı: Murat Bey teşekkür ederiz. Buyurun, Milliyetçi Hareket 

Partisi adına Tuncay Bey buyurun. 

      --Tuncer YALÇIN Meclis Üyesi: Değerli Meclis Üyeleri, Değerli Gemlikli hemşerilerim. 

Milliyetçi Hareket Partisi adına hepinizi sevgi ve saygı ile selamlıyorum. 

Bugün meclisimizde alınacak kararların 2025 yılı için hayırlı olmasını diliyorum.  

       Koskoca bir yılı geride bıraktık. Bir yıl boyunca işbirliği yaptık. Yapıyoruz. Yapacağız diyerek 

geçirdik. Geçtiğimiz meclis toplantısında bir meclis üyesinin şahsıma yönelttiği sözlere hepimiz şahit 

olduk. Bununla da yetinmeyip İlçe Başkanının seviyesiz ve kendini aklıma çabasıyla yaptığı 

açıklamalarda ortadadır. Ramazan ayı boyunca sessiz kalmayı tercih ettim. Ancak beklediğim özür 

yerine tüm suçlamaları tarafıma yıkmaya çalışıldı. Her seferinde hoşgörüden bahseden siz değil 

miydiniz? Bu mecliste yaptığınız seviyesiz davranış için sizlerden bir özür bekliyorum. Bu kürsüden 

genel siyaseti İlçe Meclisine taşıdınız. Uyarınca Meclisi geren biz olduk. Seçilmiş Meclis Üyelerine 

çirkin benzetmeler ve üstü kapalı ithamlarda bulundunuz. Bunları size söyleyince yine Meclisi geren 

biz olduk.  

       Geçen sene bu zamanlarda Gemlik’in önemli konusu olan bir yıllık bütçe konuşulurken Meclisi 

bırakıp giden, Bursaspor antrenmanına giden Başkan, nikâh kıymaya giden Başkanımız bunları 

söyleyince yine Meclisi geren biz olduk.  

        2023 yılında Belediyeye yapılan bağış tutarı 9.226.000. 2024 yılında Belediyeye yapılan bağış 

tutarı 1.240.000. 2023 ve 2024 yıllarında yapılan bağış tutarlarına bakıyoruz %90 düşüş var. Bunun 

sebebini hiç sorguladığınız mı Sayın Başkan? 

        Kaçak yapı imalatlarında Engürü Mevkiinde bir firmaya aykırı imalattan Encümen kararı ile 

565.000 TL ceza kesiliyor. Yine ne yazık ki aynı Encümen kararıyla bu ceza 46 bin liraya 

düşürülüyor. Yine ne tesadüf ki Gemlik Belediyesi yol çalışması yapacağı yerde istinat duvarı yapan 

bir vatandaşımıza 91.000 TL ceza kesiliyor kaçak yapıdan. Bunun karşılığında “ruhsat al. Cezanı 

iptal edeceğiz” diyorlar. Aynı Encümen 46 bin liraya düşürüyor. 66 bin liraya düşürüyor bu cezayı. 

Bu iki firma arasında ne fark var? Bu iki şahıs arasında. Garip köylüye mi ceza kesmeye başladık?  

         Özel kalem müdürünüz kaç kişi? Burada kaç kişi çalışıyor? Şehir planlama ve harita hizmetleri 

neden dışarıdan alınıyor? Oysa belediye kadrosunda ona yakın harita mühendisi ve teknikeri 

çalışıyor. Hizmet alımı için ödenen tutar 1.910.800 TL. Peki, liyakat nerede?  

          Verdiğiniz sözler nerede Sayın Başkanım? Bir de festivallerde harcanan astronomik rakamlar. 

Ben burada keşke Yıldız Tilbe'nin karavanını konuşmak isterdim.  

           2024 yılında 12.256.000 TL harcama yapılmış. 23 Nisan Ulusal Egemenlik ve Çocuk Bayramı 

487.000, 19 Mayıs Atatürk'ü Anma ve Gençlik Spor Bayramı 83.000, 15 Temmuz 175.000,  Kitap 

Liman Sözcükleri Rotası 2.179.000, ZFest bunu kendinizde eleştirmiştiniz burada. Gençlik şöleni 

diye yaşlılar şöleni yapmıştınız orada. 473.000, 11 Eylül Gemlik’in Kurtuluşu 750.000. Gemlik 

Zeytin Festivali, bunu da “biz yaptık” dediniz ama Zeytin Borsası var mı bu işin içinde sormak 

istiyorum? Öğrenmek istiyorum. Buraya da harcadığınız para 238.000 lira. Film Festivali az önce 

Murat arkadaşımın söylediği 4.441.000 lira. 29 Ekim 155.000 lira. 2024 faaliyet raporunda 

programlara katılım sayısı dikkatimi çekti. Bir yıl boyunca 246 tane program yapmışız. 600 bin kişi 

de katılmış bu programlarımıza. Sayın Gemlikliler böyle bir kalabalığı gördünüz mü Gemlik’in 

içinde? Yoksa rakamları çok mu fazla şişirdik biz. Onu da sormak istiyorum size.  

           Ben böyle bir ufak bir muhasebeci değilim ama kendimce bir hesap yaptım Fatih abi. 600 bini 

246 programa böldüm. 2444 kişi program başına katılım. Bunun için de yılda 24 adet yaptığımız 

Meclis toplantıları da dâhil. Burada 2444 kişiyi görmüyorum ben.  

          “Kentsel dönüşüm” dediniz. Birim kurdunuz, personel aldınız, proje yaptınız, ödül bile aldınız. 

Ama sonuç “Merkezi hükümetin desteği olmadan yapamayıza” döndü. Kendi projenizi kendiniz 

eleştirdiniz. Gemlik Belediyesi'nin cebinden bu proje için 12 milyon TL para çıkmış. Mecbur 

muyduk biz bu paramızı çöpe atmaya? Belirlenen yerlerde hemşerilerimiz mağdur kaldı. Evlerine 

tadilat bile yapamadılar. Ne imar durumu alabildiler, ne dönüşüm sağlayabildiler. Sosyal Konutlar 

halen sizin için, sizin tarafınızdan kabul edilmemiş bir proje.  
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        Koskoca 6 senede bir çivi bile çakılmamış. Her seferde sosyal konutlardan çıkartıp, toplu 

konutlar yapılarak satışlar gerçekleşiyor. Peki, paralar nerede? Neden buradan aldığımız parayı 

burada kullanmıyoruz? 18.350.000 harcadığımız Köy Konakları mı kurtaracak değerli 

hemşerilerimizi. Emlak ve İstimlak için ayrılan bütçeyi hatırlıyor musunuz? Ben hatırlayamadım. 

Nedeni de şu 2024 faaliyet raporuna yazılmamış. Kentsel dönüşüm için harekete geçmek bu kadar mı 

zor? İlla büyük bir deprem mi bekliyoruz? Bu Köy Konaklarına harcanan tutarlar günümüz 

şartlarında toplu konutlardan 30 daire arsa, ruhsat, proje ve diğer giderler GEMTAŞ’a ait olarak 12 

daire yapardık. Gelin siz değerlendirin. Bir de “kentsel dönüşüm hesabında mevduatımız var” 

diyoruz. Şu anda 20 milyon gibi bir paramızın olması lazım. 18 milyon da Köy Konaklarına harcadık 

38 milyon.  Bu bütçeyle Gemlik'te, bu bütçe düzgün kullanılsaydı Gemlik'te neler yapmazdık biz? 

Nasıl kentsel dönüşüm yapmazdık? Herkese şov olurdu. Kentsel dönüşüm yaparken ödül alırdık. 

       Kamulaştırma kararları alınıyor ama hak sahiplerine ödemeler yapılmıyor. Sonuç olarak belediye 

sürekli bu davaları kaybediyor. Paranız yoksa neden kamulaştırma kararı alıyoruz? Neden paranız 

yoksa kentsel dönüşüm yapacağımızı iddia ediyoruz? Yoksa usulsüz yapı kullanma izinleri ile mi 

dönüşüm yapacağız? Otopark hesabında 35 milyon mevduatımız mevcut. Gecekondu hesabında 18 

milyon 500 bin lira mevduatımız mevcut. Bu paralarla niye planlanan projeler yapılmıyor? İller 

Bankası'ndan 4 milyon TL'ye yakın kredi çektik. Deniz Bank'tan ise 40 milyon. Neden? Nereye 

kullanıldı? Emekçilerin haklarını ağzınızdan düşürmeyip tazminatlarını vermek yerine, çektiğiniz 

krediyi ne yaptınız? Bayram üzeri emekçilerin bize ne kadar ücret ödediniz? 

         Bütçede büyük bir açık var. 148 milyon kadar. Gelirlerimiz giderlerimizi karşılamamakta. 2024 

yılı içerisinde yapılan yani sadece size ait Şükrü Başkanım 6 tane ihale var. Borcumuz varsa 

borçlanmaya devam ediyorsunuz sonra “merkezi hükümet desteği yok” diyorsunuz. Siz borçlanın biz 

mi ödeyelim? Bazı ödemeler gözüme çarptı denetleme de. İstanbul Şişli Merkez'de bir firmaya 615 

bin lira para ödenmiş. İstanbul Kadıköy merkezde bir firmaya 972 bin lira para ödenmiş. Yine 

İstanbul Maltepe merkezde bir firmaya iki adet fatura 1 milyon 500 bin TL para ödemişiz. Ne hizmet 

aldık? Bu hizmetleri Bursa'da veren firmalar yok mu? Yoksa birilerine Gemlik Belediyesi'ni peşkeş 

mi çekiyoruz? İstanbul Belediyesi Zabıta Vakfı İktisadi İşletmeleri 213 bin 730 lira para ödemişiz. 

Bizim zabıta arkadaşlarımıza iş mi öğrettiler? Hizmet mi aldık oradan?  

       Yıldız Tilbe, yapılalı konser 2 sene veya 3 sene oldu. Hala 2 milyon 700 bin lirasını biz 

ödemişiz. Değerlendirme firmasına ne kadar borcumuz var? Sizin için çok kıymetli danışmanlarınıza 

600 bin lira gayri resmi belediye iştirakleri üzerinden ödeme yaptınız. Muhtarlar ve Park Bahçeler 

Müdürlüğü ile ödenen danışmanlık reklam ücreti 110 bin lira. Şimdi soruyorum sizlere muhtarlar için 

ne yaptı bu arkadaşlar? O kadar da eleştirmemize rağmen bir firmaya doğrudan alım yoluyla verilen 

iş ve ücret 371 bin lira. Biz söyleriz. Söylerken de doğru olana bakarız. Bu davranışlara devam 

ederseniz bu mecliste sizler çok gerilirsiniz. Bir de bir bayana danışmanlık ücreti vermişiz. Kim bu? 

AB Kalkınma Ajansı, TÜBİTAK ve KOSGEB proje yazarı ve danışmanı 200 bin TL. Gerek var mı? 

Burası Gemlik Belediyesi. Burada Gemlik Belediyesi'nin kazancı ne? Ne demiştik. 6 adet ihale. Kedi 

köpek maması, açık hava reklamcılığı, temizlik için kiralan araç, kilitli beton, parke, taş alımı. 

Pazartesi günü kendiniz söylediniz. Çocuk parkı 11 tane. Çocuk parklarına da bu arada 11 milyon 

para ödemişiz. “Kurdele kesmedik” dediniz her hafta. Ama diğer ilçeler, diğer ilçe belediyelerin 

açılışında boy boy fotoğraf verdiniz. Biz icraatlarınızı ve açılışı Gemlik'te istiyoruz artık. Bir de çok 

merak ettiğim konu var 6 ihale demiştim. Bir tanesi de şu alt temel yapımı için taş tozu alınmış. 

Nereye aldık bunu?  

       Sakın buradan ekonominin arkasına sığınıp mazeret üretmeyin artık. Bu bütçe ile bu güzelim 

beldemize hizmet veremiyorsanız diyecek bir şeyim yok. Ama ne güzel Gemlik, ne güzel memleket 

için derdiniz olmadığını buradan yine anladım.  

       Denetleme Komisyonunda 45 gün görev yaptım. İlgili komisyonda bizler ve iktidar Meclis 

Üyeleri ile oy birliği ile aldığımız kararlar mevcut ve bunlar araç bakımları, reklam giderleri, tasarruf 

tedbirlerine uyulmaması, kamulaştırma süreçleri, gider ve gelir dengesinin tutulmaması, büro 

personel fazla saha personellerinin az olması, kiralanan çadır ve masa sandalyeler, öğretmenlere 

gider makbuzu ile ücret ödeniyor. Bu Denetim Komisyonunda belgeler ile mevcut. Ama her 

yaptığınız iş soru işareti. Alınan enstrümanlar kimler tarafından alındı? Bu enstrümanların zimmetini 

kim yaptı? Bu enstrümanlar kime zimmetlendi?  
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         Neden dağıtım işini Kültür İşleri Müdürlüğü yapmadı? Öğretmenler olarak görev yapan 

arkadaşlar kaç saat derse giriyor? Ders saat ücreti ne? Bu öğretmenlerin yeterlilikleri ne? Kim 

bunlar? Bu konuyla alakalı çok mu bağışçı bulduk biz kendimize? Yine şaibe, yine şaibe. Sayın 

Başkan siz isteseniz bununla alakalı 40 kere toplantı yapar, bizleri bilgilendirirdiniz. Neden bu 

lüzumu görmediniz? Yoksa seçim öncesi verdiğiniz sözler mi var birilerine?  

         2024 yılı faaliyet raporu rötarlı kroki, vaziyet planı, zemin etüt faaliyetleri, personel sayıları ve 

müdürlüklerinin rutin faaliyetleri kitapçığa dâhil edilmiş. Ne yaptınız? 2024 faaliyet raporu 2023'e 

göre çok güzel olmuş. Bol bol resimli, bol bol sazlı sözlü, yapılmayan veya asıl işimiz olan her şeyi 

faaliyet diye rapora koymuşsunuz. Raporu hazırlayan arkadaşlara buradan teşekkür ediyorum. Beni 

bir kere de yanıltın isterim ama hiç yanıltmayacaksınız. Bunun için de Sayın Başkan size de teşekkür 

ediyorum. Sizlere faaliyet raporu için çok soru sormak isterdim ama bu sefer hedef koymamışsınız. 

Kendinize daha önceki belediye yönetiminin süren faaliyetlerini yapmışsınız. Çok üzücü. Koskoca 1 

yıl geçti sonuç yok. Bence bu faaliyet raporunu konuşmaya bile gerek yok. Fakat en güzeli ilk 

sayfaya koydunuz Gazipaşa'nın resmi olmuş. Bunun için ayrıca teşekkür ediyorum.  

          Yıldırım Belediyesi ile işbirliğimizin sonucu ne oldu? Faaliyet ve denetim raporunda 

gördüğümüz hala asfalt alınıyor. Orhangazi Belediyesinin yaptığı arıtma Gemlik'e yetecek mi? 

Karsak deresi temizlenecek mi? Gürsu Belediyesi'nin hayvan barınağını örnek almıştınız. Ne 

yaptınız? Sadece tel örgü mü? Gemlik'in girişi ve trafik sorunu ile ilgili ne yapacaksınız? Faaliyet 

raporuna eklemişsiniz. “Karayolları ile koordinasyon sağlandıktan sonra halledeceğiz.” Bu da boş. 

Buda boş bence. Ben burada müjde vereyim size. Karayolları Müdürlüğü, Bursa İstanbul yolu bakımı 

için bir firma ile anlaşmış. Bu firma yetkilileriyle görüştüğümüzde Gemlik girişi için de çalışma 

yapacaklarını beyan ettiler. Milliyetçi Hareket Partisi'nin önerdiği projeler hakkında düşünceleriniz 

nedir? Yapmayı planlıyor musunuz? Sorularımızı sormaya, doğruları söylemeye devam edeceğiz. 

Çünkü Gemlik’in geleceği için hesap sorulması şart.  

        Sizler Gemlik'in geleceği olamayacaksınız. Bunu daha ilk günlerde gördük ama “bu kadar da 

değildir” diyerek sizlere bir yıl süre verdik. Şimdi 2025 yılını hep beraber izleyeceğiz. Saygılarımla. 

      --Şükrü DEVİREN Meclis Başkanı: Buyurun Fatih Bey. Buyurun Oğuz HAN Bey'i alalım önce 

isterseniz. 

      --Oğuz HAN Meclis Üyesi: Sayın Başkanım, geçen mecliste ben konuşmamı yaptım. Hem 

denetim, hem faaliyetle ilgili. Bir daha hakka girmiş olmayalım. 

      --Şükrü DEVİREN Meclis Başkanı: Teşekkür ediyorum. Buyurun Fatih Bey. 

      --Fatih UZUN Meclis Üyesi: Sayın Başkanım, Değerli Meclis Üyesi arkadaşlarım, Sevgili 

Gemlik Halkı. Hepinizi saygı ve sevgiyle selamlıyorum. 

      Ben de Denetim Kurulunun bir üyesi olarak. Denetim Kurulun da görev yapmış arkadaşlarıma 

teşekkür ediyorum. 45 gün boyunca gayet uyumlu bir şekilde çalıştık ve ortak bir kanaatle Denetim 

Kurulunu imzaladık. İki arkadaşım da kürsüde Denetim Kurulu ile ilgili görüşlerini açıkladılar. Ben 

de naçizane kendi görüşlerimi açıklamak istiyorum. 

      Murat arkadaşım bütçede gelir ve gider dengesizliğinden bahsetti. Yani arada 147 milyon lira bir 

farkın olduğunu söyledi. Bütçeler arkadaşlar şöyle oluşturuluyor. Bir önceki dönem bir tahmini bütçe 

yapılıyor. Bizim belediyemiz için de şöyle bir bütçe oluşmuş. 860 milyon lira gelir ve gider bütçesi 

oluşmuş. Gelir yüzde 75'i tamamlanmış. Giderin de 90 küsur lira hatırladığım kadarıyla.%91 

civarında bir gerçekleşmesi olmuş.  

        Bir önceki dönem bütçe tahmini yapılırken 250 milyon liralık satış ön görülmüş. Yani bir arsa 

satışı öngörülmüş. Bunun sebeplerinden biri de evet Tuncay söylüyor işte ekonomi, ekonomi ya da 

“bunları bahane ediyorsunuz” diyor ama bu bir gerçeklik. Ülkemizin bir gerçekliği. Şimdi 

borcumuzun %65 yükseldiğini söyledi. Ben tam teyit etmedim ama bu seneki yeniden değerleme 

oranı %122. Devlet diyor ki yani bir önceki dönem %122..  

      --………… Meclis Üyesi: %65 falan 

      --Fatih UZUN Meclis Üyesi: Nasıl 

      --………… Meclis Üyesi: Borcumuz bir önceki seneye göre %166 oranında artmış  

      --Fatih UZUN Meclis Üyesi: O borç değil ama Sevgili kardeşim.  

      --………… Meclis Üyesi: Borç, borç 

      --Fatih UZUN Meclis Üyesi: Geleceğim, alacağımız 

      --………… Meclis Üyesi: Bilançodan aldım ben rakamları ama sözünü bölmeyeyim. 
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      --Fatih UZUN Meclis Üyesi: Estağfurullah. Alacaklarımızı söylemedin. Bir de teminatlar falan 

onlar dâhil söyledim ve uzun vadeli borçlarla birlikte. Tabii ki teknik konular Murat daha iyi anlar 

beni. Ülkemizin gerçekliklerinden bahsetmezsek olmaz. Gerçekten bu durumdayız. Onun haricinde 

işte bir sürü Tuncay aslında çok naif bir arkadaşımız yani kürsüye geçince değişiyor bence. 

Kendisiyle çok güzel 45 gün boyunca anlaşıyoruz. Dışarda da anlaşıyoruz ama Tuncay kardeşim 

seviyesizlik, ya da bir İlçe Başkanı'na bir Meclis Üyesinin bir şey söylemesi bence çok uygun değil. 

Senden ricam bunlara biraz daha dikkat etmen. 

       Evet, denetim raporunda ortak kanaatimiz bir sürü maddeler var. Dikkat etmemiz gereken çok 

şey var. Biz orada bir tespit yapıyoruz ama biz orada şu olmuştur, bu olmuştur diye bir şey 

göremeyiz. Çünkü bunlar göreceli kavramlar. Yıldız Tilbe konserinden bahsediyoruz. Buna olan 

borçlarından bahsediyoruz ama bunların katkısından da bahsetmemiz lazım. Yani bir Yıldız Tilbe 

konseri yapıldı şehrimizde. Ben o gün şehir merkezine giremedim neredeyse 34 plakalı araçlardan. 

Yıldız Tilbe’ye evet bir ödeme yapmış olabiliriz ama Yıldız Tilbe’nin getirisi de çok olmuştur. En 

azından şöyle düşünebiliriz. Düşük gelirli bir vatandaşımız belki de hayatında hiç karşılaşamayacağı 

ailesiyle birlikte, çocuğuyla birlikte üst düzey bir sanatçıyı görmüş oldular. Hayatlarında çok önemli 

bir anı olarak, bütün yaşamları boyunca hatırlayacakları bir konuydu. Evet, bu kaliteli sanatçıları 

getirmek bu işe yarıyor. Bence de böyle devam etmemiz lazım. Evet, bu seneki bizim 

faaliyetlerimizde katılımlar düşük oldu. Bunlar da hep bizim tecrübe ettiğimiz şeyler. Eğer, bu 

masrafları yapacaksak gerçekten değecek sanatçılara benim şahsi fikrim bu. Değecek sanatçılara 

yapmamız gerekiyor. Tekrar şunu da belirtmek istiyorum.  

         Evet, Belediyemizin her seferinde çıkıp da bunları seçildiysek çözmemiz gerektiğini de 

biliyoruz ama bu mali sorunlar gerçekten ülkemizin bir gerçeği. Şöyle düşünelim yani şehrimize bir 

bakalım. Yani nasıl bir şehir olduğunu bir anlayalım.  

           Bir sürü sanayi tesisinin olduğu, denizinin olduğu, ufak çaplı turizminin olduğu, balıkçılığın 

olduğu, toprağın verimli olduğu bir şehirden bahsediyoruz. Bu şehire yapılan bir yatırımlara bakalım 

arkadaşlar. Devlet Hastanesi, Adalet Sarayı, kavşaklar, birkaç tane sağlık ocağı. Ne kadar vergi 

toplanıyordur Gemlik’ten ayda? Toplam 28.000 çalışan varmış Gemlik’in yakın çevresinde. Bundan 

stopaj kesiliyor. SSK kesiliyor. Bu fabrikalardan vergi kesiliyor. Ben size söyleyeyim mi? Devlet 

Hastanesi'nin parasını Devlet Gemlik’ten 3 ayda topluyordur. Ne yatırım var Gemlik'te? Bu kadar 

vergi toplanan bir yere ne yatırım var? Bu bize neye mal oluyor? Yapabiliyor musunuz orada piknik? 

Serbest bölgede piknik yapabiliyor musunuz? O sahile girebiliyor muyuz? Orada gezebiliyor muyuz? 

Bizim havamızı kirletiyor. Geçen gün çimento gemisi gelmiş. Açmış. Her taraf bembeyaz. Bir ay 

önce amonyak kokusundan duramadılar  Narlı'da, Karacaali’de. Bunun çilesini biz çekiyoruz. Azotun 

hissesini sat. Limana gireme. Hiçbir şey alınmamış. Sonra da diyoruz ki “para yok.” Yok arkadaşlar 

yok. Trafik sorunu da bu yüzden, sosyal hayat sorunu da bu yüzden. Buradan trilyonlarca vergi 

toplanıyor. Gemlik’e gelen yatırımı 10 tane yatırım sayamazsınız parmaklarınızla. Tekrar ediyorum. 

Devlet Hastanesi'nin parasını Gemlik’ten 3 ayda topluyorlar. Teşekkür ederim. 

      --Şükrü DEVİREN Meclis Başkanı: Teşekkür ederim Fatih. Ben de grup temsilcilerimizin 

sorularını ve eleştirilerini şöyle tek tek cevap vermek istiyorum. 

       Öncelikle denetim ekibi Başkanımız Sayın Şükrü AKSU başta olmak üzere, diğer temsilci 

arkadaşlarımıza çok çok teşekkür ediyorum katılımlarından, desteklerinden dolayı. Emin FİLİZ, 

Şükrü AKSU, Fatih UZUN, Murat ve Tuncay arkadaşımıza çok çok teşekkür ediyoruz. 

       Önemli tabii biz eleştirilerinizi de dikkate alıyoruz ama kamuoyunu da doğru bilgilendirmek ve 

rakamlarla istediğiniz gibi oynayabilirsiniz. Manipüle edebilirsiniz. Ben şimdi biraz da benim 

açımdan bakmanızı istiyorum.  

       Şimdi ülkemiz öyle bir ülke ki dolar, 2020 yılında dolar kaç paraydı? Buradaki hepiniz, üçünüz 

de işte Fatih'te dâhil olmak üzere finansta uzmanlığınız var. 7 TL civarı. Şuan da ne kadar? 

Baktığınızda %400’ün yüzün üzerinde bir artış var. Yani ülkemiz fakirleşiyor bu anlamda. Ha biz ne 

yaptık bu anlamda. 2024 yılında geldiğimizde tasarruf tedbirleri uygulandı.  İşte “Yetenek Sizden, 

Destek Bizden” projesini eleştiriyorsunuz. Kaymakamlığın ve Milli Eğitim'in içinde bulunduğu bir 

projeyi eleştiriyorsunuz. O bütün hocalarımız Milli Eğitim Bakanlığı tarafından, daha doğrusu 

buradaki Halk Eğitimden mutlaka sertifikalandırılmış hocalarımız ve bunların kayıtları, listeleri 

isterseniz Kültür Müdürlüğümüzden alabilirsiniz. Kaç tane öğrenciye, yaklaşık 2.000 tane öğrenciye 

orada hizmet ediliyor.  
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          Emin olun bütün bu anlattığımız konuları başka bir yerde anlattığımız da insanlar bunu örnek 

bir proje olarak gösteriyorlar. Biz seneye bunu daha fazla arttırmak yönündeyiz. %100 yani 4.000 

tane öğrenciye ulaşabilirsek o zaman bir noktaya gelebiliriz. Yani çok enteresan bir şey söyleyeyim 

bugün yaşadığım bir şey. “Yetenek Sizden Destek Bizden projesi bence başarısız oldu” diyen bir 

arkadaşımız var. Neye göre? Gittiniz gördünüz mü o çocukları? Yani o çocuklara dokundunuz mu? 

2.000 tanesinin de başarılı olmasını beklemek hayalcilik olur elbette. Ama orada emin olun 100 tane 

çocuğumuzu bile en azından madde, buradaki Gemlik’in temel sorunlarına baktığımız da 4 temel 

sorun dedik. Bunların bir tanesi de madde bağımlılığı. İşte çocuklarımızı 100 tanesini bile oradan 

kurtarabiliyor isek, oraya meyilli olan çocuklarımızı o zaman.  

        “Ben” diyor “Hiç öyle bir bağımlı çocuk görmedim.” Ya bu kadar mı olur yani? Neyi 

göreceksin sen orada? Bağımlı çocuklara mı ders veriyoruz? Biz musluğu, hortumun her tarafı patlak 

Gemlik’in baktığınızda yani hiç mi kimse bunu görmedi onu merak ediyorum ya. Gemlik’in bütün 

yani 4 önemli konusu var. Bakın 4 önemli konuyu biz önemsiyoruz ve önümüzde tutuyoruz. Bütün 

eleştirilerinize rağmen. Siyaseten. Vicdanen öyle olmadığını biliyorum ben. Siyaseten yaptığınızı da 

biliyorum. Hiç önemli değil yapabilirsiniz. Ama ısrarla ve emin olun emin adımlarla biz bildiğimiz 

yolda, doğru olan yolda gideceğiz. Rakamları da söyleyeceğiz. Evet, yanlış yapılan, yanlış, geçmişte 

yanlış planlanmış şeyler de vardı.  

        Ama artık biz geçmişe tamamen, geçmişin kalıntılarını da süpürerek yeni bir başlangıçla, yeni 

bir süreçle bir noktaya gelmeye çalışıyoruz Gemlik adına. Sizler açınızdan değil, belki de içinizde 

anlamayan arkadaşlar olacak.  

         Artık sizin çocuklarınız ve torunlarınız için Gemlik’i daha iyi bir noktaya getirebiliriz. Bakın 

çok rahat edebiliriz yani. Bu kadar enflasyonun yüksek olduğu, Merkezi hükümetimizin tasarruf 

tedbirleri uyguladığı bir dönemde biz tasarruf tedbirleri uygulanarak, rakamlarla söyleyeyim size. 

Borç miktarımızın %31,6’sını borçlanmada azaltma gerçekleştirmişiz. Bakın % 31,6. Bunu buna eğer 

itibar etmeyen arkadaşlarımız varsa gelsinler bir çayımızı içsinler. Nasıl olduğunu biz size 

açıklayalım.  

       Şimdi taş tozu dendi. Biz sadece ihaleyi, ihaleyi bütün ihaleyi müteahhitlere vermiyoruz. Bizim 

de bir ekibimiz var. Acil ekibimiz var. Bunun için her yıl yapılan 5 milyon TL'lik bir taş tozu alımı 

var. Bunu bizim kendi ekibimiz yapıyor. Fen İşlerindeki arkadaşlarımız acil müdahalelerde, işte daha 

önce biliyorsunuz doğalgazın kazdığı noktalardaki iyileştirmeleri bizim ekiplerimiz yapıyorlar. 

Bunun için alınan ve yıllık rutin olarak alınan bir çalışma bu. Yoksa nerede kullanıldığı ile ilgili hala 

bir soru işareti varsa bununla ilgili de yine çayın üzerine kahvede ısmarlayabiliriz.  

       Yani özetle Değerli arkadaşlarımız, yani diyoruz ki emin olun ülkemizin içinde bulunduğu 

ekonomik krizi biz de Belediyemizde çalışan yaklaşık 570 tane çalışan arkadaşımızın da haklarını ve 

insanca, açlık sınırına düşmeden, bakın açlık sınırına düşmeden, yaşamlarını sürdürebilmesi için 

elimizden geleni yapıyoruz ve bu konuda da Gemlik Halkının bizi anlayışla karşıladığını, temel 

ödevlerimiz olan temizliktir. 

        Fen İşleridir, park bahçe ve diğer hizmetleri, imar ve sosyal hizmetleri de birazdan 

göstereceğimiz faaliyet raporumuzdan da anlaşılacağı üzere bunların hepsini gerçekleştirmeye 

çalışıyoruz.  

       Gemlik’in malını satmak kolay. Demin bütçe ile ilgili “açık var” dediniz. 270 milyonluk bir satış 

öngörülmüş 2023’te ki yapılan bütçede. Dolayısıyla oradaki açık biz fazla satmadık. Çünkü böyle 

ekonomik krizlerin olduğu bir dönemde malı elden çıkartmak, yani var olan gayrimenkulü elden 

çıkartmak Gemlik'e ihanettir arkadaşlar. Bakın çok net söylüyorum. Bir sene hiçbir şey yapmayalım. 

Buna hepimizin karar vermesi lazım. Gemlik'in geleceğini kurtarmak adına belki bir sene hiçbir şey 

yapmayalım. “Temel ödevlerimizi yapalım yeter“ deyip, buna hep beraber karar vermeliyiz. Sizin 

buna siyaseten değil, vicdanen evet demeniz gerekiyor. Buna vicdanen evet demeniz yeterli. 

Vicdanına hala söz geçiremeyenler varsa gelin o konuda da bizim formüllerimiz var. O konuda da 

vicdanlarınızı da yumuşatırız Evelallah. Hiç sıkıntınız olmasın.  

       Şu anda Gemlik'in elinde, buradan Gemlik Halkının rahat olmasını rica ediyorum. Gemlik’in 

elinde Gemlik’i ileriki zamanda kuvvetlendirecek argümanlarımız, gayrimenkulleriniz var. 

Çocuklarımızın geleceğini 3-5 kişinin keyfiyetine gelir gibi yönetecek bir anlayışta değiliz.  
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       “Kentsel dönüşümle ilgili ne yaptınız?” dediniz. 99 depremi kaç yıl oldu olalı? 26 yıl olmuş demi 

neredeyse. 26 yıl. Ya şimdiye kadar ne yapılmış? İşte geçmiş dönemde bir proje yapıldı. Biz projeye 

baktık. Evet, tamam. Başlangıç, amaç güzel. Fakat güncel raporları, güncel durumu özetlemiyordu ve 

eksikleri vardı. Onun üzerine tamamladık.  Yani eksikti. Başlangıç güzel sıkıntı yok. Biz onu 

tamamladık. Arkadaşlarımız tamamladılar. Tekrar tekrar anlatıyorum. Bunun için de Marmara 

Kentsel Dönüşüm Daire Başkanlığımızı ziyaret ettik. Genel Müdürümüzle, Daire Başkanımızla 

görüştük. Buradaki bütün yapılan çalışmaların 23,5 hektarlık, 5 mahalleyi kapsayan çalışmayı 

kendilerine gönderdik. Bizden evrak istediler. Onları da gönderdik ve şu anda biz plan, demin 12 

milyon dediniz ya, yani kentsel dönüşüm için 12 milyon harcanmış. O yanlış bilgi. Gemlik 

kamuoyunu bunun, lütfen böyle yanlış bilgilendirme yapmayın. Şu anda söylediğimiz şu. 12 

milyonluk bir teklif var. Yani 23,5 hektarlık bir alanda, burada teknik insanlar var. 23,5 hektarlık alan 

için 12 milyonluk bir teklif var. Bu 12 olur, 11 olur, 13 olur. Fakat bu ihale sürecinde belirlenecek bir 

şey. Bunun içinde yine Bursa Büyükşehir Belediyesinde 1/100.000’lik planlarımıza da bunları doğru 

bir şekilde işleyerek devam edeceğiz. Yani kentsel dönüşümle ilgili bir noktaya geldik. Kendi içinde 

kentsel dönüşümü olabilecek ada bazlı ve site bazlı projelerde de yine Burkent ile Gemtaş Orkent 

Sitesi ile ilgili anlaşmaları sağlandı. Sırada üç dört tane daha sitemiz var. Bunlarla ilgili de adım adım 

geliyoruz.  

        Hafta sonu yukarıdaki TOKİ'lere gittik. TOKİ'ler tam, yani TOKİ için gerçekten bir tez 

yazılabilir burada.  

          Hem inşaat mühendisleri, hem mimarlar için gerçekten yapıla bilinir.  Ekonomistler için de 

yapıla bilinir. Ya ben şunu anlamıyorum arkadaşlar. Bakın sizden rica ediyorum. 53 milyon dolarlık, 

kabataslak hesapladığımız bir şey. Daha fazla olabilir. Eksiği yok onu söyleyeyim size. Uğur 

Başkan'dan önceki dönemde 53 milyon dolarlık satış olmuş. Yani bugünkü kurla çarptığınızda 

Gemlik Belediyesi'nin 2 yıllık bütçesi. Ne demek bu? Bizim bütçemiz 1 milyar 70 milyon TL 2025. 2 

milyarın üzerinde bir para ediyor. Yani bugünkü değerle baktığınızda. Hani ben şunu söyleyebilirim. 

Sayın eski Belediye Başkanımız Mehmet TURGUT, evet nereyi yaptı? İşte Manastırdaki Kültür 

Merkezini yaptı. Bu binayı yaptı. Efendime söyleyeyim. Başka aklıma ne geliyor. Var mı? Hatırlatın.  

AVM var. Evet, AVM var. Vesaire var. Hani baktığınızda bir eseri var. Fakat 53 milyon dolar satan 

arkadaş, 53 milyon dolarlık satış yapan arkadaşın hangi eseri var? Yani hangi gençliğe dokunuyor? 

Hangi yetime dokunuyor? Hangi garibana dokunuyor? Hangi yoksula dokunuyor?  Ben onu 

anlayamadım. Yani ben 53 milyon dolar ya. Gemlik bütçesinin 2 yıllık maliyeti gitmiş. Toz olmuş 

gitmiş. 365 daireye bakıyor. Çürüyor orada. Onların burada Sosyal Konut'tan çıkartılması ve 

ekonomiye kazandırılması ile ilgili sizin de işbirliğinde olduğunuzda, buna bile karşı geldiniz. Şimdi 

7. etap için ihale süreci başladı. Onunla ilgili ihalesini arkadaşlarımız giriyorlar şu anda. 7. etabın ilk 

cami ve karakolun karşısında olan blok. Daha sonra da 3. ve 5. etaplara doğru gelecek. Hani 

baktığınızda 7 yıldır, 8 yıldır orada yatan, Gemlikli vatandaşımızın parası o ya. Yani hakikaten kendi 

içerisinde bile gidip o ben şunu söylüyorum size, gidip o binaların içerisine girseniz siz de ağlarsınız. 

Emin olun bak. Yani af dilersiniz. Her kimse bunun müsebbibi gidip af diler yani. “Bu kadar bir milli 

serveti, yetimin öksüzün hakkını biz burada nasıl çürütüyoruz” diye. Ama biz çürütmeyeceğiz 

arkadaşlar. Bununla ilgili de GEMTAŞ’a da yetkimizi verdik. Orada inisiyatif alacaklar. Aynı 

zamanda kentsel dönüşüm konusunda da GEMTAŞ-BURKENT işbirliği içerisinde. Gerekirse TOKİ 

ile de işbirliği içerisinde olacağız. Yani senlik, benlik olmadan biz Gemlik'i ayağa kaldıracağız. 

Bununla ilgili hiç kimsenin şüphesi olmasın. Bununla ilgili de kim varsa gidip onun kapısında 

çalıyoruz. Hiç kimse yani sizin kapınızı çalmamız gerekirse de çalıyoruz. Onunla da alakalı bir 

şeyimiz yok bizim. Böyle bir önyargımız, bir kibrimiz, bir gurur abidesi değil hiç kimse. Biz gerekli 

işlemleri yapacağız.  

        Şimdi tabii Murat arkadaşımızın söylediklerinden sonra, Tuncay arkadaşımıza da söyleyeceğim. 

Doğrudan temin ve kırtasiye ile ilgili daha önce Oğuz HAN Bey de söyledi. Arkadaşlarımız da 

anlattılar burada. Yani onu, onu bence yani buradaki Gemlik'te, Gemlik kamuoyunu sürekli meşgul 

etmenin de çok doğru olmadığını düşünüyorum. Evet, planlamayı biz 1000 öğrenci üzerinden yapıp, 

sonra 2000 öğrenci, diğer öğrenciler de yapmasın dedik.   Onlara da alındı. Ama görüldü ki ihale 

veya daha önce alınan fiyatın üzerinde bir fiyatla alınmamış. Bu komisyon üyelerince tespit edilmiş. 

Uzman kişilerin verdiği rapor bu Murat Bey, 
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      --………… Meclis Üyesi: Başkanım, 

      --Şükrü DEVİREN Meclis Başkanı: Ben bitireyim ondan sonra. Lütfen arkadaşlar benim 

sözümü kesmeyin. Dikkat ederseniz ben kimsenin sözünü kesmiyorum. 

       Personel sayısı ve verimliliği ile ilgili, ben hemen şunu söyleyeyim size. Personel sayısında bir 

artışımız yok aslında.  1 Nisan 2024 itibariyle baktığımızda işe giren memur, işçi toplamı ile işten 

ayrılan memur toplamı arasında sadece 1 kişi fark var. Yani artı bir. Onun dışında yok. İşçi 

personelimizden 51 kişi emekli ve ayrılan olmuş. GEMTAR’dan 6 kişi, 13 tane de memurumuz. 

Pardon bunlar alınanlar. İşçiden 58 kişi, memurdan da 11 kişi ayrılan olmuş. Toplamda 69 ayrılan 

arkadaşımız var. Onun dışında dediğim gibi artış yok. Personel verimliliği ile ilgili şöyle sizlere 

katılıyorum. Ben de iş verimliliği ve sürekliliğine inanan biriyim. Onu da hemen şuna da 

bağlayacağım. Arkadaşımız, Tuncay arkadaşımızın bir sorusuna da buradan da yanıt vermiş olayım. 

Bir firma var. Danışmanlık firması. Biz aylık 20.000 TL veriyoruz o arkadaşa. Gemlik Belediyesi'nde 

kalite yönetim sistemi yok.  

        Kalite yönetim sisteminin oluşturulması ki bununla ilgili de geçmiş meclislerde 300.000 TL 

BEBKA’dan bağış aldığımızı, daha doğrusu hibe aldığımızı söyledik. Arkadaşlarımız şu anda proje 

hazırlıyorlar. Avrupa Birliği projeleri ve Belediyede hibe projeleri.  

       Bu konuda iyi olan belediyeler var. İşte sizin söylediğiniz Gürsu Belediyesi hayvan barınağını 

hibe ile aslında gerçekleştirmiş. Gemlik Belediyesi bu konuda şu ana kadar herhangi bir hibe 

almamış. Herhangi bir proje de bulunmamış ama Gemlik'e baktığımızda böyle bir potansiyelimiz var 

mı? Fazlasıyla var emin olun. O konuda da ama bir sistemin oturtması gerekiyor. Bu sistemi de 

dışarıdan bir danışmanlık, bir hocamız var. O gelip arkadaşlarımıza hem burada Kalite Yönetim 

Sistemi, hem İç Denetim. Buradaki iç denetimlerde biraz daha biz kendi oto kontrolümüzü de 

sağlamak adına da böyle çalışma var.  

       Personel iyileştirilmesi ve liyakat konusu ile ilgili de yine uzman arkadaşımız geldi. Görüştük 

kendisiyle. Teklif verecekler. Bütün birimlerdeki çalışanların liyakatleri, tahsil durumları ve 

yaptıkları işe uygun olup olmadıkları rapor halinde yapılacak. Bunu da ileriki günlerde sizinle de 

paylaşabiliriz veya birebir gelip size anlatabiliriz. O konuda da bir çekincemiz yok.  

       Yani köylüye mi ceza? Yoksa öbürüne mi ceza? Emin olun bu konularla ilgili açık nettir. 

Buradaki tavrımızı kaçak yapıdaki arkadaşlarımız çok net biliyorlar.  

      Hiç kimseye ayrım yapmadan, benim akrabalarıma da 2 kişiye de ceza yazmışlar. Yazabilirler. 

Hiç önemli değil. Eğer usule uygun bir şey değilse de yazılmalı bence de. Yanlış yapan cezasını öder. 

O yüzden de neden vatandaşın bir tanesinin cezası 600.000 iken düşmüş encümende, ona da bakalım. 

Yani encümen kararlarını özel olarak gelirseniz bir bakalım. Eğer gerçekten sizin söylediğiniz 

gibiyse burada ben de sizin yanınızda dururum. Derim ki “ya Tuncay arkadaşımız haklıymış” deriz. 

Çünkü orada mutlaka bir gerekçe vardır. Durup dururken asla Encümene müdahale etmem veya 

Zabıta arkadaşlarımıza, oradaki memur arkadaşlarımıza. Sadece şu konuda söyleyebilirim. Vatandaş 

düzeltmek için vakit isteyebilir. “Bana bir hafta müsaade edin” der. Biz o müsaadeyi sağlarız. Zaten 

o da olması gereken bir şeydir. Onun da cevabını vermiş olayım. 

      Festival ile ilgili, festival şöyle arkadaşlar. Zeytin Festivali konusunda evet istediğimiz gibi 

olmuyor. Geçmişte de olmadı. Geçen sene de istediğimiz gibi olmadı. Ya benim istediğim gibi değil. 

Böyle bir vizyonsuzluk olamaz açıkçası söyleyeyim ben. Dolayısıyla da Zeytin Borsasına ilk 

toplantısına girdiğimde geçen sene, bunun sorumlusu kim? Yani bunun adı zeytin ise Zeytin Borsası 

yüklenmeli. Yani buradan yaklaşık dört yüz, beş yüz tane zeytin esnafı varsa çok basit anlamda hani 

“çorbada tuzum olsa” dese, bir şeyler verse buraya çok inanılmaz güzel organizasyonlar olur. Ama 

baktığımızda maalesef Zeytin Borsası işin dışında kalmış geçmişte. %99’unu neredeyse Gemlik 

Belediyesi karşılıyor. Yüzde birini diğer işte paydaşlar. Böyle dedim olmaz. Şimdi %60-70’e kadar 

Zeytin Borsası karşıladı ve diğerleri. Gemlik Belediyesi'nin işte sahneleri vesaire gibi bazı şeyleri 

oldu destekleri. Ama önümüzdeki sene içerisinde tamamen biraz daha oradaki bizim payımızın 

düşmesi gerektiğine inanıyorum. Çünkü koordinasyon ve kontrol onlar da olması gerekiyor. Yani 

zeytinci zeytinini nasıl pazarlaması gerektiğini, nasıl Gemlik zeytinini tanıtması gerektiğini zeytinci 

bilir. Zeytincinin işine de karışmamak lazım ama destek olacağımızı da buradan tekrar hatırlatayım.  

       Köy konaklarına harcanan para. Şimdi yarım kalmış Köy Konakları var. Köy Konaklarında da 

geçen de söyledim arkadaşlar yani Köy Konakları insanların en fazla altında, kahvede oturdukları 

vakit geçirdikleri alanlar ve bu da kentsel dönüşüm parasından, bütçesinden harcanmış.  
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      Gayet normal çünkü yıkılmak üzere olan Köy Konakları yıkılmış. Yarımdı. Biz onları 

tamamladık ve borcunun da tamamını da ödedik. Şu anda 3 tane Köy Konağımız tamamlandı. Ya 

onlar için de toplu bir kurdele açılışı yapacağım. Ne olur kent lokantasındaki gibi kenardan 

izlemeyin. Mutlaka dâhil olun. Yani siz de bu meclisin bir parçasısınız. Onu da söyleyeyim.  

       Şimdi hayvan barınağı ile ilgili dediniz. Hayvan barınağı ile ilgili evet, doğru yani biz Engürü 

Mevkiinde, Kurtul’a giderken 15 dönümü bize ait, 25 dönümünü de ormandan tahsisini istediğimiz 

bir alan var. Orada çalışmalar başladı şu anda. İhalesi doğrudan temin şeklinde oluyor. Yani o tel 

örgü vesaire bir an önce çekelim. Çünkü dünde maalesef bir ısırma vakası geldi. Herkes sokak 

hayvanlarını Gemlik'e bırakıyor. Bakın Gürsu tarafından isim vermeyeyim ama. O taraftan geliyor. 

Batı tarafından geliyor. Dışarı şehirlerden Yalova'dan, İzmit'ten geliyor plakalı araçlar. Herkes bu 

bölgeye bırakıyor. Armutlu tarafından bu tarafa bırakılıyor. Yani Gemlik sanki böyle açıkhava 

hayvan barınağı gibi oldu ama biz bunları yine kendi içimizde.  

       Biz kimseyle, ben arkadaşlarıma da söyledim. Biz asla öyle davranmayalım. Birileri yanlış 

yapıyor diye siz de yanlış yapmaya başladığınızda orada inanılmaz bir şey olur arkadaşlar yani. 

Birilerinin buna direnmesi lazım. Birilerinin de bunun yanında aynı görüşte olmasa bile, aynı partide 

olmasa bile duruşunu sergilememiz gerekiyor. Bununla ilgili biz destek istiyoruz yani. Bu konuda bir 

duruş sergilemeliyiz. Gemlik olarak bir duruş sergilemeliyiz. Yine o konuyla ilgili de dedik ki 

burayla ile ilgili yine söylüyorum çorbada tuzunuz olsun. Bütün hayvan severlere sesleniyorum 

buradan. Önümüzdeki günlerde hava güzelleştiğinde orada bir çalı çırpı temizliği yapacağız. Herkesi 

bekliyoruz.  

        Ayrıca maddi destek vermek isteyen arkadaşlarımız da direkt olarak yapmasalar da, mutlaka 

orada en azından kendileri bir padok hazırlasınlar. Yani sokak hayvanlarının barınabileceği, 

getirsinler kendi elleriyle oraya koysunlar. Çünkü o bölgede de yaklaşık 5-6 bin tane sokak hayvanı 

kalacak şekilde bir planlamamız var. Bununla ilgili de ayın 12'sinde bir ödül var. Durmuş Başkanım 

gidecek Kayseri'ye. Onun da bilgisini vereyim arkadaşlar. Kent ve Başkan Dergisinin düzenlediği en 

iyi proje yarışmasında bizim Kurtul Bölgesi'ndeki Hayvan Barınağı Projemiz Türkiye'nin en iyi 

projesi seçildi. Kent ve Başkan Dergisi ödülünü Başkan yardımcımız Sayın Durmuş USLU 

Kayseri'ye giderek Gemlik adına o ödülü alacak. Bu arada da hepinize çok teşekkür ediyorum. 

       Şimdi soruları atlamak istemiyorum. Yoksa Tuncay yazılı getiriyor. Öylesi daha iyiydi aslında. 

Tuncay bir daha geldiğinde gerçekten öyle verirsen hem beni not tutma zahmetinden de kurtarmış 

olursun. Hem onun dışında zahmet olmaz tabii ama senin sorularına da ben cevap vermek istiyorum. 

Ama ilk girişine ayrı bir parantez açacağım. O yüzden ilk girişin için sona bırakıyorum.  

       Kentsel dönüşüm hesabında 30 milyon civarında paramız var. Gece kondu hesabımızda bizim 12 

milyon para var onu söyleyeyim.  Gecekondu payı. Gecekondu payı nedir? Onu da söyleyeyim size 

arkadaşlar. Gecekondu fonu veya payı, gecekondu Milli Emlak'ın sattığı arazilerden Gemlik 

Belediyesi'ne verdiği bir bedeldir. Yani bir miktardır. Bu da yüzde olarak düşük ama orada birikiyor. 

Şu anda 12 mi. Onu da, orada mı? 

      --………… Meclis Üyesi: 

      --Şükrü DEVİREN Meclis Başkanı: Tamam, 18 milyon. Yani o paramız var orada. Onu da 

kamulaştırma için kullanacağız. İşte bu kentsel dönüşüm, bizim plan ihalemiz tamamlandığında hızlı 

bir şekilde zaten Marmara Kentsel Dönüşüm Daire Başkanlığı, Çevre Bakanımıza gideceğiz. Ondan 

sonraki süreçte böyle bir sinsileyi öngördük. Hızlı bir şekilde, Gemlik'te çok hızlı bir şekilde bizim 

kazmayı vurmamız gerekiyor. Ama kendi içerisinde, site içerisinde dönüşümleri de burada, buradan 

tekrar belirtmek istiyorum Gemlik halkımıza. Sitenizde anlaştığınızda %51’i geçtiğinizde GEMTAŞ 

şirketimiz, iştirakimiz yani Gemlik Belediyesi iştiraki olan GEMTAŞ bu konuda şu anda rüştünü 

ispatlamış, teknik ekibi ile bilgisiyle, becerisiyle bu konuda Gemlik Halkına destek verecek, yardımcı 

olacak ve binalarını yapacaktır diyebiliriz. İmar alanında,  

       Evet, şimdi Sevgili Tuncay arkadaşımızın girişine gelince. Değerli arkadaşlar, bakın 

olabildiğince saygının her şey olduğunu söylüyorum. Evet, Tuncay söyledi. İşte Bursaspor 

antrenmanına gitti. Nikâha gitti. İkisi de güzel şeyler elbette. Onu da açık bir şekilde ifade edeyim 

Tuncay. Gitmemeliydim. Doğru söylüyorsun ama bazen insan söz verdiği zaman da sözünü de yerine 

getirmeli diye düşünüyorum ki biz geride kalan arkadaşlarımızla emin ol, bir Şükrü gider bin Şükrü 

gelir.  
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        Ki bir Şükrü gitti hemen arkasından, bir Şükrü DEVİREN gitti, Şükrü AKSU geldi meclisi 

yönetti. O yüzden de şüpheniz olmasın yani Şükrü gider, orada bak sırada kimler var? Fatih var, 

Çetin var, Tolga var, Mustafa DURAN var, Hüseyin ÇELİK var. Var da var yani gidiyor. Hiç sıkıntı 

yok. Ama söylediğine katılıyorum. Böyle bir şeyin yapılması çok doğru olmamıştır. Ben eleştirileri 

de doğru eleştirilere doğru diyorum. Bu insanlara verdiğiniz sözü yerine getirme noktasıydı. 

Nikâhlara da gidiyorum ben. Özellikle nikâhlara giderken de ben hep şunu söylüyorum. Uzun süreli 

evlilikler fedakârlıklar gerektiriyor. Yani biz dinlemeyi bilmiyoruz. Öyledir yani evliliklerde de öyle 

ve anı biriktirmiyoruz. İyi anılarımız birikmeli bence. Birbirimize zaman ayırmalıyız. Birbirimizi 

tanımalıyız. Hani o yüzden diyorum ya “vicdanına dokunmak” diye. İşte bu vicdanına 

dokunabildiğiniz anda karşıdakini anlarsınız siz. 

        Dokun ona bi. Biz hep birbirimizi şey gibi görüyoruz böyle. Farklı dikenli görüyoruz, ateşli 

görüyoruz, görüyoruz da görüyoruz. Yanlış ne varsa, yanlış üzerinden görüyoruz. Emin olun ben size 

öyle bakmıyorum. Bak, bütün samimiyetimle söylüyorum. Sonuçta bizim bir amacımız var 

arkadaşlar. Bakın biz Gemlik Halkına yani burada çocuklarımıza ben yıllarca spor yaptım.  

         Hala sporun içerisindeyim. Sanatın, kültürün, toplumun bütün kurumlarında neredeyse görev 

aldım. 22 tane köyümüz var. Gitmediğimiz köy kalmadı. Bunu siyaseten yapmadım. Bunu daha 

önceki sivil toplum örgütlerinde ki tecrübemle söylüyorum ben. Yani öyle güzel insanlar var ki, biz 

bu güzellikleri ortaya çıkartarak Gemlik’e faydalı olabiliriz. Bunun temeli de ne biliyor musunuz? 

Hepimiz farklı olabiliriz. Ama birbirimize saygı duymak zorundayız. Gelişmiş medeniyetlerin 

gelişmişliği birbirine saygıdan kaynaklanıyor. Oysaki temel olarak bizim zaten örf, adet, geleneğimiz 

gereği büyüğe saygı, küçüğe sevgi olmadıktan sonra da hiçbir şey olmuyor. Ben o yüzden ki sizin 

İlçe Başkanının bize düzdüğü methiyeler, hayvan barınağındaki durumdan ve bir önceki şeylerden, 

sonrasında videolar vesaire. Çıkıp tek kelime laf etmedim. Ne sosyal medyada, ne herhangi birine 

veya işte o arkadaşlarımızın, bize sürekli saldıran arkadaşlarımızla ilgili de hiçbir zaman bir şey 

söylemedim. Sadece iyi taraflarını söyledim. Ne dedim “işini çok iyi yapıyordu gerçekten. Yani iş 

konusunda iyiydi.” Kötüyü söylemek çok kolay. Önemli olan kötü varken sen iyiyi söyleyebiliyor 

musun? O zaman iyisin işte. Mesele burada bu.   

         Şimdi sizin İlçe Başkanı'na tek kelime laf etmemiş biri olarak söylüyorum ben. Çıkıp şurada 

şöyle söylesen ben seni alkışlardım. Deseydin ki “çok üzüldüm. Keşke İlçe Başkanınız böyle bir şey 

söylemeseydi bana. Hani veya böyle bir şey söylemeseydi.” Konu bana geldiğinde emin olun ben 

konunun farkında değildim. Sen hakaret olarak dediğin konuda veya saldırıda. Çünkü burada Nilsu 

ile konuşuyorduk. Bu işte o ara bir şeyler konuşmuş. Ya dediler ki böyle böyle bir şey var. Berna'yı 

aradım. Dedim “siz arayın. Abi kardeş olarak halledin.” Sonra aramış ve seninle konuştuğunu 

biliyorum ben. Abi kardeş olarak hallettiniz. Bazı şeylerin böyle abi kardeşlik olarak, bunlar artık 

siyasetin dışına çıkarmanız gerektiği, ya bunları şunu söylesen emin ol çok daha iyi olurdu. Senin 

için söylüyorum yani. Herkes için iyi olurdu. Sadece senin için değil. “Biz onu hallettik arkadaşlar. 

Büyütmene gerek yok. Biz abi kardeş olarak hallettik.” Çünkü aramış. Sana anlatmış durumunu. 

Bilmiyorum ne anlatmış ama “biz hallettik” dedi.  Tamam dedim ben de. Girmedim. Dolayısıyla artık 

iki yetişkin arasındaki, olabilir bazen insan birbirine fevri olarak bir şey söylüyor olabilir. Ben de işte 

o fevri olarak söylenen, siyaseten söylenen şeyleri bir büyük olarak, bir abi olarak, ben sizin İlçe 

Başkanınıza orada ne diyorum “tamam” diyorum. Ya “kardeşimizdir. Sevdiğimiz bir kardeşimizdir. 

Siyaseten söylemiştir. Ama doğrusu budur” bir şey birisi söylediğinde. Burada bizimki gerçekten 

hani ben kendimi bir biliyorsam, iki olarak veya beş olarak değerlendirdiğim dürüstlüğüyle, 

adamlığıyla, her şeyiyle Servet PEHLİVAN’a böyle bir şey söylenmesi kabul edilir bir şey değildir 

yani. Bu konuda bence senin de bir özür dilemen gerekir diye düşünüyorum.  

       Şimdi toparlamak gerekirse arkadaşlar. Evet, birazdan biz 2024 yılındaki yaptığımız faaliyetleri 

de anlatacağız. Videolarla anlatacağız. Buradaki sunumlarla anlatacağız. Vicdanı olan herkes şunu 

söyler. 42 milyon, ben söylüyorum. Net söylüyorum. 42 milyon sadece işçi gideri olan Gemlik 

Belediyesinin aldığı pay ortalama olarak, 10 ay için söylüyorum daha 11., 12 ay şu anda rakamları 

aklımda değil. Onlar da o civarda ama yaklaşık 19 milyon 600 bin lira para gelmiş bize. Yani 20 

küsur milyonluk bir açıkla hep biz gitmişiz. Biz kimsenin kapısına da gitmedik. Kimsenin de şeyini 

yapmadık. Bağış vesaire. Kimseyi tehdit etmedik. Biz burada arkadaşlara şunu söylüyoruz.  
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         Varsa bir iş, inisiyatif alabileceğiniz, vatandaşın işini görebileceğiniz, insan unsurunun riske 

düşmediği, kimsenin hayati riski olmadığı bir konuda belediye inisiyatifini kullanır ve kamu yararı 

gözeterek vatandaşın işini çözer. Bu konuda açıktır. Usule uygun olarak geçmişte ne yapıyorlarsa, 

usule uygun olarak, usule uygun bir şekilde yapın arkadaşlar diyoruz. Hep konuştuğumuz bu. 

Sizlerde de aynı şey. Varsa başka tavsiyeleriniz bakın onları da dinleriz. Yani şunu şöyle yapın diye. 

         Şimdi işte geçmiş dönemde bir günde 50 tane imza atılmış. Bunun acaba biriktirip 50 tane mi 

atsak diye düşündük kendi kendimize. Yani o zaman öyle yapılsın. Nasıl yapılması gerekiyorsa 

oturalım bunları o zaman, şöyle söyledim ben arkadaşlara.  

        “Arkadaşlar ruhsat muhsat şu anda vermeyin. Tamam mı. Biz o zaman bir yoğurdu üfleyerek 

yiyelim. Çünkü sıkıntı mı olacak” Burada kimseyi gözetmek, kimseye rant sağlamak, kimseyi 

kayırmak gibi bir gayretimiz yok arkadaşlar. O yüzden herkes rahat olsun. Ne yapılması gerektiği ile 

ilgili eğer yine fikriniz varsa buradan oturalım bütün müteahhitleri, bütün şeyleri de toplayalım, 

konuşalım.  Koyalım ortaya diyelim ki “hangi konuları, nasıl çözeceğiz? Buyurun burada beraber 

karar verelim buna.” Gemlik’te balık baştan kokar misali ile eğer siz baştan önlem almazsanız, iki 

meclis önce şeyi getirdik. İşini düzgün yapmayan arkadaşlar katlamalı ceza yapalım diye. Siz karşı 

çıktınız. Yani işini doğru yapmayanı niye savunuyoruz ki ben onu merak ettim ya. Sizin el 

kaldırmanız lazım başta. Öyle değil mi arkadaşlar? Yani ben hani onu anlamaya çalışıyorum. Ya işini 

yanlış yapana diyoruz biz doğru yapana niye karışalım ki.  

      --Tuncer YALÇIN Meclis Üyesi: Başkanım, bir saatten beri sizi dinliyoruz. 30 kere Tuncay 

dediniz. Cevap vereceğim. 

      --Şükrü DEVİREN Meclis Başkanı: Hakkın geldi senin bir dakika  

      --Tuncer YALÇIN Meclis Üyesi: Cevap hakkım geldi 

      --Şükrü DEVİREN Meclis Başkanı: Vereceğim, vereceğim. Bir dakika bekler misin? Ama önce 

Murat'a vereceğim söz. Çünkü o istedi de, o istedi. Kusura bakma Murat'çım. Demem o ki arkadaşlar, 

demem o ki Sevgili Gemlik Halkı biz eğer işimize geleni böyle çıkıp kürsüde istediğimiz gibi 

söylersek, istediğimiz gibi bu şekilde anlatır ve kamuoyunu yanıltmaya yönelik bir beyanda 

bulunursak bu kafaları karıştırır. Algı yönetimidir bu. Algıya bakmayın siz gerçeğe bakın tamam mı. 

Gerçek içinde bizim kapımız herkese açık. Pardon bu arada kapımız yok onu da söyleyeyim. Ben 

beni her zaman, beni her zaman, beni her zaman görebilirsiniz. Sokaklardayım. Gelip eğer kafanıza 

yatmayan bir şey varsa hesap da sorabilirsiniz. Hesap vermekten de asla ve asla kaçınmayız. Çünkü 

bizim Gemlik Halkına hesap verme gibi bir yükümlülüğümüz var. Ondan da asla kaçmayız diyorum. 

Hepinize çok teşekkür ediyorum. Murat Bey buyurun. 

      --Murat YAVUZ Meclis Üyesi: Başkanım, bu kırtasiye alımı bir örnekti.  Bazı doğrudan temin 

yöntemiyle alımların daha önceden planlanarak ihale yöntemi ile alınması daha uygun olacağını 

belirtmek istemiştim ben. Mesela o örnek verdiğimiz kırtasiye alımı. Bu yılbaşında planlanabilir. 

Mesela bu sene planlandı mı? İhale yöntemi ile alınsa 1 milyon 296 bindi galiba rakam. Belki 1 

milyona alınacaktı. Böylece de Gemlik Belediyesi'nin 300 bin lirası kasasında kalmış olacaktı. 

Mevzu bu yani.  

      --Şükrü DEVİREN Meclis Başkanı: Belki daha da fazla olacak. Teşekkür ederim. Aslında hani 

doğru söylüyorsun bazı noktalarda ama orada işte belki de fazla alacaktın. Çünkü doğrudan teminle 

ihale usulü, ödeme zamanı, hakediş vesaire biraz daha uzadığı için orda esnaflar da, onu da konuştuk. 

Üzerine koyuyorlar. Fiyatın fazla olacağını söyleyebilirim. Eksik olacağı asla mümkün değildi. 

Tasarruf tedbirleri geldiğinde biz aslında normalde tasarruf tedbirleri ile birlikte bunu düşürelim 

dedik. Ya buradaki kararımız o yöndeydi. Fakat çocukların ve gelen tepkilerin, özellikle mahalle 

muhtarlarımızın ve diğer aldığımız bilgilerle bunun çocuklarımızın psikolojisini olumsuz 

etkileyeceğini düşündüğümüz için, o zaman dedik ki “evet, biz tamam gerisini de alalım” dedik. Bu 

ondan kaynaklanan bir şey aslında. Yoksa hadi diğer konularda da onu da söyleyeyim size. Doğrudan 

temin ve müdürlüklerdeki 2024’te ki bu doğrudan temin artışlarının da aldığımız tasarruf 

tedbirlerinden dolayı. İşte o yüzden biz bir %33’lük bir tasarruf tedbiri uyguladık ve borçlarımızı 

azalttık dediğimiz nokta da oradan kaynaklandı. Yoksa Park Bahçelerde mesela oyun parkı daha 

fazlaydı. Onun ihalesini yapmadık. Daha sonra yine asfalt ihalesini yapmadık. Taş parke ihalesini 

yapmadık. Çünkü ayağımızı yorganımıza göre uzatmamız gerekiyordu.  
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       Ki Tuncay'ın dediği gibi haklı ve bunun kışı var, boranı var. Yine Tuncay dedim. Tuncay’a hak 

doğdu. Buyur Tuncay dinleyelim seni. 

      --Tuncer YALÇIN Meclis Üyesi: Sayın Başkanım, ilk önce Fatih abime cevabı vereyim. Biz az 

önce Şükrü PEHLİVAN Bey’e “seviyesiz açıklaması” dedim ama şöyle söyleyeyim. Benim şahsıma 

yaptığı açıklamaydı kendisinin yaptığı açıklama. Benim İlçe Başkanımın yaptığı açıklama kimsenin 

şahsına değildi. Meclisi geren biz değiliz. Meclisi geren sizlersiniz.  

         Az önce bir saatten beri sizi dinliyorum. Rakamlar yuvarlanır. Doğru söylüyorsunuz. Rakamlar 

yuvarlanır. Muhasebeciler de bu işleri çok iyi yapıyorlar. Yuvarla, topla, böl, çarp. Dedi ya Fatih Bey 

“işte öngörülen bütçe, öngörülen gider, öngörülen gelir.” Giderlerin %90’ını kullanmışız. Gelir yok. 

Bizim 147 milyon dediğimiz gerçekleşen gelir ve gider arasındaki açık. Biz yuvarlamıyoruz. 

Kamuoyunu da kandırmıyoruz. Kimseye de yalan söylemiyoruz.  

       “Kapım hep açık” dediniz. Sizin kapınız duvar. Hiç açık olmadı sizin kapınız geldiğiniz günden 

beri. Kapım açık demeyin kimseye. Eskiden dernekçiymişsiniz onu da öğrendim. Buradan sorayım 

size. Derneğinizde kaç kişi vardı sizin? Kaç kişiyi yönettiniz? Gemlik’i yönetmek, 120.000 nüfusu 

yönetmek dernek yönetmeye benzer mi? Dernek yönetir gibi yönetiyorsunuz Gemlik Belediyesini. 

Burası böyle bir yer değil. İcra makamı sizsiniz. Orası ağlama makamı değil. Orası icra makamı. 

İcrayı yapın biz de sizin peşinize ip gibi dizilelim. Ben her seferinde söyledim. Genel siyaseti 

Gemlik'in Meclisine taşıdınız. Cevap verdik. Geren biz olduk.  

       “Sosyal Konutlar” diyorsunuz. 18 milyon Köy Konaklarına para harcadınız. Niye? Bir önceki 

CHP Belediyesinin projesi olduğu için. Harcasaydınız AK Parti projesine 350 tane vatandaşımızı 

çıkarsaydık sağlam zeminlere. Köy Konağında kaç kişi kurtaracağız orda. Az önce ben bir şey 

söylemiştim. Bir tane Danışman şey almışız. “Aylık 20.000 ödüyoruz” diyorsunuz. “300 bin lira da 

hibe kredi aldı bu arkadaş bize” diyorsunuz.  

        Ben sizin geldiğiniz günden beri bu danışmana 20.000 lira ödendiğine var sayıyorum. 12 ayda 

240 bin lira yapar. Buda 60 bin lira kar elde eder. Yani bir danışmana bu kadar para vermeye gerek 

var mı?  

        Ben size yapı kullanmaları söyledim. Siz dediniz ki “işte biz gerekeni yaparız. Vatandaşın 

yanındayız.” İmalatı yanlış, hatalı, emsal artışı yapılmış yerlere ne adı altında siz yapı kullanma 

veriyorsunuz? Veren arkadaş, bunu imzalayan arkadaş belediyede teknik personel mi bitti? Bu işi 

yapabilen personel mi bitti ki eğitimi ne? Durumu ne? Vasfı ne? Kalkıyor imza atıyor. Bunun 

kıyaslamasını bir önceki belediyeyle nasıl yaparsınız siz?  

       Yıldırım Belediyesi ile işbirliği yaptınız. Asfaltımız hikâye oldu. Bir önceki dönem, 2023 

dönemi 10 milyon belediyeye bağış alınmış. “Bu dönem niye 1 milyon 240 bin lira alındı?” diye 

sorduk. Benim anladığım ne buradan. İmzalanan yapı kullanmalar demek ki arada açık var. Siz bir 

bunları sorgulasanız. Biz burada size söylerken hep siz bakıyorsunuz aslında bize siyaseten. “Ya bu 

çocuk bizi çok eleştiriyor. Hakaret ediyor.” Bizim kimseye hakaret ettiğimiz filan yok. Siz biraz bu 

kardeşlerinizin dediğini göze alırsanız, önünüze koyarsınız, kimlerin neler yaptığını, nasıl bu işlerin 

gittiğini. İstanbul Şişli'den biz niye hizmet alıyoruz? İstanbul Maltepe'den biz niye hizmet alıyoruz? 

Gemlik'in esnafı bitti. Gemlik'te insan bitti de bu arkadaşlar çok iyi hizmet veriyor diye İstanbul'dan 

mı alacağız biz bu ürünlerimizi? 

      --Fatih UZUN Meclis Üyesi: Başkanım yani 

      --Şükrü DEVİREN Meclis Başkanı: Bir saniye arkadaşlar. Fatih Bey. Bölmeyin arkadaşlar. 

Kimse kimsenin sözünü  

      --Tuncer YALÇIN Meclis Üyesi: İstanbul iktisadi Zabıta neydi bir dakika abi özür diliyorum.  

      --Fatih UZUN Meclis Üyesi: Diğerleri sanatçı hizmeti Başkanım 

      --Tuncer YALÇIN Meclis Üyesi: İstanbul Belediyesi Zabıta Vakfı İktisadi İşletmesi 213 bin 730 

lira para ödemişiz. Neden ödedik abi? İktisadi işletme. İktisadi işletme. Sen diyorsun ya bana “burası 

işletme. İktisadi işletme. Bunların bilgilerini alamazsın” diyorsun. Biz kalkmışız İstanbul’a, Gemlik'e 

yetmedi İstanbul'a para ödüyoruz.  

      --Fatih UZUN Meclis Üyesi: İktisadi işletmelerin bilgilerini ben sana söyledim. İstediğin zaman, 

her zaman gelip alabilirsin. Sıkıntı yok. Bağışlar konusunda Tuncay Kardeşim 10 milyondan 1 

milyona düşmüş. Yani bağış mı alalım? Almayalım mı? Bir karar verin. 
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      --Tuncer YALÇIN Meclis Üyesi: Demek ki bu şöyle, şöyle abi. Bak az önce dedim. Usulsüz 

yapı kullanmalar dedik. Başkanın ne diyor “bir önceki dönem 50 tane yapılmış.” Yani biz bir önceki 

dönemleri kıyaslamaya kalkarsak biz önümüzü görüp yenileri konuşamayacağız. Ben sana 

soruyorum muhasebecisin. Ne bitirdin abicim işletme. Muhasebe. Kalkıp senin yerine bir avukatın 

imza atması uygun mudur? 

      --Fatih UZUN Meclis Üyesi: Tuncay bağışlar konusu şöyle kardeşim. Biliyorsun Borusan’la 

Üniversite yerleşkesinde bir protokol imzalandı. O rakamların 10 milyon olmasının sebebi o. 

Borusan bağış yapıyor. Gemlik Belediyesi de oradaki inşaatı yapıyor. Yani bu ondan kaynaklanıyor.  

      --Tuncer YALÇIN Meclis Üyesi: Tamam abi çok güzel. Sayın Başkanım şunu söyledi. Siz ya 

ben söylemek istemiyorum bunları ama “Yetenek Sizden Destek Bizden” kimle yaptınız protokolü? 

Gemlik Kaymakamlığı, Milli Eğitim. Buraya ne alındı? Enstrüman alındı. Kim yaptı, aldı bu 

enstrümanları? Ahmet, Mehmet veya bir balıkçı geldi. Bunları aldı. Bunları kimin için aldı? Gemlik 

Belediyesi için aldı. Bunları biz kimlere dağıttık? Çocuklarımıza dağıttık. Şöyle düşün senin çocuğun 

kaç yaşında abi. 10 yaşında. Verdin eline gitarı. Üç gün sonrada dedi ki “ben vazgeçtim bunu 

çalmaktan.” Ne yapacağız bu gitarı abi? Bir sene sonra aynı proje için bir daha bağışçı mı 

arayacağız? 

      --Şükrü DEVİREN Meclis Başkanı: Cevap verelim mi arkadaşlar? 

      --Tuncer YALÇIN Meclis Üyesi: Veya bir saniye Başkanım. Veya “Halk Eğitimden sertifikaları 

var” diyorsunuz arkadaşların, öğretmenlerin. Benim bildiğim Eğitim Fakültesi diplomasıyla 

öğretmenlik yapılır. Bunlar öğretmen değiller. Bunlar eğitmen de değiller bence. Ben baktım sağıma, 

soluma. İşte esnaf İsmail BEKİ'nin yanında, İsmail Bey'in yanında çalışan bir tane bayan arkadaşımız 

orada ders veriyor. İşte falan kişi ders veriyor. Ya biz çocuklarımızı teslim ediyoruz. Siz diyorsunuz 

ki “çocukların hayatı çok mutlu.” Teslim ettiğimiz insanlarda önemli değil mi? Bu proje bence, sizin 

söyleyemediğinizi ben söylüyorum Sayın Başkan. Bu proje sizin kafanıza yatmış olsaydı biz faaliyet 

raporunda görürdük. Biz bunun boy boy fotoğraflarını görürdük. Siz gittiniz şeyde, adını siz söyleyin. 

Kuzey imarlarında yol açıyoruz diye kadastronun üstünde fotoğraf verdiniz. Şimdi soruyorum size. 

Bu fotoğrafı veren, burada bu kadar güzel bir proje yapmış kişi burada fotoğraf vermez mi? Bunu hiç 

konuşmaz mı? 

      --Şükrü DEVİREN Meclis Başkanı: Sondan başlayayım 

      --Durmuş USLU Meclis Üyesi: Sayın Başkanım, ben İstersen bir iki şey yapayım. Bu yapı kayıt 

belgeleri ile ilgili. Hani çok da bir 

      --Şükrü DEVİREN Meclis Başkanı: Ona en son bir geleyim. Sondan bir cevap vereyim. Çok 

özür dilerim Durmuş Başkanım  

       Sevgili Tuncay, “Yetenek Sizden Destek Bizden Projesi” dezavantajlı grupların dediğimiz, 

aslında çocuklarımızın ekonomik durumlarının iyi olmadığı okullarda, yine Milli Eğitimle birlikte 

planlanmış, okul müdürlerince hangi sınıfta olduğu belirlenmiş bir plan dâhilinde yürüyor ve Kültür 

Müdürlüğümüzde onların bütün listeleri var. Merak ediyorsan Hüseyin Müdürümüze gidersin. 

Öğrenirsin. Hangi öğretmen nerede çalışıyor? Kaç öğrenciyle çalışıyor? Bunlar çok açık. Bakın bu 

proje gerçekten Gemlik’i kurtaracak gelecek bir proje. Bu çocuğun canı sıkıldı kemanı çaldı bıraktı. 

O zaman alacağız onu. Yani onu alıyoruz. Çocukta kalmıyor ama ikinci sınıfta devam ediyorsa 

devam ediyor. Üçüncü sınıfta devam ediyor. O çocukta kalıyor. Şimdi dolayısıyla orada 

      --Tuncer YALÇIN Meclis Üyesi: Başkanım benim sorduğum 

      --Şükrü DEVİREN Meclis Başkanı: Kesmedim ben Tuncay 

      --Tuncer YALÇIN Meclis Üyesi: Lütfen bakın 

      --Şükrü DEVİREN Meclis Başkanı: Lütfen, Tuncay kesmedim seni 

      --Tuncer YALÇIN Meclis Üyesi: Benim sorduğum soruya cevap vermiyorsun 

      --Şükrü DEVİREN Meclis Başkanı: Ben cevap veriyorum Sevgili kardeşim. Kesmedim. Demin 

ne söyledik? Birbirimize saygı. Ben olabildiğince dinledim hepinizi. “Bitmedi” dedin. Ben sustum. 

Bitmedi dedin sustum. Dolayısıyla oradaki öğretmenlerimizi bu kadar değersizleştirmek hiç 

hiçbirimizin haddine değil yani. Çok ayıp ya. Gitmişler kurslara, belgeler almışlar.  

        Eğitmen belgesi almışlar ve hayatlarını idame ettiriyorlar onlar. Yani siz nasıl böyle bir şey 

söyleyebilirsiniz. Bu gerçekten insanlık dışı gibi geliyor bana yani. İnsanlar gitmiş, illa herkes fakülte 

okuyacak diye bir şey yok ki arkadaşlar.  
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        Yani bugün gittiğinizde konservatuar var. Bursa konservatuarına gidiyorsunuz. Büyükşehir 

Belediye Konservatuarına. Orada eğitim belgesini alıyorsunuz. Eğitmen belgesini alıyorsunuz ve 

Halk Eğitim bunu onaylıyor. 

        Zaten Halk Eğitim, Halk Eğitim yanlış bir şey yapar mı? Mümkün değil. Biz Halk Eğitimin 

onayladığı, Milli Eğitim'in onayladığı hocalarımızla devam ediyoruz. Yapmayın böyle. Yani 

birbirimizi bu kadar değersizleştirmek hiç kimseye fayda getirmez yani. O çocuklarımız iyi olacak 

bak. Emin olun. Herkese iyi gelecek o çocuklar.  

       Şimdi dediniz ki dernekçilik. Evet, ben 20 yıldan beridir sivil toplum örgütlerindeyim. Daha 

fazla hatta. Ben de aslında baktığınızda sizin hiç gitmediğiniz köylere, gitmediğiniz sokaklara gittim. 

Yani ben orada dernekte kaç kişi yönettiğiniz değil. Biz kimseyi yönetmedik. Biz birbirimizle birlikte 

hareket ettik. Yani Fındıcak’a giderken de, Haydariye daha önce size Selimiye ve Hayriye bize 

bağlıyken de oraya gittiğimizde de veya Kapaklı'ya gittiğimizde de öyle.  Biz hep toplumun 

içindeydik. Ben uzun yıllar, 36 yıl şirkette çalıştım. Ben yüzlerce insanı yönettim orada. Çeşitli 

süreçlerde bulundum. Yani üretiminden tut, planlamasına, lojistiğine, insan kaynaklarına, yasal 

uyuma kadar birçok yerde çalıştım. Hayatımız şirkette geçti. 36 yıl dile kolay. Şimdi bu konuda 

bence çok ileriye gitmezsek iyi olur diye düşünüyorum. Ben arkadaşların yetkinliklerine 

güveniyorum arkadaşlarımızın. Sizlere de güveniyorum. Yani sizlerle ilgili, herhangi bir yaptığınız 

işlerle ilgili, hiçbirinizle ilgili bir şahsi bir şeyim yok. Ama lütfen bu konuyu siyasallaştırmayalım. 

Siyasi noktaya çekmeyelim. Anlatmaya çalışıyoruz.  

       “Kapınız yok diyorsunuz. Duvar var” diyorsunuz. Kim geldi de ben merak ediyorum. Kim geldi 

de benimle görüşemedi.  

          Ya ben buraya gelirken bile en az 4 tane vatandaşla ayaküstü görüştüm hemen orada. Tamam 

mı? Hatta birini işte aldık tekrar kenara konuştuk ettik. İnsanların problemi bizim temel amacımız bu. 

Ben asla sızlanmam ki yani.  

          Ben hep bana soranlara, soruyorlar “ne kadar borcunuz var?” Diyorum ki “kardeşim evet 

borcumuz var. Borç olmadı, belediye borçlanır da. Bundan asla korkumuz yok. Bizim burada çözüm 

üretme gibi bir zorun şeyimiz var. Misyonumuz var. Yoksa ben burada mazeret, kim dedi ki “ya şu 

kötü”. Ben sadece şunu söyleyeyim, siz söylediğiniz için söylüyorum. Yani bana AVM'yi 

söylüyorsun. Ya 8 senedir yatıyor yani. Neredeyse o AVM’nin,  hani baktığınızda yıllık kaybına ve 8 

yıla baktığınızda neredeyse 250-300 milyon Gemlik Halkının kaybı var o AVM’den yani kirası ile 

vesairesiyle. Cuma günü İmar Müdürümüz buradadır. İmar Müdürümüz, Cuma günü analiz sonucu 

geliyor. Oranın artık Deprem Yönetmeliğine göre, teknik insanlar var burada.  Deprem 

Yönetmeliğine göre orada bir iyileştirme, bir bakım çalışması yapacaksak da, bir deprem analizi, bir 

etüt çalışması, bir şeyler yapılacak. Şimdi arkadaşlar numune aldılar. Analiz raporu Cuma günü 

çıkacak. Bana gelen bilgi oydu. Hafta başında konuştuğumuzda İmar Müdürümüzle. AVM'nin de 

akıbeti belli olacak. Ne olacak orada? Bizi biraz açıkçası böyle geciktiren de orada Sosyal Hizmetler 

Müdürlüğünün bir yer bulamamasıydı. Çünkü oradan onları da silah zoruyla çıkartacak halimiz yok. 

İkna ederek çıkartmak durumundayız. Sizden rica ediyorum. Bakın bu tür konuları derinlemesine 

sorun. Neden olmadığıyla ilgili bazen tam olacak diyorsunuz, işte Sosyal Hizmetler Müdürlüğünün 

engeli çıkıyor.  

       Şimdi orda Gemlik’te yine yoksul insanlara, yine mağdur insanlara faydalı bir hizmet yapan 

Sosyal Hizmetler Müdürlüğünü bir anda kapının önüne koymak gibi bir lüksümüz yok. Devletin 

bütün kurumları ile birlikte hareket etmesi gerekiyor. Bunun dışında başka bir anlayışa ben karşıyım 

açıkçası. O yüzden de evet tamamlayacağız bunları. Durmuş Başkanım buyurun. Sizi dinliyoruz. 

      --Durmuş USLU Meclis Üyesi: Sayın Başkanım, Değerli Meclis Üyesi arkadaşlarım. Öncelikle 

bütün herkesi saygı ve sevgiyle selamlıyorum.  

       Yani ben şimdi arkadaşlarımızın, muhalefetin eleştiri hakları vardır. Bizi de her türlü eleştirme 

hakları da vardır. Ancak şöyle eleştiriden şunu anlıyorum. Sanki hiçbir şey yapmayalım. İşte para 

harcamayalım.  

        Eleştiri şöyle olmalı, 1 yıl önceki yapılan harcamaların, 1 yıl sonra yapılan harcamalardan daha 

fazlaysa yani ekstra harcamalar yapılmışsa onun üzerinden eleştiri yapılmalı.  
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        Yani Film Festivali'ne baktığımızda, Zeytin Festivali'ne baktığımızda, Hemşeri Derneklerine 

baktığımızda diğer yaptığımız bütün kültür faaliyetlerine baktığımızda hepsi 1 yıl öncesine rağmen 

nerdeyse %30-%35-%20 düşük maliyetlerle yapılmış enflasyon yükselmesine rağmen. Bence burada 

teşekkür edilecek bir konum var. 

       İkincisi Tuncay kardeşimizin emsal artışları ile ilgili, emsal artışları Bursa Büyükşehir Belediyesi 

yapıyor. Bu yapılan yapı kullanmalarda yani emsal artışı diye bir şey yok. Kaldı ki geçmiş 

dönemlerde benim bildiğim yüzün üzerinde vekalet bırakıp bir de şu, buradaki bütün Meclis Üyesi 

arkadaşlarımızın Başkan vekalet bıraktığında Başkan adına her türlü işlem yapma yetki ve hakkına 

sahiptir. Yani orada sanki yetkisiz bir imza atılmış gibi bir şey söylemek bu arkadaşlarımıza da 

büyük haksızlık olmuş olur. Bu nedenle geçmişe dönük yapılan bunun gibi ki, bence de yani 

çözülebilir, statiğinde, mimarisinde, rölevesinde, bunlarla ilgili sıkıntılar yoksa siyasette inisiyatif 

almalı. Siyasetçi inisiyatif almak için burada. Dolayısıyla hani yapılan, bir de encümen satışı ile ilgili 

bir şey söyledi Tuncay arkadaşımız. İşte 500 bin lira ceza kesilmiş. Encümene de başkanlık yaptığım 

için bunu söylemek zorunda kaldım. İşte 49 bin liraya düşürülmüş gibi. Encümende ki olaylar şöyle 

yürüyor. Yani ölçümlerde bir hatalar varsa, ya da vatandaşa imar dışı alanlarda 10 gün, imar içi 

alanlarda 30 gün süre veriyoruz kaçak imalatın giderilmesi ile ilgili. Vatandaş imalatını yıkmış 

olabilir. İdari para cezası kesmiş olabiliriz Ya da alınan yeri ruhsatlandırmıştır tekrar ona idari imar 

kirliliğinden para cezası kesmiş olabiliriz. Ben ada, parsel hangisi bilmiyorum. Ama gelsin eğer varsa 

öyle bir yanlışlık ada, parsel ile yapılan işlemi de kendine izah edelim. Ama burada bir şey 

söylediğimizde kamuoyuna konuşuyoruz. Dolayısıyla insanların kafasını da karıştırmamak gerekiyor. 

Ben sözümü fazla uzatmayacağım. Bu vesileyle hem Denetim Komisyonundaki görev yapan 

arkadaşlarımıza, hem faaliyet belgemizi emek veren bütün daire müdürlerimiz dâhil, bütün meclis 

üyesi arkadaşlarımıza teşekkür ediyorum. Ve Meclisi saygıyla selamlıyorum. 

      --Şükrü DEVİREN Meclis Başkanı: Peki, teşekkür ediyorum. Denetim raporunun 

kabulünü oylarınıza sunuyorum.  

      --…………… Meclis Üyesi: Oylama yok 

      --Şükrü AKSU Meclis Üyesi: Başkanım, denetim raporu oylaması yok. Sadece bilgilendirme 

yapıyorduk. Dolayısıyla başka konuşan arkadaşımız yoksa. 

      --Şükrü DEVİREN Meclis Başkanı: Osman Bey konuşacak herhalde 

      --Osman ARSLAN Meclis Üyesi: Sayın Başkanım. Değerli Meclis Üyelerimiz. Dernekçiliği 

Başkanım ben de 20 yıl yaptım. Tabii ki daha iyisi olsun diye mücadele edilir. Bir önceki senelerde 

hatta dere boyunda da yaptığımız derneklerde, bu sene ben de gittim Dernek Festivaline. Maalesef 

organizasyonu yapan vatandaşın ürün satmaktan başka öteye geçemediğimiz bir organizasyon oldu.  

Bunu siz de beyan ettiniz ama maalesef biz veya Tuncay arkadaşımız beyan ettiğimiz zaman aykırı 

karşılanıyor. Ben de sizin de bunu vicdanen değil de siyasetten söylediğinizi düşünüyorum.  

       Yani bugün Mehmet TURGUT ve Refik Başkanı çıkın, benim yaşım itibariyle hatırladığım 

Gemlik'te yapılan başka bir tane hizmet yok. Onun salonunda programlarımızı yapıyoruz. Faaliyet 

raporunuzda 33 bin kişi ziyaret etti diye cenaze Mehmet Akif Ersoy Salonunda faaliyet raporunda 

belirtiyorsunuz. Maalesef yapılanlarla alakalı hep eleştiri. Yatıyoruz TOKİ Başkanım, kalkıyoruz 

TOKİ veyahut da ağaç sulama. Ya biz de artık bence yeni bir TOKİ’yi biz yapalım veyahut da bizim 

eksikliklerimizi konuşalım. Artık bundan sonra geriye dönük yapılmışlarla alakalı çok vakit 

kaybetmenin bir anlamı yok. Teşekkür ediyorum hepinize. 

      --Şükrü DEVİREN Meclis Başkanı: Şimdi şöyle söyleyeyim. Geçmişte burada yaklaşık 30 yılın 

üzerinde çalışan belediyedeki arkadaşlarımız var. “Geçmişte de böyle mi oluyordu” dedik. Yani bu 

kadar hakikaten kıt mı geliyordu kaynak akışı? “Yok” diyorlardı. Yani “biz işçi maaşlarını ödedikten 

sonra da yine yaklaşık beşte biri kadar falanda artı kalıyordu. O da yatırıma gidiyordu.” Bakın şu 

anda ülkenin içinde bulunduğu ekonomik durumdan dolayı bize bu pay gelmiyor. Ben onu 

söylüyorum. Siz şimdi bu payın gelmediğini defalarca burada anlatıyoruz. Diyoruz ki “satmayalım şu 

anda. Yani ülkenin ekonomisi, daha doğrusu dünya ekonomisi öyle bir noktaya geliyor ki burada 

biraz. Siz şimdi her şeyi zorluyorsunuz. O olmuyor mu?  

        Bu olmuyor mu? O olmuyor mu? Bu olmuyor mu? Yani bazı şeylerin şimdi, bitireyim Osman 

Bey. Bitireyim. Hala aynı şeyi yapıyorsunuz.  Bakın siz söylediniz. Sevgili kardeşim diyorum ki bak, 

Turgut konuşacaksın ama önce Osman bir şey söyleyecekti ona vereceğim sözü.  
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         Şimdi siyasete emin olun girmiyoruz. Bak siz söylemedikten sonra ben TOKİ ile mokiyle işim 

yok.  Diğer Başkanların isimlerini de zikretmem burada. Ama siz giriyorsunuz zorluyorsun bizi. 

Anlatmak zorunda kalıyoruz. Buda neden? Yani yanlış anlamayın ama bir algı yönetimi 

yapıyorsunuz. Burada bir şey söylüyorsunuz. Biz cevapsız kaldık mı “ aa bak işte bak cevabı” Yok 

öyle bir şey yani. Bakın emin olun, gelin ya bir hafta takılın benimle doğruyu bulacaksınız yani. 

Yanlış yöne gidiyorsunuz. Uçuruma gidiyorsunuz yani. O yüzden gelin beraber koşalım. Osman Bey 

bir şey söyleyecekti. Turgut Pardon. Söyleyecek misin bir şey? Peki, buyurun 

      --Turgut DURMUŞ Meclis Üyesi: Şimdi Başkanım, biraz önce belirtmişsiniz de daha önce biz 

yine Meclis Üyesiydik. Yani bize söz hakkı doğduğunu düşünmekteyim. Yani satışlar yapıldı. Neler 

yapıldı? Şimdi şöyle Başkanım, yani biz o dönem meclis üyesiydik. O yapılan satışlardan doğan 

paraları cebimize koyup da herhangi bir yere gitmedik. Siz zaten Gemlik'te yaşıyorsunuz. 20 yıl 

öncesini de biliyorsunuzdur. Yani Gemlik’i bir dolaştığınız zaman girişinde Engelsiz Kafe’yi görün. 

Oralardan gezilmezdi. Bir dereboyu, Kuvayi Milliye Bulvarını düşünün pazarın kurulduğu. Her 

pazarda 20-30 kişi yaralanırdı. Bir kapalı pazar alanı çözüldü 10 dönüm olarak. Yani o zaman 

çözülmese ben 6-7 yıldır zannetmiyorum 10 dönüm olarak kapalı pazar yeri şu anda mevcut. 

        100 metrekare yeri bile kapalı pazar yeri olarak yapılabileceğini zannetmiyorum. Ondan sonra 

Engelsiz Bölge Parkı alanı vardı. Burada onlarca hurda satan iş yerleri vardı. 20 dönüme yakın yer.  

Hava alma. İnsanların bir yazın gittiğiniz zaman oturmaya yer bulamıyorsunuz. Okullar yapıldı.  

        Kapalı spor salonları yapıldı. Park Bahçeler yapıldı. Her köye alanları genişletildi. Halı sahalar 

yapıldı. Gençlik Merkezleri yapıldı. Çoğu kurum kiradan kurtulup, iş yerleri yenilendi işbirliği 

yapılarak. TOKİ binaları yapıldı. Hastane yapıldı. Yani diyeceksiniz ki bu hükümetin. Peki, siz 

yapmazsanız, öncü olmazsanız, Belediye öncü olmazsa hiçbir kurum harekete geçemez. Gemlik'in 

girişini düşünelim. Yani burada Karayolları’na en az 50 kere gitmek gerekecektir. Niye? Karayolları 

kamulaştır diyor. Belediye siz yer göstereceksiniz. Yani durup dururken bir şey olmuyor. Kentsel 

dönüşüm diyoruz. Bizim zamanımızda yapılan toplu konutlar kentsel dönüşümün somut bir 

örneğidir. Yani burada sahilde yapılan balıkçı barınağı için yapılan, balıkçılar için yapılan yerler dün 

gezdiğinizi belirtiniz TOKİ'leri. Orada sıfır binalar hazır yani sıfır derken sadece pimapenleri kalmış. 

Oraya 20 milyon harcanan paralarla pimapenlerin hepsi rahatlıkla yapılabilirdi. Belki de insanlar 60 

yıldan beri eski evde oturanlar oraya geçiş yapacaktı. 

      --Şükrü DEVİREN Meclis Başkanı: Teşekkür ederim ama 

      --Turgut DURMUŞ Meclis Üyesi: Yani bu sadece, bunu pardon Başkanım. Buna ilişkin bir 

kitapçık da verilmişti. Yani oradaki görülenler somuttur. Yani olmayan bir şey değil. Bunların 

açılışları da yapıldı. En az burada dediğiniz gibi 30 yıldır Belediyede çalışan arkadaşlar var. Onlardan 

da teyit edebilirsiniz. Burada 150-200 tane açılış yapıldı. Ama daha önceki dönemde Sağlık 

Merkezlerinde bizim açılış yaptığımız Millet Kıraathanesi olarak geçen yerin Gençlik Merkezi olarak 

ikinci bir açılış yapılması bizim yaptığımız açılışlar o şekilde değil yani. Buradaki yapılan açılışlar 

sıfırdan tamamen orijinal açılışlardır.  

      --Şükrü DEVİREN Meclis Başkanı: Şimdi öncelikle TOKİ'leri söyleyeyim. Seni yanlış 

bilgilendirmişler. Böyle pimapen takılıp girecek, öyle bir bina yok orada onu söyleyeyim. 

      --……………….Meclis Üyesi:  
      --Şükrü DEVİREN Meclis Başkanı:  Arkadaşlar var mı öyle pimapeni hemen takılıp girilecek 

bina var mı? 

      --……………….Meclis Üyesi: Başkanım, bir şey söyleyebilir miyim? 

      --Şükrü DEVİREN Meclis Başkanı:  Bakın bir şey söyleyeyim size. 5. blok, 5. Etap tamamen 

yani birçok şeyi eksik. Hatta iki bloğun orada, tabii şeyleri atılacak.  

        Daha katları atılacak.3. etabın dairelerine baktığımız da onların da iç işlerinin, bütün yani ince 

işçilik yapılacak orada. Sadece şey değil. İşte lavabosudur, vesairesidir, parkesidir, merdivenleridir.   

         Bir sürü şey var yapılacak. Bu konuyla ilgili de GEMTAŞ ciddi bir maliyet çıkarttı. Bir tanesi 

için 20 milyonluk, sadece tek bir blok için 20 milyonluk şey çıktı.  

      --Fatih UZUN Meclis Üyesi: Başkanım, şimdi aslında oradaki sorun şu. Bu hepimizin parası. 

Çok deprem riski altında bir şehirdeyiz. Buraya başlamak yanlışmış. Şöyle bir niyetle başlanmış. 

Belediyemize ait olan bir fabrikadaki bir liman hissesi satılmış. Buradan gelen parayla da o konutlar 

yapılsın. O konutlarda satılsın.  
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          Gene bir gelir elde edilsin diye başlamış. Bence şunu yapmamız lazımdı. 150 dönüm Devlet 

bize bir arazi tahsis etmiş. Bildiğim kadarıyla TOKİ'de gelmiş. “Bütün imalatı ben yapayım. Bir 

miktar da belediyenin dairesi olsun.” Yani belediyenin cebinden hiçbir para çıkmıyor. TOKİ bu 

yerleri Devlet eliyle bitiriyor. Ayrıca belediyeye de 100 tane, 200 tane artık neyse o günkü 

konuşmalar. Daire kalıyor. Bunların hepsi göz ardı edilmiş. Hissenin değeri 101 milyon lira. Yerin 

1300 küsur dairenin yapım bedeli 90 küsur milyon lira. Yani para da yetiyor. Yedi bloğun altısına 

birden başlanmış. Sanki bizim işimiz inşaatmış gibi yedi bloğun altısına birden başlanmış. Sonra 

bunlar kalmış. 300 küsur daire falan yapabilmiş belediye. Bize de bütün imalatı yarım kalmış, 

teminat mektupları geri verilmiş. Uğur abi döneminde mahkeme süreçleri ile geçmiş zaten. Gelen 

para 30 milyon zaten hiç olmuş. Şu anda 30 milyon oradaki bir etaba yetmez. Yani böyle bir süreç 

yaşamışız. Yani biz şunu anlatmaya çalışıyoruz. Evet, bir şeyler yapması gerekir belediyenin ama 

mantıklı şeyler yapması gerekir. Bir yeri satıyorsa, elindeki büyük bir değeri satıyorsa bu değeri 

katlamak için satmalı. Gemlik Halkının yararı için satmalı. Bizim işimiz değilmiş inşaat yapmak. 

TOKİ gelecekti, yapacaktı. Bakın şu anda 500 tane konut yaptı. O kadar güzel yapmış ki. Yolları 

yapmış. Gidin gezin. Şuan kalan etaplar iki sene önceki değerlemeye göre %50’lerde.  Ama gidin 

lavabosu gitmiş, tesisatı gitmiş, her şeyi gitmiş. Bunu yapmak daha zor. Yeni bir bina yapsak daha 

kolay ama oradan lavaboyu sökeceksin, aşağı indireceksin, atacaksın, yenisini takacaksın. Normal bir 

inşaattan daha zor bir şey var karşımızda. Bunu anlatmak istiyoruz. Yoksa yapılan bir şeye karşı 

değiliz biz. 

      --Şükrü DEVİREN Meclis Başkanı:  Kaldı ki TOKİ'de zaten, TOKİ'ye de teklif ettik.  TOKİ 

kabul etmedi. Bu arada Tuncay, senin zabıta şey ne dedin? Ödeme var demiştin. O soruya cevap 

vermedim ben de. Veremedim. Cevap vereyim. Bir dakika hemen Tuncay Bey’e cevap vereyim 

Selim Bey.  

      --Selim YAVUZ Meclis Üyesi: Usulle ilgili söyleyeceğim Başkanım, 

      --Tuncer YALÇIN Meclis Üyesi: İstanbul Zabıta Vakfı İktisadi işletmeleri 

      --Şükrü DEVİREN Meclis Başkanı: Onunla ilgili de şöyle bir bilgi vereyim. Zabıta 

Müdürlüğümüzde çalışan zabıta arkadaşlarımızın iş kıyafetleri ile ilgili en uygun teklifi onlar 

vermişler. O vakıf vermiş. Yani bu yine ihalede onlara kalmış. Çalışan Zabıta arkadaşlarımızın 

giyimi 

      --Tuncer YALÇIN Meclis Üyesi: Öyle yazın o zaman 

      --Şükrü DEVİREN Meclis Başkanı: Efendim 

      --Tuncer YALÇIN Meclis Üyesi: Öyle yazın. Niye öyle yazmıyorsunuz Başkanım? 

      --Şükrü DEVİREN Meclis Başkanı: Yani o soru geldi arkadaşlar cevap mı vermediler? 

      --Tuncer YALÇIN Meclis Üyesi: Yok işte 213 bin 730 lira 

      --Fatih UZUN Meclis Üyesi: Fatura vardır büyük ihtimalle. Orada bir rakam vardır ama biz 

      --Şükrü DEVİREN Meclis Başkanı: Neyse yanlış, siz yanlış sıkıntı yok. Zabıta 

arkadaşlarımızın iş kıyafetleri. Vakıf en uygun fiyatı vermiş ihalede. Teşekkür ederiz. 

      --Tuncer YALÇIN Meclis Üyesi: Doğrudur. Bizim bunu eleştirdiğimiz yok ama 

      --Şükrü DEVİREN Meclis Başkanı: Mehmet Başkan bir şey söyleyecekti. Buyurun. 

      --Mehmet ÖKSÜZ Meclis Üyesi: Başkanım, ben usulle alakalı bir şey söylemek istiyorum. 

      --Şükrü DEVİREN Meclis Başkanı: Buyurun 

      --Mehmet ÖKSÜZ Meclis Üyesi: Naçizane  

      --Şükrü DEVİREN Meclis Başkanı: Tabii 

      --Mehmet ÖKSÜZ Meclis Üyesi: Siz her söz alana tek tek cevap verirseniz bu mecliste biz 

bugün bitiremeyeceğiz. En azından şöyle yapalım. Meclis Üyeleri konuşsun.  

         Siz en son toplu bir cevap verin ve bu şekilde olursa karşılıklı gideceğiz. Bitmeyecek bu. Daha 

denetim raporu var. Bir sürü konuşacağız. Çok uzayacak meclis Başkanım. 

      --Şükrü DEVİREN Meclis Başkanı: Hemen söyleyeyim o zaman sana. Ben şimdi herkesi 

dinledim ve hiç kimsenin sözüne kesmedim. En son cevap verdim ama herkes sataşma olduğunu 

düşünerek ne yaptı? Söz istedi. Vermeyeyim mi? 

      --Mehmet ÖKSÜZ Meclis Üyesi: Başkanım, herkesin söz hakkı olmasına sıkıntı yok Başkanım.  

Siz herkese tek tek sonra cevap verdiğiniz zaman süreç uzuyor. Bir konuşalım bitsin. Siz Başkan 

olarak en son bütün hepsini cevaplayabilirsiniz Başkanım. 
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      --Şükrü DEVİREN Meclis Başkanı: Öyle yaptım ama tamam. Dinliyorum. Evet, arkadaşlar son 

sözü Şükrü Bey'e vereyim. Sonra kapatalım. 

     --Şükrü AKSU Meclis Üyesi: Sayın Başkan, çok değerli meclis üyesi arkadaşlarım, Cumhuriyet 

Halk Partimizin çok değerli başkanı ve yöneticileri geçmiş dönemlerde meclis üyeliği yapmış çok 

değerli meclis üyeleri, belediyemizin çok değerli bürokratları, değerli çalışma arkadaşlarımız, değerli 

basın mensupları hepinizi Cumhuriyet Halk Partisi belediye meclis grubu adına saygıyla 

selamlıyorum. Aslında konuşmayı düşünmedim ama usul hakkında ben de usul hakkında bir söz 

hakkı aldım.  

         Arkadaşlar Denetim Komisyonu raporunu görüşüyoruz, en azında bundan sonraki önümüzdeki 

yıllara ışık olması anlamında açıklama yapmam gerektiğini düşündüm. Bu konuda deneyimli meclis, 

geçmişte deneyimli demeyelim de geçmişte meclis üyeliği yapmış, işleyişi bilen arkadaşlarımız var. 

Biz neyi görüştük arkadaşlar? Murat Bey evet yüzde konuşmasının %80 ’i, %90’nını denetim, mali 

konularla ilgili değerlendirmeler yaptı. Tuncer Bey kısmen ama o daha çok Faaliyet raporları 

noktasına açılım sağladı. Biz faaliyet raporlarını görüştük sanki. Oysa ki  oysa ki Faaliyet raporunu 

birazdan görüşeceğiz. Öyle değil mi Selim? Öyle, Mehmet Bey? Öyle.  

         Şimdi değerli arkadaşlar Denetim bir yılın gelir ve giderlerinin amacına uygun harcaması 

yapılmış mı yapılmamış mı? İç denetim belediye kendi meclis grubu içerisinde her siyasi parti 

oranına göre bir sayı belirleniyor, denetim oluşturuyor. Onlar da yasa ve yönetmeliklere göre 

yapılmış mı yapılmamış mı? Bizlerde bir çalışma yaptık, ben bütün Komisyondaki arkadaşlara 

teşekkür ediyorum. Onların şahsında Belediye Başkanımıza Belediye Meclis Üyelerimize, 

Belediyemizde çalışan 570 emeği geçen herkese de teşekkür ediyorum. 

         Şimdi denetimde böyle bir inceleme, denetimin bu denetimin bilgi amaçlı varsa içinde 

usulsüzlük, yolsuzluk,  farklı harcamalar bir rapora aktarılır rapordan ilgili birimlere gidilir, bunun 

açılımı faaliyet raporudur. Bu 2024 denetim, bu 2024 faaliyettir. Dolayısıyla biz aslında tümüyle 

muhalefetiyle iktidarlarıyla şuan faaliyet raporunu, faaliyet raporunu görüyorsunuz arkadaşlar. Ben 

uzun yıllar Grup Başkanlığı yaptım, uzun yıllar Grup Başkan Vekilliği yaptım, denetim 

komisyonlarıyla çalıştım, inanın iki dakika okunur meclise bilgi verilir konu kapanır. Ondan sonra 

faaliyete geçer ve herkes Grup Başkan Vekilleri, meclis üyeleri duygu ve düşüncelerini açıklarlar 

diye bunu özellikle paylaşmak istedim. En az bundan sonra da bu sürece hepimiz daha özen 

gösteririz diye düşünüyorum, teşekkür ederim. 

        Bir konuyu da ben daha, şimdi arkadaşlar farklı dünya görüşlerimiz olabilir. Dünya, dünyaya 

farklı hayata farklı düşüncelerimiz de olabilir, farklı siyasal düşüncelerimiz de olabilir, farklılıklar 

bizim zenginliğimiz olmalı, demokrasi öyle bir şey ki şöyle bir şey diyor demokrasiler; katılmadın, 

paylaşmadın o siyasal düşünceyi şiddet yoksa diyor şiddet yoksa onu ifade özgürlüğünü diyor 

karşıdakinin katılmadın, paylaşmadın, şiddet içermiyorsa sen sağlayasın, yani  o farklılıkları 

zenginliktir. Dolayısıyla siyasi partiler de siyasi partilerde zaten hepsi ortak düşünseydi ortak 

baksaydı farklı siyasi partiler olmazdı. Muhalefet olmazdı, iktidar olmazdı. Bu anlayış içerisinde 

bakmalıyız, bahçeleriniz de tek bir çiçek var mı tek bir gül var mı? Oysaki hepimizin bahçelerinde 

varsa bahçelerimiz; güllerde var çiçekler de var farklı renkler var. Gökkuşağı da böyle bir şeydir; tek 

bir renkle gökkuşağı olmaz, renklerin tümüyle Gökkuşağı olur, bu anlamıyla birbirimizi 

eleştirebiliriz. Birbirimize tenkit edebiliriz, olacak, saygıda göstermeyiz ama birbirimize asla asla 

hakaret içerikli yaklaşımlar göstermeyeceğiz.  

            Bu anlamıyla Tuncer arkadaşımızın da burda ana muhalefet partisinin ilçe başkanına, partiyi 

temsil ediyor, ilçe başkanına daha özenle duygu ve düşüncelerini paylaşmasını,  

         --Tuncer YALÇİN Meclis Üyesi: Abicim bu iş yetti, bakın harbiden gerilcez ana muhalefetin 

ilçe başkanı kalkacak özür dileyecek benden, ben Berna Hanım'a bir şey söylemedim, bunu 

uzatmadım. Meclisi geren ben… 

         --Şükrü AKSU Meclis Üyesi: Tuncer Bey,  

         --Tuncer YALÇİN Meclis Üyesi: Bakın, 

         --Şükrü AKSU Meclis Üyesi: İlçe Başkanına,  

         --Tuncer YALÇİN Meclis Üyesi: Bakın yeter artık meclisi, 

         --Meclis Üyesi: ………….. 

         --Tuncer YALÇİN Meclis Üyesi: Ne hakaret ya?  Siz hakaret mi gördünüz.  

         --Meclis Üyesi: Özür dilesin ondan sonra konuşmayın,  
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         --Tuncer YALÇİN Meclis Üyesi: Kalkacak kendi özür dileyecek burda,  

         --Şükrü DEVİREN Meclis Başkanı:  Arkadaşlar sakin olun, 

         --Tuncer YALÇİN Meclis Üyesi: Ya bu terbiyesizliğin ya bu terbiyesiz, böyle benzetmemi 

olur ya?  

          --Şükrü AKSU Meclis Üyesi: Lütfen sakin olur musunuz arkadaşlar? 

          --Tuncer YALÇİN Meclis Üyesi: Ne sakin olcam ya,  

          --Şükrü AKSU Meclis Üyesi: Olmak zorundasınız, 

          --Tuncer YALÇİN Meclis Üyesi: Hayır,  

          --Şükrü AKSU Meclis Üyesi: Benim konuşmamı kesemezsiniz,  

          --Tuncer YALÇİN Meclis Üyesi: Konuşma hakkı veremezsiniz, söz hakkı veremezsiniz,  

          --Şükrü DEVİREN Meclis Başkanı: Arkadaşlar mikrofonun sesini keselim Tuncer Bey’in,  

          --Şükrü AKSU Meclis Üyesi: Şimdi,  

          --Tuncer YALÇİN Meclis Üyesi: Böyle terbiyesizlik mi olur ya?  

           --Şükrü AKSU Meclis Üyesi: İlçe başkanımız duygu ve düşüncelerini söylemiş, yanlış 

olabilir yanlış olabilir yanlış olabilir, 

         --Şükrü DEVİREN Meclis Başkanı:  Bak Tuncer Bey, 

         --Şükrü AKSU Meclis Üyesi: Yanlış olabilir, 

         --Tuncer YALÇİN Meclis Üyesi: Hala konuşuyorsunuz ya, hala terbiyesizlikle itham 

ediyorsunuz,   

         --Şükrü DEVİREN Meclis Başkanı:  Sakin olun otur kardeşim yerine, otur yerine, 

         --Tuncer YALÇİN Meclis Üyesi: Oturmucam sen kimsin ya otur yerine, 

         --Şükrü DEVİREN Meclis Başkanı:  Ben Meclisi yönetiyorum, çıkartın arkadaşlar, çıkarttın 

Zabıta ekipleri çıkarttın, çıkart,  çık,  

         --Şükrü AKSU Meclis Üyesi: Sayın Grup Başkan Vekili, 

         --Şükrü DEVİREN Meclis Başkanı:  Öyle şey mi olur ya, bu nedir ya bu meclisin bir ağırlığı 

var öyle bir şey mi olur kabadayılık mı yapıyor,  burası şey mi çok ayıp ya, 

         --Tuncer YALÇİN Meclis Üyesi: 
         --Şükrü DEVİREN Meclis Başkanı:  Çok ayıp ya, 

         --Tuncer YALÇİN Meclis Üyesi: Terbiyesizler sizi,  

         --Şükrü DEVİREN Meclis Başkanı:  Evet meclise beş dakika ara veriyoruz, verdik arayı 

arkadaşlar verdik arayı, kapat.  

 

 

II. OTURUM 

 

 

         --Şükrü DEVİREN Meclis Başkanı:  Evet çağıralım, evet arkadaşları salona davet edelim 

yoklama alalım sonrasını. Arkadaşlar dışardaki arkadaşları davet edelim, evet arkadaşlar yerlerimize 

oturalım, evet herkes burda mı arkadaşlar? 

           İşte maalesef kıymetli arkadaşlar başından beri söylediğimiz o saygı noktasını açtığımızda bu 

noktaya geliyoruz. Şimdi ben burda iki tane özür bekliyorum. Bir tanesi Tuncer arkadaşımızdan, bir 

tanesi de belki de bu polemiğin yaşanmasında ki olayın başında biz kendisiyle de konuştuğumuzda 

biz abi kardeş olarak hallettik dediğimizde ben olaya müdahil olmadım. Ki öyle olduğunu da 

düşünüyorum. Başkalarının müdahil olması, burası siyaseten verilmesi gereken bir cevap varsa 

sevgili Tuncer kardeşim onu ilçe başkanları düzeyinde bizi aşan bir nokta, onlar cevap verirler. Ben 

konuşmamın başında da söyledim ben ilçe başkanımıza yani sizin ilçe başkanımıza cevap vermedim. 

Niye! Çünkü ilçe başkanı cevap verir, siyaseten verilmesi gereken siyaseti yaparlar ama burdan bir 

eleştiri olduğunda bana ben cevap veririm.  

            Onun dışındaki hiçbir siyasi polemiğe girmedim sizin de girmenizi tavsiye etmiyorum. Bu 

noktada öncelikle demin yaşanan hadiseden dolayı Tuncer arkadaşımızdan meclis adına, Gemlik 

Halkı adına bir özür bekliyoruz. Daha sonra da  Berna arkadaşımızdan belki de konunun bu kadar 

uzamasına neden olan bazı diyaloglardan dolayı da kendisine de söz hakkı vermek istiyoruz. Tuncer 

arkadaşım meclisimizi germeyelim, varsa bizim de bir hatamız biz de burda Gemlik Halkına, 

           --Tuncer YALÇİN Meclis Üyesi: Başkanım,  



Sayfa 24 

 

 

           --Şükrü DEVİREN Meclis Başkanı:  Özür diliyoruz. Bakın bende,  

           --Tuncer YALÇİN Meclis Üyesi: Ben burda Gemlik Halkından özür dilerim ama sizden, 

sizin ilçe başkanınızdan özür dilemiyorum. Hala az önceki konuşmalarım başına sarıyorsunuz hala 

aynı şekilde konuşuyorsunuz, sizler bizi hitap edemezsiniz. Siz nasıl halkın oyuyla seçilmişseniz ben 

de halkın oyuyla seçildim.  

           Benim Berna Hanım’la hiçbir sıkıntım yok, kendisi ile de konuştum. Hiçbir şekilde onu da 

dile getirmedim, ben kendi ilçe başkanımın konuşmasını ve sizin ilçe başkanınızın konuşmasını yan 

yana koyuyorum. Hangisinde hakaret içeren şahsa hakaret içeren bir cümle varsa o kalsın İlçe 

Başkanı özür dilesin. Sizin ilçe başkanınız ilk önce benden özür dileyecek, ben ondan sonra özür 

dilerim kimseden. Öyle bir dünya yok, siz bizim verdiğimiz sorulara, önergelere, verdiğimiz, 

yaptığımız yorumlara yuvarlamadan cevap verin ilk önce. Siz aslında meclisi geren sizsiniz sayın 

Başkanım, en başta sizsiniz. Peşinizden Fatih UZUN ve Şükrü AKSU geldi bugünkü mecliste. Onun, 

senin ne haddine ilçe başkanımızı eleştiriyorsunuz ilçe başkanınızın ne haddine beni eleştiriyor. İlçe 

Başkanınızın ne haddine beni eleştiriyor, meclisin nasıl söyleyeyim size ya o kadar sinirliyim ki 

meclisin itibarını yerlere düşürdünüz siz ya. Siz Cumhuriyet Halk Partisi olarak bu meclisin itibarını 

yerlere düşürdünüz ondan sonra kalkıp bizden özür bekliyorsunuz, o kadar manipüle etmeyi 

öğrenmişsiniz ki halka dışardaki arkadaşlara içerde bizlere bazen ben kendi kendime şaşırıyorum ya 

bunları söyleyen biz miyiz, siz bizi bu hale getirdiniz bunun en büyük suçlusu da sizlersiniz. İlk önce 

siz kendinizden özür dileyin, Gemlik Halkından özür dileyin, bizden özür dileyin. Ben ondan sonra 

herkesten özür dilecem. 

           --Şükrü DEVİREN Meclis Başkanı: Sevgili kardeşim usul konusunda arkadaşlarımız bak 

çıktılar burda tecrübeli arkadaşlarımız anlattılar. Ben seni, 

           --Tuncer YALÇİN Meclis Üyesi: 
           --Şükrü DEVİREN Meclis Başkanı: Bak yine aynı şeyleri yapıyoruz, bak sevgili kardeşim 

ben seni dinledim aynı şeyler yapıyoruz ya. Dedim ki benim de videolarım çekildi, karikatürler 

yapıldı vesaireler oldu şudur budur, ben dedim ki ben hiç cevap vermedim. Demin bir arkadaşımızla 

da yine gruptan bir arkadaşımızla da konuştuk. Dedim ki ya bunlar da oldu,  dedi ki ya sen belediye 

başkanısın normal, ben de dedim ki zaten onun için de bir şey demedim. Siyaseten verilmesi gereken 

bir cevap varsa ilçe başkanı verir, siyaseten konuşan ilçe başkanınıza ben ne aradım ne gördüğümde 

elini sıktım, herhangi bir böyle bir çocukça hareket de yapmadık. Siyasetin gerektiğini siz 

yapıyorsanız, biz kendi ağırlığımızı burda Gemlik Belediye Başkanı ağırlığımızı koruyarak, biz burda 

Gemlik’i temsil ediyoruz, kimseyi ötekileştirmek gibi bir düşüncemiz yok. Ben sana şunu söyledim 

bir abi olarak bırak şimdi tamam mı bir abi olarak dedim ki Tuncer sen buraya çıkıp da ya bana böyle 

söylediniz gözünün içine bakarak ilçe  başkanımız burdaydı.   

          Keşke öyle söylemeseydiniz Başkanım gelip bir konuşsaydınız benimle deseydiniz emin ol 

dedim ki ben sana,  bak ilçe başkanımız burda. Dedim ki senin itibarın artar, bak ben sana burda 

abilik de yapıyorum.  

          Yani bundan ötesi olmaz ki ben diyorum ki varsa bir şey bakın Berna Hanım adına, Grubumuz 

adına, şahsım adına varsa bir şey özür diliyoruz. Ama asla ve asla bakın söylediğiniz şeyleri 

yuvarlama cevap vermiyoruz. Diyorum ki inanmadığınız konular gelin. Zabıta konusu; diyorsunuz ki 

ordan ya bütün müdürlüklere sordum şimdi ya sizi çağırmadı mı denetim ekibi?  

             Niye cevap vermediniz. Hepsi, hepsinde çağrılmış yani. Burdaki Denetim Komisyonu 

Başkanımız çağırmış hepsini. Yani burdan gizleyeceğimiz, yuvarlayacağımız hiçbir şey yok.  

              Kurban olayım ya yapmayın ya biz burda Gemlik'te Barış'ın Huzurun Kenti Gemlik, yeter 

yani her yerde söylüyoruz ama bunu artık birlikte bu noktaya taşıyalım, ya burda ayağa kalkmak, 

hoşuna gitmeyebilir ama fiili hareketler,  burda geçmişte buraya yüründü ya, üzerime yürüyorsunuz. 

Ya nereye yürüyorsun yani, ben burdan üzerine mi atlayayım, bu mudur yani değil ki yani bu mu 

çözüm, olmaz yani. Bizim biraz daha sakin olmamız lazım, bakın gerçekten çok güzel bir ilçede 

yaşıyoruz çok güzel insanlar var. Seksenbir vilayetten insanın yaşadığı çoook güzel bir ilçede 

yaşıyoruz. Çok zengin bir ilçedeyiz bakın kıymetini bilmek lazım. Evet zor zamanlar geçiyoruz, bir 

şeyler olmuyor gibi gözüküyor ama şu anda kentimiz temiz, kentimizin eksikleri var, hızlı bir şekilde 

yapmaya çalışıyoruz. Bu konuda birlikteliği, ya kaldırım işgalleri, bak kaldırımlar zaten dar. Ona bile 

mesela bir disiplin getirmeye çalışıyoruz. 
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             Esnaf düşmanı olarak nitelendiriliyoruz, yok öyle bir şey. Fatih'in söylediği çok önemli bir 

şey vardı; Biz dükkânın içinde satacak malı almaya gelen alıcılar olduğu sürece Gemlik’i bir noktaya 

taşırız. Yani biz kaldırımlara sokaklara malımızı taşıyıp satıyorsak burda bir kalitesizlik var demektir. 

İnsanlar içeri gelmeli, dükkânın içine girmeli, hepinizden dediğim gibi tekrardan eğer hani varsa 

sürçü lisan ettiysek ben de kendi adıma söylüyorum bunu ama senin de burda her şeyden önce 

meclisten Gemlik, çünkü burdaki herkes Gemlik halkını temsil ediyor, özür dilemeni bekliyoruz diye 

söyledim, sende özrünü diledin, teşekkür ederiz. Berna Hanım seni de dinleyelim, 

           --Berna ESENTÜRK Meclis Üyesi: Şükrü Başkanım, değerli meclis üyeleri, Gemlik halkı, 

geçen mecliste yaşanan bir talihsizlik oldu, bunu ben Tuncer Bey’le telefonla nerdeyse yarım saate 

yakın özel mevzularımızla konuşaraktan anlattım. Aramızda herhangi bir şeyin olmadığını, ona karşı 

herhangi bir şeyin söylenmediğini özellikle de belirttim, bu yanlış anlaşılmayı evet ama maalesef biz 

biraz geç konuştuğumuz için yanlış anlaşılma tüm Gemlik Basınına, Yerel Basına, Bursa Basınına ve 

Genel Basına kadar gönderildi. Maalesef ben de bir taraftan bir taraftan Tuncer Bey'de linç durumuna 

da uğradık. Bu olayların hiçbirisi hoş şeyler değil, ne benim açımdan ne Tuncer Bey açısından, ben 

Tuncer Bey'e o şekilde bir hakarette bulunmadım ama evet böyle bir olayla Gemlik Belediyemizin, 

Meclisimizin isminin geçtiği için çok üzgünüm, bu kadar. Yani Tuncer Bey ayriyeten sizden de özür 

dilemem gerekiyor mu? Size herhangi bir şey yapmadığımı da zaten herhangi bir şey söylemediğimi 

de özellikle de belirtmiştim ama istiyorsanız evet sizin için de çok üzgünüm. 

         --Şükrü DEVİREN Meclis Başkanı: Teşekkür ederim Berna Hanım.   

          Arkadaşlar artık son maddeye geçecez ama geçmeden önce iki tane duyuruda bulunmak 

istiyorum hemen.  

          Sayın meclis üyelerimiz, “5393 sayılı Belediye Kanunun 49.maddesinin ikinci fıkrasında birim 

Müdürlüğü ve üst yönetici kadrolarına yapılan atamaların ilk toplantıda Belediye meclisi bilgisine 

sunulur” denilmektedir. Bu hükme göre belediyemizde yapılan yönetici atamaları bilgilerini sunmak 

istiyorum bilgisini. 

          Yönetici atamaları Gemlik Belediyesi Meclis Üyemiz Yahya Emrecan UZUNKAYA 

07.04.2025 tarihinden itibaren Teknik Belediye Başkan Yardımcılığı kadrosuna atanmıştır, bu duyuru 

Gemlik Belediye Meclisi'nin 09.04.2025 tarihli toplantısında okunmak üzere meclisin bilgisine 

sunulmuştur. Emrecan UZUNKAYA Gemlik’imize ve meclisimize hayırlı olsun, değerli katkılarıyla 

ve hizmetleriyle Gemlik’imize fayda sağlayacağından eminim. 

           Diğer bir atamanız da biliyorsunuz Gemlik Afet Bölgesi'nde en ön sıralarda orda da yine 

MAGDER Üyesi olan ve uzun süredir de MAGDER 'de çalışan ama aynı zamanda Gemlik 

Belediyesi Basın ve Muhtarlıklar da şu anda görev yapmak olan Müdürlüğü görevi yapan Cenk 

YUVARLAKKAYA ‘nın da Afet Müdürlüğü görevine atandığını da  belirtmek isterim. Diğer Basın 

ve Muhtarlıkları da aynı zamanda şu anda beraber yürütecek, daha sonra da basın ve muhtarlıklar ile 

ilgili de bir atamamız olacak. Hepinize teşekkür ediyorum bu anlamda da. Faaliyet raporu ile ilgili 

isterseniz Şükrü Başkanım yerlerimizi değişelim. 

 

 

 

 

 

 

 

    Berna ESENTÜRK     

           Katip Üye 

              Tarık ERDEM   

                   Katip Üye 

          Şükrü DEVİREN  

           Meclis Başkanı 
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        --Şükrü AKSU Meclis 1. Başkan Vekili: Sayın Başkan, değerli meclis üyeleri, değerli 

katılımcılar, tekrar hepinizi saygıyla selamlıyorum. 

          Değerli arkadaşlar 5393 sayılı yasanın ilgili maddesi her sene Nisan ayının ilk meclis 

toplantısında demin görüştüğümüz Denetim Komisyonu ve şimdi görüşeceğiz faaliyet raporlarını, 

görüşülüyor. Yani her Nisan Ay’ının ilk meclis toplantısında, bu toplantıda yine ilgili yasanın 

belirttiği gibi Belediye Başkanı normal meclis üyeleri gibi meclis üyelerinin içinde oturuyor, Meclis 

Başkan Vekillerinden birisi,  varsa 1. Meclis Başkan Vekili yoksa      2. Meclis Başkan Vekili sadece 

bu madde ile ilgili mecliste meclisi yönetiyor. Bu anlamda ben de yasanın verdiği yetkiyle bu 

gündem maddesi ile ilgili birlikte ortak bir müzakere yapacağız. 

           Değerli arkadaşlar Faaliyet raporu,  Faaliyet raporu 2024 yılına ait, yani 01.01.2024-

31.12.2024 itibariyle 1 yıllık Gelirler, Giderler, Faaliyetler, Belediyenin çalışmaları, Belediye 

Başkanının başındaki bu süreç değerlendiriliyor,  bu anlamıyla bunu müzakere edeceğiz. Şöyle bir 

işleyişle başlamak isterim, önce partiler adına grup başkan vekilleri veya grup başkan, partilerin 

belirttiği parti adına konuşmak isteyen grup adına konuşmak isteyen arkadaşlarımıza söz hakkı 

verelim. Daha sonra meclis üyesi arkadaşlarımız duygu ve düşünceli faaliyetle ilgili duygu ve 

düşüncelerini paylaşsınlar. En sonda Belediye Başkanımız gerek gerek bir yıllık faaliyetle ilgili 

çalışmalar hakkında bilgi vermek, gerek gelebilecek eleştirilere varsa cevap verme noktasında 

kürsüye davet edeceğiz.  

           Sizden şöyle bir ricada bulunacağım; Arkadaşlarımız duygu ve düşüncelerini paylaşabilirler, 

lütfen ama lütfen kimse konuşmacının sözünü kesmesin, birbirimizi dinleyelim. Belki de muhalefetin 

anlatımları içerisinde bizim faydanalabileceğimiz bizim anlattıklarımız içerisinde diğer arkadaşların 

faydalanabileceği öneriler, düşünceler gelebilir. Aynı zamanda hem katılımcı açısından bizi 

izleyenler hem de canlı yayın olması münasebetiyle Gemlik halkı Gemlik halkının ötesinde başka 

bölgelerde de vatandaşlarımız bizi izliyor, o anlamıyla da birbirimize, birbirimizi dinleme saygısını 

birbirimizi dinleme nezaketine hep birlikte gösterelim diye düşünürüm. Konuşmacı arkadaşımız da 

kim olursa olsun faaliyet raporları eleştirileri içerisinde bakarsa Faaliyet raporu eleştirileri içinde 

değerlendirirse çok sevinirim.  

          Bu anlayış içerisinde Faaliyet raporunu, Faaliyet raporu olarak biliyorsunuz bir kitapçık 

hazırlanmış, bu kitapçılık hem siyasi partilerin Grup Başkanlığına hem de bütün meclis üyelerine 

ulaşmıştı sanıyorum, ulaşmıştır. Dolayısıyla o zaman şöyle yapalım elimizdeki bu kitapçığın Faaliyet 

raporunun belirttiği kitapta okunmuş olarak oylarınıza sunuyorum. Kabul edenler, kabul etmeyenler.  

Oybirliği ile kabul edilmiştir.  

          Faaliyet raporu hakkında görüş bildirmek isteyen grup başkan vekilleri, arkadaşlarımızı sırayla 

arzu eden kürsüye davet edeyim. Grup Başkan Vekilleri grup adına konuşan grup başkan vekillerini 

rica edeyim önce. Buyurun Kaan,   

        --Birtan Kaan SAAT Meclis Üyesi:  Sayın Başkanım az önce Şükrü Başkanımız bir videodan 

bahsetmişti, isterseniz onu izleyelim sonrasında biz yapalım daha uygun olacağı kanaatindeyiz biz 

ama siz nasıl uygun görürseniz daha iyi olur. 

        --Şükrü AKSU Meclis 1. Başkan Vekili: Olur, olur. Arkadaşlar Belediyemizin hazırladığı 

videoyu lütfen paylaşır mısınız?  

        “2024 Yılı Faaliyet Raporuna ilişkin sunum yapıldı”. Teşekkür ederiz arkadaşlar.   

        Şimdi Faaliyet Raporu hakkında görüş bildirmek isteyen grup başkan vekillerimizden,  Grup 

parti adına grup başkan vekillerimizi öncelikle rica etsek, 

     --Murat YAVUZ Meclis Üyesi: Başkanım AK Parti grubu adına arkadaşımız Selim YAVUZ söz 

almak ister, 

    --Şükrü AKSU Meclis 1. Başkan Vekili: Buyurun sayın YAVUZ buyurun. Arkadaşlar seste bir 

sorun var galiba, lütfen ilgili arkadaşlar ilgilenir mi? 

    --Selim YAVUZ Meclis Üyesi: Sayın meclis başkanım siz ordayken sizden de ricada bulunayım, 

bir yıl geçti. Lütfen şu meclis salonuna bir çeki düzen verelim. Mümkünse mecliste arkadaşlar 

otururken insanları önümüzden geçiyor, arkadan geçiyor, hemen arkamıza oturuyor. Evet yeni bir 

meclis salonu yapamıyoruz, farkındayız ama mevcut şartları iyileştirmek elbette elimizde, sayın 

Meclis Başkanım özellikle sizden söylüyorum Grup Başkanı olarak, çünkü Belediye Başkanımıza 1 

yıldır söyledik.  
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            Sayın Başkanım, sayın meclis üyesi arkadaşlarım, sayın hazirun,  basınımızın kıymetli 

temsilcileri ve bizi ekranları başında izleyen değerli Gemlik 'li hemşerilerim; Hepinizi şahsım, partim 

ve grubum adına sevgi ve saygıyla selamlıyor, muhabbetlerimi sunuyorum. 

            2024 yılı Performans Programına geçmeden önce bütünlük bozulmasın diye söz almadım. 

Fatih Bey'in merkezi hükümet ne yapıyor veya merkezi hükümette nasıl hizmet alınır konusuna 

polemiğe mahal vermeden kısaca bahsetçem. Fatih Bey son bir yılda Gemlik’in bütçesi kadar bir 

yatırım Gemlik'e yapılmış ve planlanmıştır. Bunun içerisinde 3 adet okul yatırımı, bir ana okul ve 1 

normal okul bu sene açılacak, inşaatı bitti. 108 milyonluk sağlıklı hayat merkezi yatırım kararı alındı, 

Gençali Mahallesi kapalı spor salonu ve sahafları yapıldı, Kumla sahası yenilendi. Bunun yanı sıra 

500 öğrenci kapasiteli Yurt ve Yaşam Kompleksi yapıldı, Çevre yolu üzerinde Balıkpazarı giriş yolu 

yapıldı, Kumla'da okulun üst geçit projesi onaylandı. Yani TOOG yollarını, TOOG ‘un yollarını 

Karayolu yapıldı, TOOG gibi büyük bir fabrika açıldı. Dolayısıyla bunları bir sürü şey belediyenin 

memuru ve Gemlik'te yaşayan çalışan bütün memurlarımızın maaşını da merkezi hükümet tarafından 

veriliyor, yani toplanan bu vergiler nereye gidiyor, oraya gidiyor.  Sanayi bölgesinde evet ben de size 

katılıyorum çimento gibi çevreyi kirleten zarar veren varsa bunu Belediye ya da Çevre Şehircilik İl 

Müdürlüğü cezasını kessin ama ordaki sanayimiz de Gemlik'teki birçok insana istihdam sağlıyor, 

hatta umut ediyorum size de sanayinin olmasının orda mali müşavir olarak faydası vardır.  

          Dolayısıyla merkezi hükümet bizim konumuz değil, son günlerde yaşanan konuları da Gemlik 

Belediyesi'nin gündemine getirmediğiniz için ben hani teşekkür ediyorum. Dolayısıyla biz Gemlik’i 

konuşçaz. Yani bu faaliyet raporunda da ondan bahsetçez. Biz Gemlik'ten mesulüz ve Gemlik olarak,  

Gemlik Belediyesi olarak neler yaptık, onlar yapmadı.  

        Başkanım da söyledi az önce biz de yapmayalım değil onlar yapmadığını düşünüyorsanız bile 

biz yapçaz. Onların yapmamış olması size göre bizim yapmamız gerektiğini göstermiyor. Dolayısıyla 

biz 2024 yılında bu Faaliyet Raporunda konuşçağımız konuları, neleri yaptık onlardan bahsetçez.  

         Sayın Başkan, değerli meclis üyesi arkadaşlar 2004 yılı performans programında yer alan 9 tane 

Stratejik Amaç ve 73 tane Stratejik Hedef alt başlığı içerisinde duyurulan vaatlerin gerçekleşmesine 

dair görüşlerimi ve 2024 yılı Faaliyet Raporuna ilişkin değerlendirmemi paylaşmak üzere söz almış 

bulunmaktayım. 

         Mikrofon ses şey yani bana farklı geliyor, şurdan kaynaklanabilir. Bu,  bu konuya da lütfen 

dikkat edelim. 

         Kıymetli arkadaşlar, sayın Başkanım, sayın Meclis Başkanım amacımız yıkıcı değil, yapıcı bir 

muhalefettir, niyetimiz bağcıyı dövmek değil üzüm yemektir. Verilen vaatleri hatırlatmak, 

yapılmayanları meclis gündemine taşımaktır.  Çünkü bu vaatler sizin yol haritanız, seçmen için 

karne, bizim için ise takip etmemiz gereken bir sorumluluktur.  

         Biz bunun için meclis üyesi seçildik muhalefet olarak halkımız bize bu görev verdi, bu sebeple 

bugün burada reklam ve algı yönetimi, algı ile yönetilmeye çalışan bir Gemlik’i konuşacaz. Bugün 

burada sesim süresince verilen sözlerin nasıl tutulmadığını konuşacaz.  

         Yine bugün burada yaşam kalitesi her geçen gün düşen bir şehirde Gençlerin, Kadınların, 

Çocukların, Engellilerin karşılaştığı zorlukları ve nasıl mağdur edildiğinden bahsedicez.  Bugün 

burada belediye yönetiminin en yumuşak karne olan şirketlerin hesabını ne işle yaptıklarının 

bahsedicez. 

          Yine bugün burada paramız yok bahanenin arkasına sığınan bir yönetim anlayışını 

konuşacağız. Temel projelere dokunulmadığını, çalışıyoruz, projelendiriyoruz, yapacağız, 

danışmanlarımız çalışıyor ve benzeri gelecek kipiyle cek, caklarla konuşan yönetimin zaafiyetini 

vizyon eksikliğinden elbette bahsedeceğiz. 

          Sayın Başkanım seçim öncesi halka verdiğiniz vaatlerin bir kısmını ben size müsaade 

ederseniz burda hatırlatmak istiyorum. 

          Grup Başkanımızın da söylediği gibi bugün faaliyet belgemizi konuşçaz. Şöyle sizin 

broşürünüzü açmak istiyorum, herhalde görüyorsunuz ışık bilmiyorum geliyor mu?  

           Pardon yanlış yeri reklam kısmını göstermişim, vaatler kısmını göstermem gerekiyor. Buraya 

küçük küçük yazılmış ben okuyamıyorum yaş 52, 53 olunca onu o sebeple size,  size bu vaatlerinizi 

başka bir kâğıttan okumak istiyorum müsaade ederseniz ve sizin de okuyabilmeniz için, evet 

Depreme dirençli yapılar inşa edilecek, bir yıl geçti.  
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         Ada bazlı yerinde kentsel dönüşüm hızla başlayacak, Kalafat Mevkiinde Balık Restaurant inşa 

edilecek, Gençlerin sosyal hayatı için Aguapark ve lunapark inşa edilecek, hepsini söylemiyorum 

vaktimiz az olduğu için, takip için isterseniz verebilirim. Ücretsiz yabancı dil kursu, YKS, LGS 

kursları açılacak. Çiftçimize mazot gübre desteği sağlanacak, Gemlik'in giriş sorunu ve Dere sorunu 

çözülerek bu sorunlar tarihe karışacak.  Eskipazar Caddesi'ne 200 araçlık otopark yapılacak, 

Kumlaya 150 araçlık Otopark yapılacak, Üniversite yerleşkesine Kent Lokantası buraya dikkatinizi 

çekiyorum ve Terasına Cafe inşa edeceğiz. Atık Ayrıştırma Merkezi kurarak geri dönüşüm geliriyle 

dar gelirli öğrencilere destek vereceğiz. Yeni bir Gemlik Belediye Binası inşa edeceğiz, Perşembe 

pazarının üstünü bir yılda kapatacağız. Umurbey' de zeytinciler için tarımsal depolama alanı 

yapacağız ve son 3 maddede Mustafa BOZBEY ile beraber yapacağınız şeylerden biri kentsel 

dönüşüm Gemlik mutlaka yapacağız.  

         Şimdi ben sarı kalemimi de aldım, okuduğum vaatleri de aldım. Dolayısıyla burda çizmek 

istiyorum ama maalesef çizcem yer bulamıyorum. aalesef çizcem yer bulamıyorum, gerçek 

arkadaşlar Cumhuriyet Halk Partisi Belediye Meclis Üyesi arkadaşlarım, bunlar sizin de vaatleriniz. 

Sadece Kent Lokantası'nın üstünü çizebiliyorum. Onun haricinde bir yıl boyunca verilen vaatlerin 39, 

40 tane vaat dedin hiçbiri gerçekleşmemiş, bir Kent      Lokantası var.  

          Durmuş Başkanım o Kent Lokantası da sadece mevcut aşevinin iptal edip Kent Lokantası 

açtınız.  Bu yüzden bu faaliyet raporunu konuşçaz. Yani seçim bittiğinde hayaller vaatler paris ama 

gerçekler maalesef Gemlik, hiçbir icraat göremedik. Tıpkı önceki dönem Belediye Başkanı sayın 

Uğur SERTASLAN ’ın görev süresi bittiği zaman o zamanki meclis üyesi arkadaşlarımız da vardı, 

bunları biz vaat ettik ama bunları Büyükşehir yapçaktı, bunları merkezi hükümet yapçaktı. Umut 

ediyorum siz de bu şekilde giderseniz vadettiğiniz güzel projeleri 5 yıl sonra Büyükşehir yapçaktı 

diyemeyeceksiniz, merkezi hükümet yapçaktı deyip aynen Fatih UZUN gibi merkezi hükümete 

çamur atmaya çalışacaksınız. Dolayısıyla siz bu vaatleri verirken sayın Belediye Başkanım, Meclis 

Başkanım siz bu vaatleri verirken ülkenin ekonomisini biliyordunuz, enflasyonu biliyordunuz, artı 

Gemlik Belediyesi'nin 6, 5 yıldır yönetildiği Cumhuriyet Halk Partisi'nde Gemlik Belediyesi'nin 

durumunu siz biliyordunuz, biz bilmiyorduk, biz tahmin ediyorduk, siz biliyordunuz eski başkanın 

Cumhuriyet Halk Partisi yönetiminin belediyeyi ne hale getirdiğini sizler bizden iyi biliyorsunuz ona 

göre vaatteniz. Yani bunları bilmeden vaattesiniz de bugün enflasyon patlasa belki hani bir şey 

diyemem. 

          Sayın Başkanım, sporcusunuz biliyoruz ama lütfen uzun atlamayı sizin kadar hiç kimse 

yapamadı. Durdunuz taaaa Mehmet TURGUT dönemine geçtiniz, Refik dönemine geçtiniz, o uzun 

atlamada Uğur döneminde yapılmayanlardan neden bahsetmediniz. Ama biz elhamdülillah diyoruz, 

en azından bu binayı yaptığımızı söylediniz, Kültür Merkezi'ni,  AVM' yi,  Spor Sahalarını, Salonları, 

Gemlik’e kazandırılan onca Okulu. Gemlik'e hizmet nasıl kazandırılır sayın Fatih UZUN? Gemlik'in 

Gemlik Belediyesinin SGK' ya borcu var, Gemlik'in de bir SGK binasına ihtiyacı var, lütfen siz yer 

verin bir bina yapın, Genel Merkezi SGK borcu ile tekabül edecek şekilde Gemlik ‘e bir SGK binası 

kazandırın. Biz de bunun ismini ister Fatih UZUN koyalım, ister Şükrü DEVİREN koyalım. Hizmet 

Gmlik’e böyle gelir,  yani yerel bu işin motorudur.  

          Dolayısıyla birlikte başaracağız diyerek çıktığınız bu yolda ne yazık ki Gemlik halkıyla 

muhalefetle beraber hareket etmeyi bırakın kendi ekibinizle yaşadıklarınızı biz zaten görüyoruz. 

Seçim döneminde bu dönemde verdiğiniz vaatlerden birbucuk diyelim. 

          Yetenek Sizden Destek Bizden destekliyoruz, artı aşevini yıkıp Kent Lokantası. Dolayısıyla 

vaattebilen projelerin yerine hayali bütçelerle halkı oyalamak Cumhuriyet Halk Partisi Belediyesinin 

sıkça rastlanan bir hizmet anlayışının tezahürüdür.  

           Raporumuzun ilk sayfasında birlikte başaracağız demişsiniz. Dışardan birisi bu raporu okusa 

Gemlik'te her şey harika gidiyor zannetçek. Patili Canlar sayın Başkanım ilk sayfanız önsözünüz, 

Patili Canlar Rehabilitasyon Merkeziyle Sokak Hayvanlarında, Hayvanlarımıza güvenli yuva 

sağlıyoruz, 1 yıl oldu. Dediğiniz yeri ben gittim, gezdim gördüm. Arabamdan çamurdan, giremedim 

yani, Taksim vardı hafif, gittim çıkarken zorlandım. Eğitimden, sağlığa, müsilaj ve deprem risklerine 

karşı önemli çalışmalara imza attık. Kış günü Gemlik’in müsilaj sorunu, hepimiz yaşıyoruz. 

          Kentsel dönüşüm çalışmaları ile Gemlik’in her noktasına modern, güvenli ve estetik yapılar 

inşa ediyor, ben hiç göremedim.  
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         Güvenli ve estetik yapılar inşa ediyor, yani Gemlik'te var da yaptınız da ben mi göremedim, 

yani mimar olamadığım için mi fark etmiyorum, anlamadım bunu yazmışsınız. Yaşam alanlarımızı 

daha sağlıklı hale getiriyoruz. Gemlik'in her açıdan daha modern ve daha yaşanabilir bir şehir haline 

getirmek için hep birlikte gece gündüz demeden çalışıyoruz demişsiniz. Ben Bursa'da iş yerim her 

gün Bursa'ya gidip geliyorum, Bursa Küçükbalıklı’ dayım. Bursa'dan Gemlik'e 20 dakikada 

geliyorum Mehmet Bey, Gemlik'teki iş arkadaşımı odun depolarına bırakıp Hisartepedeki evime 45 

dakikada dönüyorum. Gemlik nasıl modern yaşanabilir hale geldi ben hala fark etmiyorum yani. 

         Dolayısıyla gerçekler bambaşka işte belediyeye sayfa 26 arkadaşlar elinizde varsa, hızlı 

geçcem, sayfa 26; Belediye çalışma ofisi onbeş metrekare,  mola alanı yüzellibeş metrekare, yani bir 

yer düşünün onbeş metrekare çalışma ofisiniz var, dinlenme ve mola alanınız yüzellibeş metrekare, 

yani işten çok molaya ayrılmış bir yönetim anlayışının karşı karşıyayız.  

          O yüzden borcunuz da olsa sayfa 26 Başkanım,  Oysa borcunuz da olsa ben yemesem de aç 

kalsam da pahalı sanatçıları getiririm, milletin parasını da borcunu da kat kat icraya verdirerek 

ödettiririm diyorsunuz, nasıl bir anlayış gerçekten anlamak zor. Bu da yani 15 metrekare 155 

metrekarelik mola alanında aynen kitabın kapladığı yer kadar büyük ama içeriğinin boş oluşunun en 

güzel örneğidir. 

          Daha önce dile getirmiştim hatırlıyorsanız Ömer Kahraman salonunda kes, kopyala, yapıştır 

Stratejik plan hazırlama usulü bu raporda da devam etmiş. Görüyoruz ki uyarılardan ders 

çıkarılmamış, üstelik kes, kopyala, yapıştır ’ı bile düzgün yapamamışsınız. Örneğin 2024 yılı 

performans programı; 2024 yılı belgesi zaten elinizde karşılaştırabilirsiniz. Sayfa 288,  289 da. Bunda 

da sayfa 19'da demişsiniz ki 10 video için ikimilyonaltıyüzdonsanbin TL bütçe ayırdım ama bunu 

faaliyet raporuna geçirirken onu ne hikmetse  kırkbeş olarak geçirmişsiniz. Ve faaliyet raporunda 

sayın Meclis Başkanım tek hedefini aşan yüksek miktarda olan 45 video hedeflenirken yani 10 tane 

hedef koymuşsunuz bunun nasıl olduysa 45 olarak geçirmişsiniz, bu 45'i de 200 olarak 

gerçekleştirmişsiniz bunun için tebrik ediyorum, bu da ne yayınladığınız reklam videosu, yani algı 

belediyeciliği.  

          Yedi tane ihale yapılmış Sayfa 29'da, hizmet üretimi yok, ihalelerin hepsi mal alımı. Örnek 

Sayfa 29; kedi ve köpek maması alımı birmilyonikiyüzellidörtbin TL harcanmış. Ama ne yazık ki 

sokak hayvanlarının açlıktan birbirini yediği haberlerini sadece Gemlik değil tüm Türkiye şahit oldu. 

Yani sayın Başkanım Nasrettin Hoca misali; Kedi Köpek maması burdaysa hayvanlar açlıktan niye 

birbirini yiyor, hayvanlar açlıktan yiyorsa mama nerde. Yani ciğer burdaysa Kedi nerde Kedi 

burdaysa ciğer nerde, anlamakta zorluk çekiyoruz. 

           Sayfa 44; açılan yol miktarı 3 kilometre. Bunun 1.6 kilometresi az önce siz de gösterdiniz 

Kuzey imar planında 1.5 kilometresi Umurbey de, Gemlik ‘te yapılan  hiç yol yok, trafik sorunu 

çözülmez. Modern bir Gemlik bu anlayışla olmaz, yaşanabilir bir kent haline gelemeyiz, tutup uzun 

atlamayla taaa eskileri karıştırıp kurtulamayız. Şu anda biz yaşıyoruz bizden sonraki çocuklar 

yaşayacak ona göre hareket etmemiz lazım, artık geçmişi kurcalamanın geçmişe bahane atmanın 

çamur atmanın dönemi bitmiştir. 

           Sayfa 301 kentsel dönüşüm; Sorum şu? Kentsel dönüşümde hedefle sonuç yok, kentsel 

dönüşüm çalışması yapıyoruz yapıyoruz yapıyoruz yapıyoruz yapıyoruz,  yapıyoruz değil, hedef 

koymuşsunuz, bunu konuşuyoruz. Hedef koymuşsunuz, faaliyet sıfır. Yani kentsel dönüşüme dair 

Faaliyet belgesinde hiçbir şey yok. 

           Sayfa 303 Körfez tarihi dokusu ve tüm doğal güzelliği ile bütünleşen bir Turizm Kenti olmak, 

4 tane hedef koymuşsunuz. Maalesef hiç yok. Gemlik böyle modern olmaz. Yok, yok da yok, iş yok 

icraat yok faaliyet yok. Pekala ne var? Var olan da yok, yapamadıklarınızı anlatacak konu çok ama 

buna zaman da yok. 

            Faaliyet raporunuzu incelerken 2023 yılı faaliyet raporunuzu biz, bize o zaman 

dağıtmadığınız için ilk meclisimiz olduğu için 2022 faaliyet raporuyla kıyaslayayım dedim. İçindeki 

resimlerden birçoğu aynen, 310 sayfa; Uğur Başkan iki sizinki 323 sayfa. 310 sayfa 13 sayfa olarak 

Uğur Başkanı geçmişiniz herhalde kendinize öyle bir hedef koydunuz, biz 10 sayfa daha fazla 

yapçam dediniz ama Uğur Başkan'ın maalesef 310 olan sayfası 850 gram pardon 1251 gram Uğur 

Başkan’ın ağırlığı sizinki 850 gram, yine Uğur Başkan'dan burda az kalmışsınız.  



Sayfa 30 

 

          

         13 sayfa fazla yapmışsınız, bunlara neleri ilave etmişsiniz. 2022 yılındaki resimlerle birebir 

örtüşen resimler var, sayfalarını isterseniz verelim. Gemlik, Mehmet TURGUT döneminde alınan 

belediye otobüsleri var. Başkanımın hani şov servis yapıp şov yaptığı ama peşini getirmediği Uğur 

Başkan 1 resim kullanmış siz 3 resim kullanmışsınız ordan sayfa fark etmiş, başka ne var fark eden 

Gemlik Belediyesinin önüne peyzaj çalışması yapmışsınız, bir sayfaya yakın resmini çekmişsiniz. 

Aynen resmin bir sayfadan uzak sadece ağacı çekerek aynı resmi faaliyet olsun diye çoğalmışsınız. 

Ben Belediye personelimizi, ilgili müdürlüklerimizi tebrik ediyorum. Umut ediyorum ki sizin 

zorlamanızla faaliyet olmayan yerde faaliyet raporunu çıkartabilmek için bütün resim arşivlerini 

taramak zorunda kaldıkları için, emek ve zaman harcamak zorunda oldukları için onları tebrik 

ediyorum. Pekala, faaliyet raporunda ne var? Hiçbir şey yok dedik ama var,      40 metrekare 

betonarme merdiven yapılmış,  bunu bir esnafa söyleseniz çok rahat yapar.  

         Sayfa 47, sayfa 51, Dere üstündeki köprünün kırık saçlarının kaynatılması işlemi yapılmış. 

Sayfa 52,  Bölge Parkı'nda Tanker Dolumu gereken yamulan boru düzeltilmiş, bunun resmi var. 

Sayfa 106 da 30 tane konser, 49 tane sahne gösterisi bol bol panolarda reklam panolarında olan 

resimlerinizi koymuşlar ama hizmete dair hiçbir şey yok. Ne var peki.  Makam,  makam var, maaş 

var, bolca raporda renk var ama vatandaşa dokunan tek bir hizmet maalesef yok.  

          Belediyenin Şirketlerinin bizim denetleyemediğimiz, bakamadığımız işleri ilgili konuşacaktım.  

Erdi Bey burda mı? O da yok, yani yok yok o da yok. Faaliyet ile ilgili konuşçaz kendisi yok 

enteresan, burda mı? Yok, kura çektim ona çıkmıştı da. Tarım A.Ş. 'ye ait 4 tane eleman aldınız 

demin dediniz ya 1 tane işçi aldım, Belediyeye evet Belediyeye         1 tane alıyorsunuz da şirketten 

üzerinizden alıyorsunuz nasıl olsa biz denetleyemiyoruz. Yani birilerine menfaat sağlamak için 

yapıyorsunuz dicem kızacaksınız ama geçmiş dönemde şirketlerin üzerinden basın danışmanlarınıza 

nasıl para verildiğini tüm Gemlik kamuoyu gördü.  

          Dolayısıyla 4 tane eleman alındı doğru herhalde Başkanım Tarım A.Ş.' ye. Niçin eleman alındı 

arkadaşlar, çünkü daha çok hizmet yapmak için daha çok başarı elde etmek için. 

          Sayfa 181; Lütfen bakın arkadaşlar elinde kitabı olan, Tarım A.Ş. ne yapmış sayfa 181. 1800 

tane zeytin ağacı Uludağ Yerleşkesinde yazmış çok güzel. Toprak ıslahı yaptım, Gübreleme yaptım, 

İlaçlama yaptım, Budama yaptım.  Baktığın zaman çok güzel, bunun için Tarım A.Ş.' ye eleman 

lazım. 4 tane de alır, 40 tane de alır. Ama 1800 zeytin ağacından 2 ton 203 kilo zeytin almış, evet 

Tuncer ‘in dediği gibi ben hesap uzmanı değilim ama hesap uzmanı arkadaşlara soruyorum yani,  

1800 ağaçtan 2 ton 203 kilo zeytin almış, yani 342 litre yağ elde etmiş.  

        Dedim ki ben orman mühendisiyim koyduğu resimlere baktım hani bakımını yaptığı zeytini 

ağaçlarına, güzel gözüküyor ama gözle görmeden bir şey söyleyemezsin. Sonra gittim dedim ki 

birkaç tüccara sordum ya dedim 2024 de ekol 'de nasıldı. Hatta birinde Kuzey imar planlarının 

olduğu yerde 40 yıldır bakım yapmıyormuş, bu sene de yapmamış. Çünkü inşaat yapmayı 

düşünüyormuş. Biz hiç bakım yapmadığımız halde dedi ağaç başı en az dedi 10 kilo zeytin aldık 

dedi. 2024 yılında 1800 ağaçtan 2200 kilo zeytin almayı nasıl başardı. Tarım A.Ş. hayretler içerisinde 

kalıyorum. 

         Biliyorum Erdi kardeşimiz de çıktı burda o gün anlattı, ben müdahale etmek istemedim. AK 

Parti Belediyeciliğini eleştirmek, Kapalı pazarı eleştirdi. İşte pazar şöyle, biz Pazaryeri 

kamulaştırmışız, bunu kapalı yapmışız, otopark yapmışız, yanlış olabilir daha iyisi olabilir, yapmışız. 

Buna çamur atmak mesele değil, mesele eleştirirken kendin bir tane yapıp sonra eleştirmek. 

Dolayısıyla bir yılda Perşembe pazarının kapatçağınızı söylemiştiniz, 2026’ ya ertelediniz. İnşallah 

onu da gerçekleştirirsiniz ama biz özellikle kendi grubumuz adına Hamidiye Mahallesi'nde Roda 

İmam Hatip’in Altıntaş Camisi'nin orda bir pazar yerine ihtiyacı olduğunu, o taraftan bu tarafa 

insanların çevre yolunu geçmek zorunda kaldığını ve kazalara sebep olduğunu söylemiştik.  Ben size 

söylüyorum hodri meydan, oraya bir tane pazar yeri yapın, bırakın kamulaştırmayı bırakın üstünü 

kapatmayı, sadece etrafını çevirin pazar yeri burası deyin, ben oraya gelcem, koşarak gelcem, sizden 

özür dilicem. Kanat verirseniz uçarak gelcem, sizden özür dilicem. Hasta olursam Ambulansla 

gelcem, sizden özür dilicem. Önce bir yapın, önce bir faaliyete geçirin, sonra çamur atın sonra 

eleştirin. 
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          Sayfa 196;  İşyeri ruhsatlandırılmasından 6.4 milyon TL gelir elde etmişsiniz, güzel. Parayı 

topluyorsunuz, problem yok ama çevreye o kadar duyarlısınız Fatih Bey, çimentoları 

eleştiriyorsunuz, Atık pil toplamak için 2024 yılında 300 tane kutu alma hedefi koymuş Cumhuriyet 

Halk Partisi.  

          Kaç tane almış, 27 tane. Yani 1000 kilo atık pil çevreye zarar vermesin diye toplama hedefi 

koymuş, 250 kilo pil ancak toplayabilmiş, buna da mı paranız yoktu.  Dolayısıyla Spor sahası, doğal 

spor alanı, ekolojik mahalle, dereleri zaten hiç konuşmuyoruz, yıl boyu konuştuk.  

          Şükrü AKSU Başkanımın dediği gibi konuşmayın, faaliyet belgesinde konuşun diyordu, 

Kentsel dönüş yapılcak inşallah, bekliyoruz. Peki nasıl oluyor bunlar, işte Makamda otur, çayla günü 

bitir, Cumhuriyet Halk Partisi programlarında boy göster, Faaliyet raporu resimlerle doldur ama 

halka çözüm yine yok. Toparlayacak olursak elbette teşekkür etmemiz gereken konular da var. Ne 

dedik olumlu muhalefet yapmak istiyoruz, çünkü hepimiz aynı yerde yaşıyoruz, aynı havayı 

soluyoruz. Yeni Belediye Başkanımız da gelmişken kendisine hayırlı uğurlu olmasını diliyorum, 

inşallah önceki dönem belediye başkanlarımız gibi tüm geçmiş dönemde belediye başkanımız 

belediye yardımcılarımız gibi Gemlik'e hizmet koyar kendisiyle yol arkadaşlığı yaptım. Dolayısıyla 

ben kendinden memnundum, inşallah belediye başkanı olduktan sonra da memnuniyetimiz Gemlik 

kamuoyu adına devam eder, başarılar diliyorum.  Atanan müdürümüze de hayırlı olsun temennisinde 

bulunuyorum. 

          Teşekküre layık Projeler neler; ‘Yetenek Sizden Destek Bizden’ çok güzel ve geleceğimiz için, 

yani o yıkımın olmaması için ama sayfa 125 slaytta ben sanki kaçırdım 865 tane enstrüman gibi 

gözüküyordu.  

          Sayın Grup Başkanım, pardon Meclis Başkanım bakabilir, 2000 öğrenciye desteklendiği 

belirtilmiş, kaç tane enstrüman alınmış 6 adet, 2000 öğrenciye 6 enstrümanı böldüğünüz zaman 333 

tane öğrenci başına şey düşer. Halk dansı, tiyatro vesaire ne koyarsanız koyun, yani 6 enstrümanla 

Yetenek Sizden Destek Bizden poliçesi yaptık demek biraz problem ama ben yine de baştan iyi 

olması 6 tane olması, olduğu için teşekkür ediyorum. 

         Sayfa 125 Başkanım önünüzde kitap bakabilirsiniz, o zaman kitabınız yalan söylüyor. Sayfa 

125. 

         Kamulaştırma Sayfa 291; Vatandaş memnuniyeti %90.  Dedim ki süper, buldum %90 

kamulaştırmada memnuniyet var. Hemen açtım baktım, kamulaştırmada hiçbir şey yok. 

Kamulaştırma yapılmayan yerde vatandaşın %90 memnun olması nasıl bir ölçü hayretler içerisinde 

kaldım. Baktım %100 başarı sağlanmış bir proje var sayın Durmuş Başkanım, Sayfa 307;  %100 

başarı.  Çok güzel, dedim tamam. Teşekkür etçeğim bir konuşma Derneklerle ortak proje.  Hedef 1, 

Hedef 1 ortak proje gerçekleşen bir, hedefin bir olduğu derneklerle ortak projede gerçekleşen bir 

olduğu yerde %100 başarı elbette olur.  

        Bir teşekkür de şunun için etmem lazım; Tüm bu faaliyet raporundan sonra Cenaze ve Defin 

İşlemleri Sayfa 308; 866 adet cenaze defin işleminin sorunsuz gerçekleştirilmesi vatandaşımızın en 

hassas anlarında mağduriyetinin yaşamadığınız için yaşattırmadığınız için bunu sağladığınız için 

teşekkür ederim. 

        Sahipsiz Hayvan Sevgisi Sayfa 314;  Memnuniyet, yani sahipsiz hayvan sevgisi kazandırma 

oranı %95, çok güzel bir oran ama sokaklar canlarla dolu, patiler dolu. Yani hem bu %95 bu sevgiyi 

kazandırdınız, hem sokaklarımızın dolu olması hayret verici, bir yerde bir anormallik var.  

        Tüm bu uygulamalar rakamsal çelişkiler ifade etmektedir, kitaba göre konuşuyorum. Ancak 

teşekküre layık olması gereken 3 konu daha var. Ulusal, ulusal basında Gemlik'imizin ismini TOOG 

’la anılan tüm Türkiye'nin zeytinle anılan kentini ulusal basında Türk bayrağının arkasında durmayan 

meclis üyesi arkadaşlarla duyurduğunuz için, Hayvanlara uygulanan şartlar için Gastro 

Festivallerinde ve fuarlardaki olumsuz örnekler için, geçen mecliste de eleştirmiştim çıkan sanatçıyı 

savunmuştunuz. Annesi, Babası mütedeyyindi söylemiştiniz. Sanatçının kendisi Kıbrıs'ta yasaklı 

maddeden tutuklandı, o insanları gençlere örnek olarak gösterdiğiniz için.  

         Kısaca Faaliyet raporunun büyük kısmı vaatlerle dolu ama sonuçları boş, içeriği boş, boşta boş, 

içi boş, vaatler boş,  Faaliyet boş, ne dolu? O da boş, yapamadıklarınızı anlatacak laf ve söz çok ama 

bu söz laflarda boş. Ben iddia ediyorum yine gelin belediye iskele meydanına bir stant açalım bütün 

parti grupları adına birer kişi temsilci olarak dursun.  



Sayfa 32 

 

 

        Belediyenin 2024 yılında rutin işler hariç yaptığı faaliyetleri yazın deyin A4 kağıdının yarısını 

kaplamaz. Belediye Meclis üyeliğimi bırakmak üzerine bile iddiaya girebilirim yani, bu kadar net 

söylüyorum faaliyet olarak.  

        Artık Sayın Başkanım iyi bir insan olabilirsiniz, onda bir şüphemiz yok ama iyi bir Belediye 

Başkanı olmadığınız bu faaliyet raporuyla bir yılda ortaya çıkmıştır, tescillenmiştir bu faaliyet 

raporu. Artık bahane değil hizmet zamanı, artık reklam değil icraat zamanı, artık proje değil faaliyet 

bekliyoruz, artık paramız yok değil çözüm üretme zamanı, Gemlik Halkı sizden algı değil sonuç 

bekliyor. Daha önceki mecliste de söyledim siz bir kaptansınız dalgalarla nasıl boğuştuğunuz değil 

Gemiyi limana yanaştırıp yanaştırmadığınıza bakıyoruz.   

        Bu faaliyet raporu gerçeklerden kopuk, icraatlardan uzaktır, biz halk adına buradayız. 

Görevimiz sizi onaylamak değil, denetlemektir, sorgulamaktır. Yetenek Sizden Destek Bizden eksik 

de olsa projesine ve Kent Lokantasına farklı yer vaat etseniz de Aşevini kapatıp yeniden açsanız da 

yüzde beşlik bir başarı olarak değerlendiriyorum ama yüzde beşlik bir başarıyla okeylemimizi bizden 

lütfen beklemeyin. İlk yıl için sizden %20 olsa Evet derdik. Ama biz grup olarak bu faaliyet raporunu 

reddediyoruz. Beni dinlediğiniz için hepinize teşekkür ediyorum, saygılarımı sunuyorum. Bunu da 

size hediye ediyorum. Saygılar.  

      --Şükrü AKSU Meclis 1. Başkan Vekili: Selim Bey'e teşekkür ederiz. Bu arada demin 

söyleyemedim. Genç bir arkadaşımız, inşaat mühendisi bir arkadaşımız Belediye Başkan Yardımcısı 

olarak sayın belediye başkanı tarafından atandı. Belediyemize, ilçemize hayırlı olmasını diliyorum. 

Kendilerine başarılar diliyorum, ki başarılı olacağından da hiçbir şüphem yok. Meclisimiz adına 

hayırlı olsun dileklerimi iletiyorum.  

        Evet şimdi konuşmalarını yapmak üzere Milliyetçi Hareket Partisi grup başkan vekili Kaan 

Bey’i kürsüye davet ediyorum. Buyurun Kaan Bey,  

      --Birtan Kaan SAAT Meclis Üyesi: Sayın Başkanım, sayın meclis, değerli Gemlik’liler, sizleri 

Milliyetçi Hareket Partisi grubu adına saygı ve sevgiyle selamlıyorum. 

        Faaliyet raporuyla alakalı olarak konuşmalarıma başlamadan önce iki tane çok bu Raporla ilgili 

iki eleştirimi kısaca dile getirmek istiyorum. Birincisi; Halihazırda katı atık ‘la alakalı olarak geçen 

gün de Aynur Hanım da konuşmuştu bunla alakalı. Büyükşehirde de bunları PDF olarak iletiyorlar. 

En azından bundan sonraki senelerde basılı değil de ben kendim şahsen PDF olmasını tercih 

ediyorum, PDF olmasında fayda olacak kanaatindeyim. Bunun bu şekilde gönderilmesi talebim 

vardır. Bunu da burdan bir dile getiriyorum. 

        İkinci olarak da bu bize çok geç teslim edildi. En azından PDF olsaydı biraz daha inceleme 

fırsatımız ve detaylandırma fırsatımız olabilirdi. Biz de bununla alakalı olarak Milliyetçi Hareket 

Partisi grubu adına her meclis üyesi arkadaşımız kendi komisyonlarındaki konularla ilgili bir 

incelemede bulundu ben de kısa ve genel adlarıyla kısaca birkaç konuya değinmek istiyorum 

müsaadenizle. 

         Halihazırda sayın Başkanım ilk önce kendi mesleğimde bulunduğu hukukla alakalı olarak 

hukuk komisyonunun yapmış olduğu hukuk birimimizin yapmış olduğu incelemelerle ilgili birkaç bir 

şey söylemek istiyorum.  

        Hâlihazırda Gemlik Cumhuriyet Başsavcılığında bulunan soruşturma dosyası sayımızın 140 

olduğunu, Asliye Hukuk Mahkemelerinde 78 adet dosyamız olduğunu, icra dosyalarında da 40 adet 

dosyamızın olduğunu ve Sulh Hukuk Mahkemesinde de 17 adet dosyamızın olduğunu görüyorum. 

Bununla birlikte farklı mahkemelerde de var ama asıl bizim belediye olarak ilgilendirecek konular 

bunlar olduğunu düşünüyorum.  

        Öngörüm şu şekilde;  Savcılıktaki soruşturma dosyalarının %90 ‘ı yakını büyük ihtimal 

hâlihazırda çevre ve imar kirliliğinden kaynaklı olduğunu düşünüyorum bunla alakalı olarak, 

hâlihazırda Asliye Hukuk Mahkemeleri ve Sulh Hukuk Mahkemelerinde ise ve bir önceki dönemde 

Plan ve Bütçe Komisyonunda değerli İbrahim abi ile birlikte ortak Hukuk Komisyonu  olarak toplantı 

yaptığımızda kira artışları, ödenmeyenlerle alakalı olarak usulü işlemlerin yapılıp yapılmadığını da 

dile getirmiştik. Buradaki 17 sayısının bu olduğunu düşünmek istiyorum. Bu konuyla alakalı olarak 

da hâlihazırda bu belediyemize ait taşınmazlarda bulunan kiracılarla alakalı yasal bir işlem yapıldı mı 

yapılmadı mı? Malum bir son dönemde değerleme firmasının çok afaki bir rakam olduğu, sonra 

tekrardan bir geri alındı. 



Sayfa 33 

 

 

        Böyle bir süreçler oldu ama son durum hakkında Faaliyet raporunun içerisinde bu konuyla 

alakalı detaylı bir bilgi göremedim.  Bununla birlikte yine hâlihazırda icra dosyalarına baktığımda 40 

adet icra dosyası yüzyirmibin insanın yaşadığı Emlak Vergilerinin toplandığı, Reklam Vergilerinin 

toplandığı, Temizlik Vergilerinin toplandığı, bununla birlikte encümen kararlarında çıkan idari para 

cezaları gibi konular değerlendirildiğinde bu 40 adet dosya çok düşük bir rakam, yani burada bir 

rakamsal hata mı var? Yoksa gerekli bir detaylı tahkikat yapılmıyor mu? Bu konuyu da sizin ve 

hâlihazırda Şükrü Başkanın da dikkatini çekmek isterim. Bununla birlikte hâlihazırda son arka 

sayfalarda sizin bize göndermiş olduğunuz 277 sayfada; Spor sahalarının yapılması ile alakalı olarak 

Hedef 2024 yılında konulmuş ancak yapılmadığını görüyoruz. Hâlihazırda hem sayın belediye 

başkanımızın hem de bütün gruplarda bulunan meclis üyesi arkadaşlarımızın spora olan katkısını ve 

sevgisini biliyoruz. Burada bir eksiklik bariz bir şekilde benim tespit ettiğim, gözüme çarpan, onunla 

birlikte hâlihazırda yine burada mecliste oylamıştık da, Yıldırım Belediyesi ile alakalı olmak üzere 

bir asfalt projesi ortaklığımız vardı. Burada da hedeflenenlerle gerçekleşenler arasında bir takım 

farklılıklar var, barizde gözüküyor. En azından burayla bağlantılı olarak Yıldırım Belediyesi ile bu 

projenin son aşaması nedir? Ne zaman gerçekleşecektir? 

         Yine bir dönem bizim de dile getirdiğimiz imar yollarının açılması özellikle kuzey imar 

yollarıyla alakalı olarak 20.000 metrekare öngörülmüş iken 3500 metrekare bir imar yollarının 

açılması var. Burdan da buna bağlantılı olarak kuzey imarlarıyla alakalı olarak son durum nedir? Ne 

değildir? Gerçekleşmemesin de bu yolların açılmaması da bir etken midir? En azından bu soruları da 

sizin vasıtanızla mevcut Şükrü Başkanımıza sormak isterim. Onunla birlikte genel anlamda benim 

söyleyeceğim bunlar.  

          Bir diğer husus ise hâlihazırda yaz mevsimi geliyor faaliyet raporunda zabıta sayımızın 30-35 

arası olduğunu gördük. Yani yüzyirmibin kişinin yaşadığı, özellikle de yazın bu nüfusun 250.000 

kişiye kadar çıktığı. Kumla, Kurşunlu bölgelerinde sahillerin özellikle işportacı, işte ne adlandırırsak 

adlandıralım, esnaf gayri resmi en azından hukuken bu iş böyle. İşgal ettiği bir durumda zabıtanın 

bunlarla mücadele etmesi nasıl olacaktır. Bununla birlikte hâlihazırda zabıtanın rutin yapması 

gereken işler de düşünüldüğünde bence burada birtakım eksiklikler olduğunu ben öngörüyorum. 

Bununla alakalı bu faaliyet raporunda da bir ön çalışma göremedim.  

            Yine Belediyemizin bu konuyla alakalı olmak üzere Trafikle alakalı Asfalttan Google'a 

bağlantılı olmak üzere trafiğe dair de faaliyet raporunda çok detaylı göremedim. Malum Gemlik'in 

giriş çıkışı, Dörtyol seçim vaatleriniz de de vardı sayın Başkanım, bununla birlikte halihazırda 

Hastane gidiş yolunda da Akşamları bazen bir takım tıkanmalar oluyor kavşak özelinde bununla 

alakalı Büyükşehir Belediyesinde midir? Karayollarıyla birlikte mi? Yine bir bahçe projesi gibi farklı 

bir projeleriniz var mı? En azından ordaki trafiği rahatlatmak adına, bu konuda bilgilendirme 

yaparsanız seviniriz. Defaatle dile getirdiğimiz gibi otoparklarla alakalı olarak yeni kamulaştırma 

yapılacak yerler var mıdır?  

          Ya da hâlihazırda faaliyet raporunda Otopark bütçesinde ciddi bir paranın olduğu gözüküyor, 

bunla alakalı olarak Gemlik’in içerisinde özellikle Ziraat Bankası'nın arkasındaki gibi yeni bir 

otopark kazandırma olacak mıdır? Bu konularla alakalı da faaliyet raporunda detaylı bilgi ben 

göremedim en azından, siz bilgilendirirseniz hem bizi hem kamuoyunu memnun oluruz.  

          Bunla alakalı olarak son 2 konum ise Durmuş Başkanımız hâlihazırda bir önceki oturumda 

yani ara vermeden öncekinde siyaset aynı zamanında inisiyatif alma yeridir dedi. Evet kendisi çok 

doğru bir söz söyledi biz de defaatle hukuken ben buna katılmazsam da Balıkpazarındaki yerin siyasi 

inisiyatif alarak bir çözüme kavuşturulmasını sizlerden ben talep ediyorum bu konuyla alakalı.  

          Diğer bir konu ise hâlihazırda bu hem bugünkü meclisin hem de daha önceki meclislerdeki bu 

gerginliğin bence olmasının daha da bir farklı nedeni var. Ben bunu söylerken hicap da duyuyorum 

hem de hâlihazırda benim yaş grubunda olan Emrecan, Erdi gibi arkadaşlarımız da var.  Bizim 

haddimize belki değil ama bu konuyla alakalı olarak, sayın Belediye Başkanımız seçildiğinden 

itibaren 1 yılını tamamladı, Allah nasip ederse hem onun hem de bizim daha önümüzde bir 4 senemiz 

var. Belediye Başkanımız seçildiğinde tüm siyasi partiler tüm resmi makamlar siyasi nezaket 

ziyaretlerinde bulundular, ben o günü malum avukat olduğum için sizin hayırlı olsuna gelememiştim 

Başkanım. 

 



Sayfa 34 

 

 

          Ama siz de bu size yapılan ziyaretlerin akabinde resmi kurumlara iadeyi ziyaretler yaptığınızı 

basından en azından gördüm ama hem Ana muhalefet Adalet ve Kalkınma Partisi'ni hem Milliyetçi 

Hareket Partisi'nin hem Büyük Birlik Partisi'ne hem de  Saadet Partisi gibi olsun diğer partilerimize 

bir iadeyi ziyaret yapmadığınızı ben en azından biliyorum bununla alakalı. E bu da siyasette en 

azından normalleşme adından bence önemli bir durum olacaktır. Bunun da yapılmasında fayda 

olacağı kanaatindeyim istişare kültürü açısından.   

           Az önce Selim Abi işte SGK binası ile alakalı olarak Fatih Abinin ismini zikretti ama bu 

siyaseten bence bir hoş bir durum değil yani. Selim Abinin, Fatih Abinin ismi verilsin gibi durumunu 

ben tasvip etmemekle birlikte sayın Belediye Başkanımızın işte kavşak yapalım, Taşar Kavşağı 

diyelim işte bir şey yapalım KESKİNDEN bir şey yapalım falan bu üsluplar da bence hoş bir üslup 

değil. 

         En azından biraz daha bizim normalleşmemiz adına naçizane kardeşiniz olarak bu sürecin 

yıldönümünde bir başlangıç olması vesilesiyle ben bizim partimiz adına diğer meclis üyesi 

arkadaşlarım kendi komisyonları ile alakalı olarak ufak değerlendirmelerde bulunacaktır. Bu duygu 

ve düşüncelerle hepinizi saygıyla selamlıyorum, teşekkür ederim beni dinlediğiniz için.  

      --Şükrü AKSU Meclis 1. Başkan Vekili: Kaan Bey çok teşekkür ederiz.  Konuşmalarını 

yapmak üzere Mehmet ÖKSÜZ Bey'i kürsüye davet ediyorum. Buyurun Mehmet Bey, 

      --Mehmet ÖKSÜZ Meclis Üyesi: Sayın Başkanım, değerli meclis üyeleri, saygıdeğer 

katılımcılar ve bizleri ekranları başında takip eden çok kıymetli Gemlikliler; Hepinizi Milliyetçi 

Hareket Partisi grubu adına saygı ve sevgiyle selamlıyorum.  

       2024 yılı faaliyet raporu üzerine söz almış bulunmaktayım. Öncelikle raporun hazırlanmasında 

emeği geçen tüm belediye çalışanlarımıza ve başta siz sayın Başkan ve sayın Başkan olmak ve 

ekibinize emeklerinizden dolayı teşekkür ederim. Burda şöyle bir önceden hazırladığım bir konuşma 

metni var ama araya birkaç cümle daha eklemek istiyorum. Mesela az önce konuşan sayın Selim 

YAVUZ Beyefendinin açıklamalarıyla, onu da burda dinledim, ortak hazırlamadık. Değindiğimiz 

noktalar, dikkat çeken yerler hep aynı yerler. Bakın bunlar rastlantısal şeyler değil, bunlar raporun 

bize söylediği şeyler, buranın önemine dikkat etmek istiyorum. 

        İkinci bir konuda şu; Biz burda Milliyetçi Hareket Partisi meclis üyeleri olarak bu kürsüye çıkıp 

konuştuğumuz zaman hiçbir zaman kendi şahsımıza veya karşıdaki herhangi birinin şahsına, özel 

hayatına, işine vesaire kesinlikle konuşmuyoruz. Biz burda Milliyetçi Hareket Partisinin tüzel 

kişiliğini temsil ediyoruz ve konuştuğumuz, eleştirdiğimiz kişi de  karşımızda ki belediye 

yönetiminin tüzel kişiliğidir. Kimsenin şahsına yapılan bir eleştiri yoktur. Burada bu sebepten dolayı 

Tuncer YALÇİN ’e söylenen her söz Mehmet ÖKSÜZ ’e söylenmiştir,  Kaan SAAT ‘e söylenmiştir, 

Mehmet DEMİR ’e söylenmiştir. Tuncer  YALÇİN ’ın söylediği her sözü de Mehmet ÖKSÜZ 

söylemiştir, Mehmet DEMİR söylemiştir, Birtan Kaan SAAT söylemiştir.  

        Bunun çok iyi bilinmesini hepinizden istirham ediyorum. Tabii bu gönül isterdi ki bu kürsüden 

sadece size teşekkür edip inelim fakat elimizdeki tablonun buna müsaade etmediğini belirtmek 

isterim.  

         Öncelikle geçtiğimiz bu 1 yıl içinde Milliyetçi Hareket Partili meclis üyeleri olarak zaman 

zaman ilgili uzman olduğumuz konularda burda söz olarak fikir ve önerilerimizi belirttik, yapıcı 

muhalefet istişarıyla eleştirirken de çözüm önerilerini de sizlere örnek, taslak projelerimizle birlikte 

hem sizlerin huzuruna hem de Gemlikli vatandaşlarımızın takdirine sunduk. Asla körü körüne 

ideolojik saplantılarla muhalefet etmedik. Gemlik’e anlam katacak her işe şartsız suçsuz destek olduk 

ve olmaya da devam edeceğiz.  

         Bakın Gemlik Bursa'nın 5 büyük ilçesi ve birçok dünya markasını da bünyesinde bulunduruyor. 

Konum itibariyle de oldukça önemli bir şehir. Gemlik Zeytiniyle, TOOG 'uyla, Körfeziyle, 

Limanlarıyla, Büyük Sanayi firmalarıyla önemli bir ticaret merkezi durumunda. Bu kadar önemli bir 

şehrin Belediyesinin de son derece Vizyoner, Realist, Kurumsal yapısı güçlü yüksek hedeflere sahip 

üst düzey sosyal yaşam imkânları yaratan bir belediyecilik performansına sahip olması 

gerekmektedir.  

         Bakın ben bugün buraya gelirken 2024 - 2023 yok elimizde, 2022 - 2019 hepsi önümde, tek tek 

bakarak geldim hepsine. Çünkü şöyle tek tek bakıyorum; İki dönemdir Gemlik Cumhuriyet Halk 

Partili belediye tarafından yönetiliyor ve ne değişiyor Gemlik ‘te.  
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         Ben bunu kitaplardaki rakamlardan ziyade Gemlik'in içinde yaşayan birisi olarak yaşayarak da 

hissetmek istiyorum. Kitaplarla da bunu karşılaştırıyorum. Kitapları da tek tek göstereceğim ortak 

noktalar vardı ama Selim YAVUZ Bey zaten onları gösterdi. Evet yani kopyala yapıştır ya aynı resmi 

de aynı parseli de iki sene sonraki faaliyet raporuna koymak bilemiyorum. 

         Tüm bu analiz beklentilerle birlikte 2024 faaliyet raporunu incelediğimizde maalesef hayal 

kırıklığı yaşadığımızda belirtmek istiyorum. Aslında çok da büyük bir beklenti içinde olmadığımız da 

söyleyebilirim. Bu süre içi, bu süre zarfı içinde bu 1 yıl içinde arada eleştirirken de dozumuzu 

açmamaya özellikle ben özen gösterdim.  

         En azından ilk faaliyet raporunu görmek istedim, yeni başlayan süreç alışma dönemi sistemin 

oturması gibi sebeplerden ötürü bekledim. Ama görüyoruz ki hala ne sistem oturdu, ne bileyim ne de 

bir ilerleme kaydedildi.  

         2 dönemdir sansasyonel olaylarla gündeme gelmekten başka bir belediye performansı 

göremedik. Milliyetçi Hareket Partisi olarak hep söylediğimizi yine söylemek istiyorum. Belediye 

eşittir imar montumuzu bir türlü sizlere anlatamadık,  öğretemedik. İmardan kastımız betonlaşma rant 

asla ve asla değildir. İmar şehirciliktir, imar eşittir sosyal yaşam alanlarıdır, imar eşittir yeşil alanlar 

parklardır, imar eşittir kentsel dönüşümdür, imar eşittir yoldur, imar eşittir ekonomisi güçlü marka 

şehir belediyeciliktir.  

          Bakın geçen dönem her performansa söylediğimiz bir şey var, teşekkür ettik. Uğur Başkan 

Gemlik'e e-belediye diye bir hizmet getirdi.  

          Bakın bu çok maliyet olarak küçük bir şey ama nitelik olarak küçük nicelik olarak pardon, 

nicelik olarak küçük nitelik olarak çok önemli bir şey, gerçekten Gemlik Belediyesi'ne başka bir 

sınıfa atlattı. Bugün bütün Bursa'daki merkez ilçe büyük belediyelerin hepsinde bu sistem kurulu ve 

Gemlik'te buna dahil oldu. Yani bugün bir Nilüfer'den bir Yıldırım’dan bir Osmangazi’den farklı 

değiliz. Bu çok önemli bir şey bize ayrı bir seviyeye getirdi.  Bunun gibi bu basit bir küçük bir örnek, 

uzmanlık alanımda olduğu için söylüyorum. 

         Hizmetten kastım elimizdeki faaliyet raporunu incelediğimizde bu söylediklerimin karşılığında 

bulamadığını görmekteyiz. Bakın elimde geçen dönemden kalan iki faaliyet raporu var. İki dönemdir 

de Cumhuriyet Halk Partisi tarafından yönetilmekteyiz.  

         Mesela 2022 yılındaki raporla karşılaştırdığımızda özellikle İmar ve Kentsel dönüşümde 

kopyala, yapıştır’ dan başka bir şey görememekteyiz.  Aynı resimlerle farklı hikâyeler anlatılmaya 

çalışılıyor.  Hikâye derken bir varmış bir yokmuş evvel zaman içinde kalbur zaman içinde bir Gemlik 

Belediyesi varmış kentsel dönüşüm yapacakmış, ya işin latifesi bir yana masal dinler gibi Kentsel 

dönüşüm, Hayvan barınağı yapım işi, Otopark yapım işi, Kapalı Pazar Yeri, Kapalı Spor Salonu 

vesaire bir sürü imza proje. Hep aynı sözleri duymaya alıştı bu meclis ve Gemlikliler.  

        Çalışmalara başladık, arkadaşlarımız çalışıyor, Büyükşehir uhdesinde, Bakanlıkla görüştük, 

konuştuk, toplandık, sonuç elle tutulur gözle görülür ne var? Ne mi var? Bakın 2022 de ödül aldık 

diye başlanılan yirmiüçbucuk hektar alandaki çalışmaların hamamda yapılan uzlaşma 

görüşmelerinin, hazırlanan üç boyutlu maketlerin, harcanan paraların, en önemlisi geçen onca 

zamanın 2025 ‘e geldiğimizde bizzat sizin söylemenizle bu projenin uygulanabilir olmadığı ve  her 

şeye sil baştan başladınız gerçeği var elimizde, o dönemde bu projenin ayaklarını yere basmadığını, 

dostlar alışverişte görsün mantığıyla hareket edildiğini bizzat bu kürsüden söylemiştim, kayıtlarda 

var açıp bakabilirsiniz. Gemlik'te kentsel dönüşüm sadece bu yirmiüçbucuk hektar alandan ibaret 

midir? Başka alternatif çalışma, proje yok mudur? Bu konuda meclise öneride sunduk. 

         Mesela Küçük Kumla Kentsel dönüşüme esas revizyon planları tamamlanmış durumda. 

Yirmiüçbucuk hektarlık alanda yaklaşık iki sene sonra Gemlik yirmiüçbucuk hektarlık alandaki 

yaklaşık iki sene sonra geleceğimiz noktada Kumla şu an o noktada, Kumla planları, bitmiş durumda. 

Yani bugün orda bir yatırımcıya veya ordaki bir adayla vatandaşlarla anlaşılabilirse Gemlik'te gerçek 

manada bir kentsel dönüşüm örneği ortaya çıkmış olacaktır. Biz şimdi 23,5 hektarda neyi bekliyoruz. 

Kumla' da gelmek istediğimiz noktayı gelmeyi bekliyoruz. Bu arada bu Kumla revizyon planlarını da 

geçen dönemki Cumhuriyet Halk Partisi Belediyesi hazırlattı ve burda onaylandı. Artık burda sizden 

o konuda icraat bekliyoruz. 

         Patili Dostlar Rehabilitasyon Merkezi, Projesi üç sene önce bu mecliste sunumu yapıldı. Tapu 

çıkmadı, plan onaylanmadı,  şuyulama bitmedi, bekledik. 
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        Sene 2025 hala bekliyoruz, bir yere takılıp kalıyoruz. Oldu oldu, olmadı olana kadar bekleyelim. 

Nasıl olsa olmazsa sebebi Büyükşehir ’di,  Çevre Şehircilik ’ti, Bakanlık’tı veya paramız yoktu.  Evet 

para en çok duyduğumuz sebep paramız yoktu. Gerçi burda Teknik arkadaşlar parayla alakalı 

kısımları söylediler ama paramız yok ama bi,  bir Film Festivali'ne dört milyon TL, bir sanatçının bir 

gecelik Karavan kirasına beşyüzbin TL, Sanatçıya verilen rakamı söylemiyorum bile, bir çadırın 

kirasına üçyüzellibin TL.  

         Yani istenildiğinde kaynak bulunabiliyor ama iş yapmaya üretmeye çalışmaya geldiğinde para 

hep sorun oldu. Geçen dönemde, bu dönemde Başkanlarımız hep anketlerle savundular kendilerini,  

anketlerle savundular. Özellikle ben bu faaliyet raporlarında çok anket sonuçları ile cevaplar 

verildiğini gördüm, dün birinci oturumda da sayın Başkanım siz anketlerden bahsettiniz. Benim de 

iki tane anket önerim olacak. Gemlik halkına bu soruları sorar mısınız?  

          Bu yönetimin Kentsel dönüşüm yapabileceğine inanıyor musunuz, birinci anket     sorum bu? 

          İkinci anket sorum; Balıkpazarına yapılan  yapıyı istiyor musunuz? 

          Bu iki anket sorusunun sonucunu, sorusunun sonuçlarını da bizlerle de paylaşırsanız sevinirim.  

          Paramız yok ya geçen dönem Sosyal Konut'tan çıkararak sattığımız Cihatlı Konutları'ndan elde 

ettiğimiz ve Kentsel Dönüşüm hesabında olan parayı nereye harcadık. Bakın geçen dönem Sosyal 

Konut'tan çıkartırken bütün meclis Oybirliği ile çıkarttık.  

          Dedik ki ordaki atıl yapılı hani devam etmeyen yapılar tamamlansın, burdan bir kaynak elde 

edilsin ve orası tamamlansın ve ordan o dönemin şartlarına göre çok ciddi kaynak elde edildi. Bugün 

kırkmilyondan bahsediyoruz ama dört, beş sene önce o para otuzmilyondu zaten. O zamanki 

otuzmilyonun değeriyle şu anki kırkmilyonun değeri siz karşılaştırın.  

          O para kullanılsaydı o zaman, kullanılmadı bekledi para hesapta, faizde bekledi.  Elde ettiğimiz 

o parayı nerde harcadık, Köy Konakları'nda. Soruyorum tüm Gemlik'li hemşerilerimize? Gemlik’e 

baktığımızda bu kadar deprem riski barındıran bir yerde o parayla o paranın harcanacağı yer köy, köy 

konakları mıydı? Yani insanların aklıyla alay eder gibi Köy Konaklarının altında Kahvehaneler 

bulunduğunu, yenileyerek yüzlerce insanın hayatını kurtardığını söylediniz sayın Başkanım. Keşke o 

parayı yarım kalan çürümeye başlayan Cihatlı’ daki Sosyal Konutları bitirseydik de yaklaşık 350 tane 

yeni haneye takas yapılsaydı binlerce insan uygun maliyetli yeni ev sahibi yapsaydı. Ve riskli 

alanlarda nefes alınabilecek yerler yaratsaydık.  Köy Konakları'nı da gene belediyemizin diğer gelir 

kalemleri üzerinden yenilemeye devam edebilirdik. 

         Bakın anlaşılacağı üzere kentsel dönüşüm 23,5 hektardan ibaret değildir. Kentsel dönüşüm biz 

sizden, kimseden bizde bugün iktidarda biz de olsak kesinlikle şu cümleleri tekrar kullanacağım. 

Kimsenin elinde sihirli değnek yok, kimse bir anda bütün o 23,5 hektarı veya başka bir yere yıkıp 

yeniden yapamaz.   

        Böyle bir ekonomik gücü yok, devletin de yok, kimsenin yok, ya bu dünyada hiçbir devlet 

yapamaz bu kadar hızlı bir şekilde ama burda bir adım atmak lazım. İnsanların gözüne değen, dişe 

dokunur, elle tutulur bir adım bekliyor insanlar bizden, biz maalesef bu adımı geçen dönemde dahil, 

altıncı yılımız bitti. Altı yıldır atamadık,  ya bir metrekare rezerv alan bu memlekete kazandırmadık, 

elimizdeki rezerv alanını da gittik TOKİ’ ye dörtyüz dairelik rezerv alanını gittik TOKİ ‘ye ne 

karşılığında verdik. İki tane çevre düzenlemesi karşılığında hiç pahasına TOKİ'ye verildi orası, TOKİ 

o 400 konutu bir yere yapabilirdi. Hani az önce dediniz ya işte TOKİ zamanında sosyal konutlara 

demiş ki belediyeye size, biz yapalım şu kadar da daire verelim. Peki 400 konutu verirken TOKİ niye 

ordan bir on daire de belediyeye vermedi, almadık mesela geçen dönem. O anlaşmayı yapanda 

burdaki geçen dönemde Cumhuriyet Halk Partili Belediyeydi, niye TOKİ'den bu olmadı. Yani sadece 

rakamları konuşuyoruz ya bir şeyleri söylüyoruz ya işin bir de bu gerçekliğinden bakmak lazım. Biz 

gittik, hazır, altyapısı bitmiş, yolları kısmen yapılmış, yani hazır kesilmiş bonfile gittik TOKİ'ye 

verdik ve her fırsatta orayı kötülüyoruz, kötülüyorsunuz. 

        Bakın ben de geçen gittim, gezdim, şok oldum.  O kadar güzel olmuş ki, TOKİ'nin yaptığı 

konutlar, çevre düzenlemesi, bir an kendimi Manastırda gibi hissettim. Yani biz orası çok kıymetli bir 

yer. Biz belki Gemlik bazından baktığımız zaman yerin kıymetini tam anlamıyor olabiliriz ama 

gerçekten şimdi gidip gördüğüm zaman ne kadar kıymetli olduğunu daha iyi anlıyorum. 
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        Ben bile ve biz  burayı 400 dairelik yeri TOKİ'ye 3 tane yol yapsın, iki tane orda okulun eksiğini 

tamamlasın diye elimizde o güzel elde edilmiş rezerv alanı gittik TOKİ'ye verdik, keşke 

vermeseydik.  O zaman da buna karşı çıktık ama tabii. Aylardır, yani ben faaliyet raporunu tek tek 

sayfa sayfa not aldığım yerler vardı ama öteki konuşmalardan sonra tekrara düşmemek adına bazı 

yerlerine dokundum çok da girmedim ama şunu da söylemek istiyorum.  

      Bakın aylardır meclis gündemimizde dişe dokunur hiçbir Gündem bulunmamaktadır. Bu yüzden 

faaliyet raporu da son derece rutin konular, benzer yazılar ve fotoğraflarla dolu olduğu, dolu olduğu 

görülmektedir. Ben 2022 ‘yle kıyasladım, ne çok eski ne çok yeni. Söylenecek çok iki, tek ilerleme 

kıyasladığımda gördüğüm en büyük ilerleme yıllardaki değişim, söylenecek daha çok söz var ama 

daha fazla sizleri yormak da istemiyorum.  

      Gemlik Belediyesi 2024 faaliyet raporunu değerlendirdiğim de özetle şunu söylemek istiyorum.  

Satışlardan başka gündemi olmayan belediyemizin Faaliyet raporunun özeti şudur; sahibinden satılık 

Gemlik. Sabrınız için teşekkür ediyorum.  

      --Şükrü AKSU Meclis 1. Başkan Vekili: Sayın ÖKSÜZ ‘e teşekkür ediyorum.  

        Arkadaşlar Grup başkan vekillerimiz konuştu, belediye meclis üyeleri şahsı adına sürecinde 

geçtik. Bundan sonra konuşan arkadaşlardan ricam süre konusunda gerekli özeni göstermelerini rica 

ediyorum. Buyurun sayın Mehmet DEMİR. 

      --Mehmet DEMİR Meclis Üyesi: Sayın Başkan ve meclis, değerli katılımcılar; her birinizi 

şahsım ve Milliyetçi Hareket Partisi grubu adına en kalbi duygularımla selamlıyorum. 2024 yılı 

faaliyet raporunda görüşlerimi bildirmek için söz almış bulunmaktayım.  

      Evet Başkanım Sayfa 23; Çevre Koruma ve Kontrol Müdürlüğünce denetimlerinin yapıldığını 

rapora eklemişsiniz. Ne yazık ki görevin tam anlamıyla ifa edememişler herhalde. Sahillerimizin 

durumu ortada, Derelerimiz temiz akmıyor. Ne yazık ki müsilaj yine kapımızda. Çevremizi ve 

denizimiz temiz tutmak için dereye girmek yetmiyormuş Başkanım. Halkımızda bunun reklam 

amaçlı olduğunu kısmen anlamış durumda. 

       Sayfa 101; Kültür merkezleri ve kültür evleri faaliyetleri demişsiniz. Halkımızın ücret ödeyip 

yapmış olduğu etkinlikleri neden kendimiz yapmış gibi gösteriyorsunuz. O zaman Sosyal 

Yardımlaşma, sosyal yaşamda yapılan düğünleri de ekleseydiniz faaliyet raporu daha yoğun olurdu. 

Oysaki geçmişte bunlar ücretsizdi, siz ücretli hale getirdiniz. 

       Sayfa 178; Umurbey Mahallesi kartlı sistem demişsiniz. 3 adet su alma istasyonu kurmuşsunuz. 

Ne yazık ki Başkanım sadece muhafaza kutusunu yapmışsınız. Kartlı sistemin makinelerini Umurbey 

Tarımsal Kalkınma Kooperatifi tarafından yapılmış geçmiş dönemlerde de pompası ve boruları 

yapılmıştır. Faaliyet raporuna bunu bile eklemişsiniz. 

        Sayfa 179; Fındıcak Mahallemize tarımsal sulama boru hattı, sizler de hatırlarsınız Başkanım 

Ömer Kahraman'da yapmış olduğumuz mecliste, meclis toplantımızda sözlü olarak sormuştum. Boru 

hattı döşendi mi diye, Arzu Hanım da kepçenin gittiğini beyan etmişti. Muhtarı aradım ve kepçenin 

gitmediğini söylediğimde, kepçenin ufak geldiğini büyüğünün de yola çıktığını ifade ettiniz. 

Başkanım bu kepçe nereye gitti. Halan da Fındıcak ’a ulaşmamış. Şimdi Fen İşleri Müdürümüze 

soruyorum? Fındıcak yolunda arıza yapmış ya da kaybolmuş, iş makinemiz veya operatörünüz var 

mı? Faaliyet raporunda boru teminini ve montajını yapıldığını beyan etmişsiniz. Dün Mahalle 

Muhtarıyla görüştüm, halan da borular gömülmemiş dedi.  Aynı zamanda da Cuma günü sizi ziyaret 

edecekmiş Başkanım.  

         Bir de 100 ton yağlık zeytin alımı demişsiniz. Ne yazık ki Büyükşehir Tarım A.Ş. tarafından 

alındığını, elde edilen zeytinyağların da Büyükşehir Belediyesi'ne ait olduğunu bahsetmemişsiniz, siz 

sadece reklam kısmındasınız. Oysaki bu faaliyetler geçmiş yıllarda belediyemiz bünyesinde 

yapılıyordu.  

          Sayfa 181; Selim Abi zaten değindi buna. Uludağ Üniversitesi ile yapılan protokol kapsamında 

1800 adet zeytin ağacından 2200 kilo zeytin, 342 litre yağ elde edilmiş. Peki bu zeytinlerin hepsini 

biz yağlık mı yaptık, niye yağlık yapıyoruz Başkanım. Yağlık’ ın kilosu kırk TL, iri zeytinin kilosu 

yüzotuz TL., niye biz bunların hepsini yaptık yağlık. Eğer biz bunlardan gelir elde edeceksek kaliteli 

zeytin yapsaydık, madem bu kadar olmuş iki ton 1800 ağaçtan,  hepsi iri olması lazım ya da bu işleri 

yapan arkadaşlar bilmiyorlar, ya teknik bilgi alamıyorlar.  
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        Mesela ben kendim bu işle zeytin üreticisiyim. Ben de 2750 ağaç zeytinlik var, 150 ton zeytinlik 

yaptım ben bu sene. Teknik, detayda bilgide verebilirim yani. 

        Engürücük Hayvan Barınağı; Şimdi herkes giriyor aynı konuya giriyor, biz de mecbur 

kalıyoruz, çünkü önemli bir durum. Engürücük Hayvan Barınağı etrafı 450 metre tel örgüyle çevrilip 

içine yine tel örgülerle bölmeler yapmayı düşünüyorsunuz. Geçici bir alan yaratıyorsunuz, amacına 

uygun ve korunaklı olmayan bir yer yapıyorsunuz. Geçmişte yaşananlar, onlar yaşanacak Başkanım. 

Peki soruyorum nerede o sunduğunuz proje, Hayırsever mi bulamadınız Başkanım. Oysa Cumhur 

İttifakı olarak size proje sunumu yapmıştık, Projenin arkasında olduğumuzu da beyan etmiştik. İlgili 

Bakanlıklarımızdan hibe, teşvik alabiliriz demiştik.  En büyük hayırsever Devletimiz, Hükümetimiz 

niye sırtımızı çeviriyoruz Başkanım ,yerli ve milli olduğu için onları da mı boykot ediyoruz.  

        Evet Başkanım Turizm açısından ilçemize ne kattınız, hiçbir şey. Söylemeye bile gerek yok, 

sadece Turizm Çalıştığı yaptınız. O da dostlar alışverişte görsün diye, kaybolan boşa geçmiş bir yıl 

daha. 

        Son olarak Başkanım siz misyonunuzu gözden geçirin, bizler geçmişte olduğu gibi sunduğumuz 

projeleri yenilerini ekleyerek sizlere vizyon katmaya devam ederiz. Beni sabırla dinlediğiniz için 

hepinize teşekkür ederim.  

     --Şükrü AKSU Meclis 1. Başkan Vekili: Sayın DEMİR teşekkür ederiz.  Oğuz HAN Bey söz 

almak, söz hakkı almak mı istiyorsunuz. 

     --Oğuz HAN Meclis Üyesi: Tabii, tabii.  

     --Şükrü AKSU Meclis 1. Başkan Vekili: Buyurun buyurun Oğuz HAN Bey, 

     --Oğuz HAN Meclis Üyesi: Sayın Başkan, kıymetli meclis üyelerimiz; Daha önceki meclisimizde 

faaliyet raporunu kısaca değinmiştim ve burda da kimsenin hakkına girmek istemiyorum. İlave birkaç 

bir şey ekleyeceğim.  

       Şimdi faaliyet raporunu hepimiz inceledik, bir yıldır Başkanımız görevini yürütmektedir. Ama 

daha önce de Cumhuriyet Halk Partisi Belediyesi olduğu için toplam 6. yılıdır ve bu 6 yılın 

devamında elde tutulur bir şey yok, rutin yapılması gereken şeyler bulunmaktadır, bunları da zaten 

Birim Müdürlerimiz yürütmektedir. Bunun haricinde yani elimizde tutulur, Gemlik’imize değer katan 

bir faaliyet yok maalesef 6 yıldır,  Şükrü Başkanımız 1 yıldır evet Belediye Başkanı ama ondan 

önceki belediye Cumhuriyet Halk Partisinin, bir zemin hazırlaması gerekiyordu ve hep Cumhuriyet 

Halk Partisi İlçe Başkanı diyor ya biz işte %51 oyla kazandık. 34,  35.000 oy aldık Gemlik 

halkımızın teveccühleriyle ama bu teveccühlere layık bir faaliyet göremedik biz yaklaşık 6 yıldır. 

        Ve ilave olarak da Bursa Büyükşehir Belediyesi'nin Gemlik'e karşı artık neyi varsa bir sıkıntısı 

mı var? Aynı Parti ama herhangi bir destek, bir elde tutulur bir şey göremedik bugüne kadar.  

       Bununla ilgili Gemlik Belediye Başkanımız Şükrü DEVİREN bir açıklama yaparsa hani Mustafa 

Bey'in bir sıkıntısı mı var Gemlik Belediyesi ile ilgili. Bizde Cumhur İttifakı olarak yani Büyük 

Birlik Partisi adına konuşuyorum. Bizde gerekli konuşmamızı yapalım Büyükşehir Belediye 

Başkanımız ’la. Hani niye Gemlik’i önemsemiyor, verilen değer niye verilmiyor. Bununla ilgili de 

merak söz konusudur ve Gemlik’te ait olan Büyükşehir'e bağlı olan yerleri biz her seferinde buraya 

çıktığımızda soru şeklinde yöneltiyoruz Başkanımıza. Ama bununla ilgili de bir dönüş alınmıyor, 

yani en kısa zamanda burdan Musa BOZBEY ‘e de sesleniyorum Büyükşehir Belediye Başkanına, 

yani Gemlik ‘le ilgili bir sıkıntısı varsa söylesin ve Gemlik halkı bunu, yani buna layık değil sonuçta. 

Büyükşehir’in de desteği olması gerekiyor burda ve haricinde Gemlik’e eğer bir kentsel dönüşüm 

diyoruz ya biz buna her seferinde bir kentsel dönüş yapalım işte proje hep birlikte, daha  önce de 

bahsettim hani bize elimize ne geliyorsa destek olarak biz veririz, bugün belediye başkanımız, önceki 

belediye başkanı Cumhurbaşkanlığı Yatırım Ofisine başvuru yaptı bununla ilgili,  harici bütçe veriyor 

Cumhurbaşkanımız. Ya bununla ilgili bir önadım atıldı mı? Siz Cumhuriyet Halk Partisi olarak ön 

adımınızı, Cumhurbaşkanlığı Yatırım Ofisine, Cumhurbaşkanına başvurunuzu yapın. Ondan sonra 

dersiniz ki ya biz başvurumuzu yaptık, Red cevabı aldık. Yani Ön adımı bir atalım bununla ilgili, ya 

bizzat ben de Büyük Birlik Partisi olarak başvuru yaparsanız takipçe kalacam Genel Merkeze, Genel 

Başkanlığı, Cumhurbaşkanlığı Yerel Yönetimlerde Büyük Birlik Partimize ait sorumluluğumuz var 

Cumhurbaşkanlığı şuan, ona da iletirim, ben Gemlik'e ne gerekiyorsa  kentsel dönüşümle ilgili ve 

diğer konularla ilgili desteğim tamdır.  Saygı ve sevgilerimi sunarım. 
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      --Şükrü AKSU Meclis 1. Başkan Vekili: Sayın HAN teşekkür ederiz. Faaliyet raporu hakkında 

başka konuşmak isteyen arkadaşımız var mı? Bir daha sorayım arkadaşlar 2024 faaliyet; sayın 

KARATAŞ buyurun, buyurun sayın KARATAŞ, 

      --Arzu KARATAŞ Meclis Üyesi: Sayın Başkanım, değerli meclis üyesi arkadaşlarım, ekran 

başında bizi dinleyen değerli Gemlikli dostlar, Faaliyet raporu hakkında söz almış bulunmaktayım. 

Hepinizi saygıyla, sevgiyle selamlıyorum.    

       Biliyorsunuz 2024 Nisan ayından 2025 Şubat ayına kadar Teknik Başkan görevinde bulundum. 

Bu dönemde Fen İşleri, İmar İşleri ve Park Bahçelerdeki ekiplerimiz de yoğun çalışmalar ve 

sürdürülebilir çalışmalar yapmaya çalıştık.  

        Fen İşleri Müdürlüğümüzde 5.500 ton asfalt yama yaptık. 65, 60.000 metrekare beton parke taşı 

yaptık ve ayrıca bitümlü sıcak asfalt çalışmalarımız da yaptık. Bu arada arkadaşımız sordu, dedi ki 

nerde bu tozlar yani şey tozları, işte burda arkadaşlar yani şeffaf belediyeciliğimizi burda 

görüyorsunuz. Yani bu taşların altına dökülen tozlar burda gördüğünüz üzere, 

    --Şükrü AKSU Meclis 1. Başkan Vekili: Pardon sayın KARATAŞ, biraz mikrofonu şey yapar 

mısınız duyulması anlamında, teşekkür ederim.  

    --Arzu KARATAŞ Meclis Üyesi:  Burda bir sürü gördüğünüz resimlerin çoğu şeffaf 

belediyeciliği gösteriyor, yani yaptığımız işlerin hepsini burda beyan etmiş oluyoruz.  

       Kuzey Planlarında biliyorsunuz üç dört kilometre kadar yollar açıldı. Diyorsunuz ki bu yolları 

neden açmıyorsunuz? Biliyorsunuz ki zeytin yasası var, bu yasaya rağmen vatandaşlar bize 

başvuruyorlar ve bu yolları açmak için elimizden gelen çabayı da gösteriyoruz.  

       Cumhuriyet Mahallesi'nde bu arada 389 Nolu Sokak'ta 943 Metrekare bir istinat duvarımız 

yapıldı, bunun üzerine güzel bir çalışma yaptı Park Bahçeler Müdürlüğümüz. Spor aletleri düzenledi 

ve istinat duvarını başarıyla tamamladı.  

       Uludağ Üniversitesinin içindeki Hukuk Fakültesinin son bitim para, şeylerini biz ödedik,  

Gençali Konaklarımızı yaptık.  

       Şimdi Fatih arkadaşımız bir şey söyledi dedi ki bu  yaptığınız sanayi her tarafta Sanayi var tabi, 

bu Sanayiyle birlikte gelen kirlilik bütün Gemlik’i etkiliyor. Biliyorsunuz ki biz depolama alanlarında 

plan çalışmaları yaptık. Bu plan çalışmalarında aldığımız DOP oranı %34. Peki geçmiş dönemde 

yapılmış plan çalışmalarında alınan 15-16 ile yapılan çalışmalarda %5 alınmış,  peki sanayici bunun 

%30’unda ne yapmış Gemlik’e, nasıl bir yatırım yapmış acaba, bunları da sorgulamak gerekiyor tabii 

ki. 

       Bu arada Kent Lokantamız da çok modern bir şekilde düzenleyerek halkımıza ucuz yemekte 

bulunduk.   

       Cihatlı’nın 7. Etap çalışmalarımızın ihalesine çıktık. 2025 de de 3. Etap çalışmalarımıza devam 

edicez.  

        Köylerimizde ki Camilerin onarımlarını yaptık, bu Camilerin temizlikleri ile beraber bahçe 

düzenlemelerini yaptık. 

       Okullarımızı, Okullarımızı badanalarını, boyalarını bahçe düzenlemelerini rutinde her zaman 

yapıyoruz. Biliyorsunuz ki Diyanet İşlerimiz var, Milli Eğitim var fakat biz kamu kurumları ile 

iletişim haline geçerek Gemlik’in tüm kamu ihtiyaçlarına da yardımcı olmaya çalışıyoruz. 

       Umurbey'de ki tabii ki sulama borularını yaptık hep beraber el birliği ile birlikte başaracağız dedi 

Başkanımız. Bizde sadece biz değil tabii ki hep birlikte yapmamız gerekiyordu bunları yaptık.  

       Tuncer Bey bir onikimilyondan bahsetti Kentsel dönüşümle alakalı, orda anladığım kadarıyla bir 

hata var. Onikimilyon gibi bir para geçen dönem ödenmedi arkadaşlardan aldığım bilgiye göre, 

UTAEM firması yaptı bu planlama çalışmasını, üçyüzotuzüçmilyon UTAEM firmasına maket 

çalışması için de üçyüzdoksanbeşmilyon bir para ödendi. Yani onikimilyon nerden çıktı onu 

bilemedik.  

       --Meclis Üyesi: ………  

       --Arzu KARATAŞ Meclis Üyesi:  Onikibin mi dediniz,  
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       --Meclis Üyesi: ……… 

       --Arzu KARATAŞ Meclis Üyesi:  Ha pardon üçyüzotuzüçbin, 

       --Meclis Üyesi: BELMAP ‘a da harcanan bir para var orda, 

       --Arzu KARATAŞ Meclis Üyesi:  İşte UTAEM firması önden bir şey de…… harcanmıştır evet, 

       --Meclis Üyesi: Bir, ikimilyon civarında diye bir hatırlıyorum yani, üçmilyonu geçmiştir ordaki 

harcama, 

       --Arzu KARATAŞ Meclis Üyesi:  Toplam da geçmiş olabilir oniki diye bir rakam bilemiyorum.  

          Park Bahçeler Müdürlüğümüze evet onbirmilyonluk bir ihaleye çıktık.  Bunların altyapılarını 

hazırladık, şu anda önümüzdeki dönemlerde de üst yapılarını yapıcaz.  

          Bide geçen dönemle alakalı arkadaşlarımız dedi ki Uğur Başkan döneminde neler yapıldı. 

Şimdi ben eski meclis üyesi olduğum için bu konuya da değinmek istiyorum. Bizler Uğur Başkan 

döneminde sosyal belediyeciliği en üst seviyeye çıkardık, yani nasıl birkaç tanesini hemen size 

söyleyeyim. 

          Engelli Taksimizi yaptık,  Halk Marketimizi yaptık, ha şimdi tabii ki onu kapattık ama onun da 

bazı nedenleri var Başkanımız bunu anlatır, anlattı daha önce sizlere. Ambulansımız vardı. Küçük 

sahil, Küçük Kumla sahil düzenlemesini yaptık Başkanım o düzenlemeyi biliyorsunuz Büyükşehir 

ondan sonra tekrar elimizden aldığı için o düzenleme şu anda o şekilde kaldı. Kentsel Dönüşümde 

sadece kentsel dönüşüm yapmıyoruz, metruk binalarımızı da düzenliyoruz, temizliyoruz. Böylelikle 

Kent içinde ki düzenleme çalışmaları devam ediyor. Çiftçimize destek oluyoruz, bu yıl 100 ton zeytin 

alımı yaptık. Kırsal kalkınma ofisimiz var orda 198 tane toprak numunesi aldık, onların 

düzenlemelerini yaptık. 

         Şimdi Mehmet ÖKSÜZ ‘ün eleştirilerini geleyim. Ordan Mehmet Bey’le çok uzun zamandır 

beraber çalışıyoruz, Özel sektörde de beraber çalıştık, Komisyonlarla da beraber Çalıştık ve bu 

komisyonlarda hiç zannetmiyorum ki hep Oybirliği ile geçti, geçti hiç öyle bir ayrı bir dönem olmadı 

ki buda demek oluyor ki  biz Teknik olarak Komisyonlarda beraber çalışıyoruz ve Gemlik içinde 

doğru planlama çalışması yapıyoruz demektir değil mi? Tamam.  

          Şimdi kentsel dönüşümü neden hızlandıramıyoruza geldik, planlama çalışmaları bitti. Şu anda 

sonuç çalışmasındayız. Fakat biliyorsunuz 6 Şubat depremi olalı 2 sene oldu ve bu 2 senede hala 

insanlar konteyner kentlerde yaşıyor. Yani bu konteyner kentlerde yaşamalarının sebebi nedir 

devletin bile böyle bir gücü olmadığına göre bizim de planlama çalışmasını yaptıktan sonra hep 

beraber gidip AK Parti, MHP, tüm Büyük Birlik Partisi hep beraber gidip devletimize beraber 

görüşüp bunları yapmamız gerekiyor.   

          Evet hep yapmamız gerekiyor, gerekiyor gerekiyor gerekiyor gerekiyor gerekiyor diyoruz 

farkındayız bunların ama şu anda biz 1 yılımızı doldurduk, yani buna da bir bu konjonktürde 

bakmanız gerekiyor diye düşünüyorum.  

          Ya bu arada faaliyet raporunu görüşecektim ama Ülke gündeminde bir konu var biliyorsunuz, 

296 adet öğrencimiz var. Yani ben bir Anneyim, bir Anne yüreği olarak da 296  öğrencimiz şu anda 

tutuklu hapiste yatıyor ve çocukların sınav haftaları bu hafta, burdan çağrı yapıyorum genel 

devletimize çocuklarımızı ne olur serbest bıraksınlar, çok teşekkür ediyorum. 

        Bu faaliyet raporunun hazırlanmasında emeği geçen daire birimleri, müdürlerimize 

çalışanlarımıza çok teşekkür ediyorum, teşekkürler. 

      --Oğuz HAN Meclis Üyesi: Sayın Başkan, 

      --Şükrü AKSU Meclis 1. Başkan Vekili: Sayın KARATAŞ teşekkür ederiz. 

      --Oğuz HAN Meclis Üyesi: Bir, iki dakika konu vardı Başkanım, şimdi Arzu Hanım… 

      --Şükrü AKSU Meclis 1. Başkan Vekili: Oğuz Bey, 

      --Oğuz HAN Meclis Üyesi: Yok önemli bir konu, 

      --Şükrü AKSU Meclis 1. Başkan Vekili: O kadar o kadar şu ana kadar mükemmel gitti ki 

dolayısıyla herkes süre belirsiz bir şekilde duygu ve düşüncelerini paylaştı önerilerini, eleştirilerini 

saatimiz de, 

      --Oğuz HAN Meclis Üyesi: Yok haberi kaçıracaz şimdi Arzu Hanım dedi ya çocuklarımızla 

ilgili, 
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      --Şükrü AKSU Meclis 1. Başkan Vekili: Evet,  

      --Oğuz HAN Meclis Üyesi: Şöyle Cumhurbaşkanımız az önce bir açıklama yaptı.  

      --Şükrü AKSU Meclis 1. Başkan Vekili: Evet,  

     --Oğuz HAN Meclis Üyesi: Dedi ki çocuklarımızı meydanlara gönderenler, Belediye binasında 

oturanlar orda oturuyor ama biz çocuklarımızı CHP'ye yedirtmicez diye bir açıklaması var, bilginiz 

olsun. Muhtemelen çıkaracak.  

     --Şükrü AKSU Meclis 1. Başkan Vekili: Evet faaliyet raporu hakkında başka görüş bildirmek 

isteyen meclis üyesi arkadaşımız var mı? Yok. O zaman son konuşmacı Gemlik Belediye Başkanımız 

sayın Şükrü DEVİREN ‘i kürsüye davet ediyorum. Buyurun Başkanım, 

     --Şükrü DEVİREN Belediye Başkanı: Değerli belediye meclis üyelerimiz, kıymetli divan, sayın 

Başkanım ve değerli Gemlik halkı hepinizi öncelikle sevgi ve saygıyla selamlıyorum. 

        Elbette siyasetin kendi içerisindeki doğallığıyla dinamikleriyle arkadaşlarımız çok katıldığımız 

doğru bulduğumuz içten içe teşekkür ettiğimiz duygu ve düşünceleri ile de burda onları izledik.  

Başta tabii bu duygu ve düşüncelerle öncelikle Kaan'a çok teşekkür ediyorum, çok haklı bir eleştiri 

idi belki. Bütün siyasi partilerin bir nezaket ziyareti yapılması önemliydi. Ama işte biz İl 

Başkanlıklarında ziyaret ettiğimiz için orda bir art niyet olmaması gerektiğini vurgulayayım. Hatta 

Adalet ve Kalkınma Partimizin İlçe Başkanıyla iki hafta önce de konuştuğumuzda sizleri işte o 

kongre süreci vesaire bir ziyaret etmek istiyoruz. Burda o sinsile takip ederek bir süreci yönetelim 

dedik ama araya birçok şey girdi biliyorsunuz ama düşüncemiz halistir onda kimsenin şüphesi 

olmasın, en kısa sürede onu yapacam ama düşünce itibariyle çok doğru bir düşünce, o birlik 

bütünlüğü beraberliği sağlayabilmek burda söylediğiniz rakamsal şeyler vesaireler biz de birçok şey 

söyleyebiliriz. Siz bizim yerimizde olsaydınız ne yapardınız diye düşünün bir, ya biz buraya ilk 

geldiğimizde bütün arkadaşlarımız burda Gemlik’in de kabul ettiği finans konusunda iki tane 

tecrübeli ve yetkin arkadaşımız var, İbrahim TOKGÖZ ve Fatih UZUN.  Biz resmi aldığımızda 

önümüze bilançoya baktığımızda hani neleri yapabiliriz. 11 tane parkı bile yapmama noktasında 

arkadaşlar direttiler yani. Bizim önümüzü görmemiz lazım, çünkü sadece ülke değil dünya 

ekonomisinin nereye gideceği belli değil. 

           Bugün işte Rusya ile Ukrayna'nın bir anda savaşı, Almanya'nın bütün dibindeki aslında 

enerjiyi kullanım amaçlarından dolayı Almanya ekonomisinde bir anda zor duruma düştü yani. 

Dolayısıyla bütünsel düşünmek lazım, yoksa burda böyle palyatif çözümler şov yaparak bir şeyler 

yapmak çok mümkündür, ben de borçlanırım bizde borçlanırız.  Yani altmışmilyona satardık belki 

sekiz dönümlük yerimizi, hemen bir şeyler yapardık bir sene de o şov, değil aslında bakın biz bugün 

siyaseten eleştirmiyorum ama Kumla halı sahasına gittim ben, yani giden var mı bilmiyorum ama 

bakın yeni yapılıyor Kumla halı sahası, ya böyle bir şey yok,  gerçekten  yok, bir kere o sahanın orda 

yapılmış olması baştan bir yanlıştı. Yine ödenek ayrılmış, çok teşekkür ediyoruz. Kumla spor ‘a 

elbette faydalı olacak ama bakın bunların hepsi milli servet, milli gelir yani. Siz onikimilyon 

civarında bir bütçe ayrılmış orda, yine yarın öbür gün orda standart Kumla spor’un antrenman 

yapabileceği maç yapabileceği bir stat olmamış, taç çizgisi ile ceza sahası çizgisi onsekiz çizgisi 

dediğimiz çizgi arasında emin olun iki metre yok.  Bu ne demek   biliyor musun, bakın yapılan birçok 

şey de şunu gördük. Birçok şey sayabilirim, geçmişi kötülemek adına söylemiyorum ama hani 

vizyona biraz veya bir şey düşündüğünüzde daha geniş düşünün, eğer kötü yapacaksanız ben 

yapmama kararındayım. Yani şu anda en iyisini yapmak noktasında sabır ediyoruz ve kaynak 

oluşturmaya çalışıyoruz. Bununla ilgili ben burda şimdi söylerim tabii bazı şirketler olduğu için 

şirket ismini zikretmek istemiyorum ama bizim beklediğimiz Gemlik'e kalıcı gelir sağlamak üzere 

projelendirdiğimiz şeyler var.  

          Bunların da bir süreci var. Çünkü karşı mahkemeler var karşı davalar var ama burda sizin 

söylediğiniz noktada hani neler yaptınız diye Gemlik’in temel, burda Gemlik halkına ben seslenmek 

istiyorum.  
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          Gemlik’in dört tane temel sorunu var arkadaşlar; Bir tanesi elbette ki deprem sorunu. Bununla 

ilgili geçmişte evet 1400 konutlu bir TOKİ düşünülmüş vesaire işte Fatih arkadaşımız burda anlattı. 

O zaman işte satılan hissenin aslında yüzüçmilyon TL. olduğunu, işte orda doksanyedimilyon TL. 

bütün aslında 1400 konutun biteceği falan söylenmiş.  

          Şimdi onları bir kenara bırakalım ama baktığınızda günün sonunda günün sonunda bunlar ne    

biliyor musunuz plansız, iş bilmemezliğin getirdiği noktadır bu. Bugün Umurbey sahasında iki takım 

üst üste maç yapamıyor, neden! Çünkü diğer takım mutlaka merdiven altında üstünü değiştirmek 

zorunda kalıyor. Yani öyle bir koskoca bir alanda Umurbey stadında, teller 2 metre, resmi maç için 

uygun değil. 

         Amfi tiyatro yapıldı eyvallah, aman amfi tiyatroyu sadece bir defa kullandık ve mermerleri 

çatlamış, şu anda harabe durumda.  

        Olması gereken Köylerde sahalar yapılmış, baktığınız da yapılması gereken Yeniköy, Muratoba 

Köyleri sahaları gençlerin çocukların en fazla olduğu ama siz gidip Katırlı’ ya 1.2 kilometre uzaklıkta 

Köyün dışına ve heyelan alanına halı saha yapıyorsunuz. 

        Şimdi böyle yapacaksak yapmayalım arkadaşlar, bakın böyle yapacaksak yapmayalım 

gerçekten. Biz şuna,  şuna inanabilirsiniz müsterih olun. Gemlik’in bir delikli Kuruş parasını biz çöpe 

atmıcaz.  

        Sürekli söylendi danışmanlara şöyle verildi, danışmanlara şunu verildi. Danışman diye bir şey 

yok  asla, ben söyledim burda. Siz sordunuz yani o kadar kinayeli sorduğunuz için kim bu arkadaşlar, 

aslında hizmet ediyorlar yani işin basın reklam tarafı vesaire bizim basın tarafımızın eksik olduğu 

noktası vardı, işte arkadaşlarımız biraz daha yetiştiriyoruz başka bölümden arkadaşlarımız geldi. 

Çünkü yetkinlik ve yeterlilik noktasında işte şu anda bizi çeken arkadaşımız bile başka bir 

bölümdeydi, şimdi bize geldi ve çok faydalı işler yapıyor. Dolayısıyla belediye içindeki çalışan 

arkadaşlarımızın da burdaki yetkinlik ve yeterliliklerini de zamanla oturtarak emin olun daha iyi 

çalışan daha şeffaf, sorduğunuz her soruya ama amansız, fakatsız cevap veren bir yönetim anlayışıyla 

olacaksınız. İlla benim cevap vermeme de gerek yok, ben müdür arkadaşlarımıza da bu konuda son 

derece yetki veriyorum, yani cevap verebilirsiniz.   

       Hiç kimseyi ötekileştirmeden ve kimseyi ayrıştırmadan ama Gemlik’in hakkını savunarak, kendi 

inisiyatifinizi yasal çerçeve içinde kullanabilirsiniz diyoruz.  

       Şimdi birinci problem dedik ki evet depremle ilgili; Anlattılar, bizde defalarca anlattık. Gemlik 

halkını burdan meşgul etmek istemiyoruz. Mehmet ÖKSÜZ ’e çok teşekkür ediyoruz. Kumla 

planlarıyla ilgili biz, siz söyledikten sonra da zaten hani biliyorduk ama bir daha bakalım dedik. 

Şimdi Kumla planı emin olun Proje üzerinde çabuk uygulanabilir gibi gözüküyor ama birçok malik'in 

dışarıda olması vesaire olmasından dolayı öncelikle bizim, söylediğiniz şey çok doğru bir yerden 

başlıyor olmamız gerekiyordu.  Bununla ilgili de bununla ilgili de samimiyetle söylüyorum 

desteğinize ihtiyacımız var. Neden! Hükümet noktasındaki yani merkezi hükümet noktasındaki 

Kentsel Dönüşüm, TOKİ, Çevre ve Şehircilik Bakanlığı konusundaki noktalarda temas noktalarında 

randevu alınması ile ilgili. Şimdi ben bir toplantıya katıldım Kentsel Dönüşüm Zirvesine Bursa'da, 

bütün belediye başkanlarımızın geldiğinde ben onu tabii dedim ki yani randevu almaya çalışıyoruz. 

        Tabii ordan bir yetkili sitem eder gibi randevu alamıyor musunuz? Ya alamıyoruz yani müracaat 

ettik yaklaşık 3 aydır, randevu alamıyoruz.  Bizim bütün evraklarımız tamam kentsel dönüşümle 

ilgili, şu anda işte sadece ihaleye çıkılacak ordaki planla ilgili, onu da çıktık aslında ihale onu da 

söyleyeyim size. 

       Şimdi bu samimiyeti lütfen burda gösterelim. Yani ben içtenlikle söylüyorum Kaan' ın burdaki o 

samimi ve içten içten geldiğini hissediyor yani. Çünkü o hissi aktardı bana, bir kinaye yok sadece bir 

şey var bir temenni var. 

      Ben çok net bir şekilde aldım, ben tekrar tekrar teşekkür ediyorum. Böyle olursak bir noktaya 

gelebiliriz bizim çocuklarımıza gençlerimize örnek olmamız gerekiyor. Ve liyakat sahibi insanlara da 

saygı göstermek gerekiyor. Burda Mehmet ÖKSÜZ ‘ün Teknik bir şey bir noktasında söylediğimiz 

zaman Oğuz HAN ona itibar edicez. Yani o arkadaşımıza itibar edicez, Arzu Hanım'a itibar edicez, 

Finans konusunda İbrahim TOKGÖZ ’e,  Fatih UZUN ‘a Murat YAVUZ' a veya Tuncer’e itibar 

edicez, ya bu konularda itibar ve saygı duyduğumuzda kimseyi itibarsızlaştırmamış olucaz. 
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      Şimdi Kentsel dönüşüm noktasında öyle diğer tarafta ben hem şunu söylüyorum yapısal yıkım ve 

toplumsal yıkım.  

     Şimdi bizim eğer Kente bir şeyler değiştirmek istiyorsanız Toplumsal dönüşüm denen bir şey var. 

Hani herkes bir şeyler söylüyor, dijital dönüşüm vesaire bununla ilgili de Mayıs ayında Ankara 

Üniversitesi'nden Belediyecilikte yapay zekânın kullanılması ile ilgili, biz ben açıkça da söyledim 

başarılı olduğumuz noktalarda fakat müşteri şikâyetleri dediğimiz halkın şikâyetlerini 

değerlendirdiğimizde geç cevaplar verme takibi noktasında dijitalleşme ve oradaki yapay zekânın da  

kullanılması noktasında işte yine burda Mehmet arkadaşımızın dediği gibi e-belediyeciliğin daha üst 

versiyonuna geçmek ve daha yönetilebilir çabuk verilerin aldığı hemen hızlı sonuç alınabilen bir 

yönetim anlayışını da getirmek istiyoruz.  

      Şimdi Toplumsal bütünlüğü sağlayabilmek için de Kültür Sanat faaliyetleri çok önemli 

arkadaşlar, bu kentin bu kentin kültür sanat spor faaliyetleri ile bir araya gelmesi gerekiyor. Biz 

sadece birbirimizi eleştirerek birbirimizi tanıyamayız. Birbirimizin huyunu suyunu bilemeyiz.  Emin 

olun ben şunu söylüyorum burda belki de bazı arkadaşlarımızla siyasetin gerginliği içerisinde 

çatışıyor gibi olsak da ortak noktalarımızdaki faaliyetlerde bir araya geldiğimizde aslında biz 

birbirimizden çok da uzak olmadığımızı herkes görecektir. Dolayısıyla Toplumu bir araya getiren 

kültür sanat ve spor faaliyetlerini bu kentte çok önemsiyorum, önemsemeye de devam edicem. Çünkü 

bizim hakikaten ruh ve beden sağlığımız açısından bu tür faaliyetler son derece önemle arkadaşlar. O 

yüzden bunları lütfen küçümsemeyin. Yani altıyüz küsur bin sayısına inanmanızı, çünkü ben 

müdürlerime güveniyorum, hiç kimseye müdahale etme hiçbir manipülasyon hiçbir burda rakamlarla 

oynamak gibi asla kimseye en ufak bir şey söylemiş değilizdir.  Kaldı ki bunu belki bize videolar 

yapan arkadaşımız seçim çalışmalarımıza bizimle olan sonra karşımıza gelen arkadaşlarımıza 

arkadaşımıza bile sorabilirsiniz, asla öyle bir kesinlikle veya benim tarzım o dur kesinlikle 

manipülasyon kimse hakkına kimseye haksız bir yere suçlama çabalarına asla girmeyin, tarzım vardır 

benim. O yüzden de burdaki emek sarf eden arkadaşlarımız özellikle çok çok teşekkür ederim 

faaliyet raporları içerisinde. Elbette biz şimdi demin hafif gülümsemeler oldu, biz borç yönetimi 

noktasında geldiğimiz günden bugüne yine bizim finans ekibinin verdiği %33 ‘lük bir borçla 

azalmaya gitmişiz. Biz tam da söylediğiniz gibi biraz ayaklarımızı yorganımıza göre uzatalım. Bir 

görelim bunlar yoksa iki ihaleyle paramız olduğunda işte satılacak yerlerimiz de var. Özellikle hisseli 

olan yerleri satıyoruz ki çünkü Gemlik Belediyesi'ne bir faydası yok, fayda sağlayabilmek adına 

öncelikle bunlarla başlayarak Gemlik Belediyesinin Gayrimenkullerini böyle hiç pahasına 

satmayalım özellikle, özellikle büyük parselleri. Şunu da tekrar söylüyorum bakın yeni çıkan yasayla 

kanunla artık Belediyelerde Antrepo Faaliyetleri içerisinde bulunabilirler. Dolayısıyla bizim Gemlik 

için bir araya gelmemiz lazım. Sadece burda değil, gerçekten samimiyetle söylüyorum. Bir araya 

gelmemiz, ara ara bir araya gelmemiz konuşmamız tartışmamız orda anlaşamayabiliriz gelirseniz 

burda çatır çatır söylersiniz hiç sıkıntı yok. Biz Gemlik ile ilgili bir samimiyet görüyor isek ona koşa 

koşa gideriz, ona koşa koşa gideriz onda hiç kimsenin şüphesi olmasın. 

        Bu anlamda biz şimdi Halk Market dedi Arzu Hanım,  ben hayatım boyunca çok şeye karşıyım. 

Emek olmadan yemeğin olmayacağını, Terli vücuda asla merminin işlemeyeceği felsefesi ile 

büyüyen biriyim. Ben emek yapmadığım emek etmediğim bir şeyi asla kabul etmem.  

        Dolayısıyla Halk Markette baktığımızda ilk geldiğimizde 960 sonra bir araştırma yapıldı, 700'e 

düştü, sayılar düşüyor. Neden! Çünkü taksiyle geliyormuş vatandaş ordan alışveriş yapıp gidiyormuş. 

Yani o kadar sanki ne kopartırsan kardır anlayışı, biz dedik öyle yapmayalım, daha çok insanları iş 

bulalım. Şimdi başvuran arkadaşlarımızdan, kardeşlerimize nedense herkes belediyeyi istiyor o da 

ayrı mevzu, 1100 kişiye iş bulunmuş, işe yerleştirilmiş başvuruda, bu çok önemli bir sayı. 

Yirmisekizbin tane çalışanımız var. 

         Gemlik Sanayi bölgesinde, şimdi bu Sanayi Bölgesi içerisindeki çalışan sayımıza baktığımızda 

Gemlik’in Beyaz Yakası'nın Gemlik'e nasıl çekilmesi gerektiğini de altını çizerek  Gemlik'in 

kalitesini  hep birlikte yükseltmemiz gerekiyor. Söylediğiniz güzel şeyler vardı. 
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         Sayın Mehmet DEMİR özellikle size söylüyorum; Düşünce olarak güzel iskele meydanı 

iskelenin üzerine işte konteynerden vesaire koymuşsunuz, şekil hiç önemli değil biz de onu 

düşündük.  

         Hatta ben sizden daha önce ismini söylemeyi çok sevmediğim Amerika'yı Amerika'da bir yer 

vardı. Bizim iskelenin 2 katı genişliğinde ve nerdeyse 2 katı uzunluğunda tamamen yanlarda 

Restoran en uçta da tamamen Beyaz Saray'ın bir modelini yapmışlar ve orda da bir şey var Restoran, 

Eğlence yeri var. Şimdi tabii bunlar Dünyanın çeşitli yerlerinde çeşitli örnekleriyle var. Gemlik çok 

güzel bir yer, bakın çok güzel bir yer. Ama Gemlik’in öncelikle ayaklarının yere basması gerekiyor. 

Gemlik gerçekten de deprem kuşağında ve ben çok ciddi kaygılar içerisindeyim. 75 dönümlük yerin 

daha öncede söyledik. Arkadaşlar biz istedik, maalesef satış için koydular, birisi aldı sonra alamadı 

vazgeçti. Şimdi tekrar onun için müracaat ettik, proje çizdik. Ona biz konteyner kent demiyoruz 

geçici yaşam alanı diyoruz 75 dönümlük alanlarda. Yine insanlar Narlı’dan tutun yukarıya Haydariye 

bu tarafa Fındıcak ’a kadar birçok yerde maalesef mantar gibi gece gelip Konteyner kent koyuyorlar. 

Bunların hepsinin de planlanması Belediyenin bunlarla ilgili katı kuralları uygulandığında sizin de 

bizim arkamızda durması gerekiyor. Hiç kimsenin çevreyi kirletmeye hakkı yok.  Bir çevre düzeni 

bir çevre planı bir eğer varsa eko turizm, bununla ilgili de belediyeden gerekli izinleri alması 

gerekiyor. 

         Şimdi Toplumsal Birlikteliği sağlayabilmek için biz ne kadar çok Kültür Sanat faaliyetlerimizi 

arttırıyorsak bu anlamda da aynı zamanda çocuklarımızın da hayata tutunabilmeleri için Yetenek 

Sizden Destek Bizden projesine ısrarla devam edeceğiz. 800 tane enstrüman dediniz. Bakın orda 

ritim orkestrası var, orda folklor var, drama var ve bunların toplamında ki öğrenci sayısı biz burda 

afaki söylemiyoruz. Bunlar somut okuldan okul müdürleri ile milli eğitimle ve bizim kültür 

müdürlüğümüzün rakamlarının göstergesidir. Dolayısıyla sadece bu değil aynı zamanda yetişkinlere 

folklor aynı zamanda yetişkinlere bağlama kursumuz var ve Korolara destek veriyoruz, Umurbey 

Türk Sanat Müziği Koromuz var, Gemlik Türk Sanat Müziği koromuz var, Türk Halk Müziği 

koromuz var. Bu arada tiyatro ekibimiz var. Bunların hepsi toplumun aslında olması gereken Kültürel 

faaliyetleri ve toplumu bunlar diri tutar arkadaşlar, bunları bunları sıkı tuttuğumuz o toplumsal 

dönüşümü yaptığımız zaman gerisi emin olun kolay gelir. Yani bunlarla insanları yoğurduğunuz 

zaman o bakış açısını değiştirdiğiniz zaman daha farklı bir kent vizyonuna zaten otomatik olarak 

gelirsiniz, diğerleri kabul etmez zaten bunu. O yüzden de biz buna çok önem veriyoruz. 

         Kent Lokantası sayılar rakamları da gördünüz. Binlerce insana burda hizmet sunmuş yine 

Aşeviyle her sabahleyin çorbamızı vererek burda insanlarımıza katkı sağladık. Burda yine 

Manastırdaki atıl olan eski sağlık ocağını kreş haline getirerek ordaki ailelere destek olduk.  

         Devam eden devam edecek olan elbette projelerimiz var ama bunların da dediğim gibi bir 

ekonomik durumu ekonomik ölçüsü var. Bizde bu ölçü içerisinde sizlere Gemlik halkına en iyi 

projeleri hep birlikte sunmaya da arzu ediyoruz. 

         Karsak Deresi'nin durumu ortada bununla ilgili 3 defa Devlet Su İşlerini ziyaret ettik. 

Karayollarıyla 2 defa. Karayollarından aldığımız Karayolları Bölge Genel Müdürümüzden aldığımız 

bilgi ve bununla ilgili de biz Adalet Kalkınma Partisi ve Milliyetçi Hareket Partisi İl Başkanlarını 

ziyaret ettik. 

         Gemlik ile ilgili bir Tuncer arkadaşımızın da dediği gibi projeyi daha önce de bize söylediler. 

Bir proje çalışması var, eski yıkılan Hisar Sitesinin altından Engelsiz kafeye alttan yolun altından bir 

giriş yapılması da düşünülüyor. Biz, bizim arkadaşlarımız teknik arkadaşlarımızın yaptığı çalışmada 

şöyleydi aslında, basit anlamda ve hızlı çözülebilecek ışıkların orda o Dörtyol'dan bir 3 şeritle 

Gemlik’e sadece binek araçların geçebileceği zaten kırmızı ışık var. Hisar Mahallesi tarafına giriş 

olmayacak, sadece Gemlik'e giriş en azından Gemlik’in %30 trafiğini Köprübaşı'nda kendiliğinden 

otomatik olarak çözecekti.  Şimdi tabii istimlak edilecek olan yerlerle ilgili de arkadaşlarımız 

söylediler ama biz de onu da söyledik.  
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       Karayolları müdürümüze eğer istimlak edilecek, Kamulaştırılacak bir yer varsa yapalım biz hani 

sizin projenize göre. Biz sadece fikir verebiliriz, yani sonuçta ordaki uzman kişiler ordaki karayolu, 

çünkü bir akış var bir akışı yönetiyorsunuz o trafik akışını neye göre nasıl, işte birisi dedi ki şöyle 

yapalım. Karayolları Genel Müdürümüz dedi ki hayır böyle olması lazım, baktığınızda Karayolları 

Genel Müdürünün söylediği şey doğru, çünkü iş onun işi.  

           Biz sadece fikir veya tavsiyede bulunabiliriz veya önerimizi sunabiliriz ama işin anahtar 

noktası orası arkadaşlar, yine hep birlikte bunu başarmalıyız, sizden rica ediyorum bu konularda 

kapınızı çaldığımız da bizi oyalamayın.  Bizim bizimle birlikte olun, çünkü bu bizi sadece temsil 

etmiyor bu Gemlik halkını sizi ilgilendiren bir konu.  

           Ben şunu da açık yüreklilikle daha önce de söyledim, eğer Gemlik’e bir çivi çakacak varsa işte 

o kavşak ile ilgili isim telaffuzu da ordan geldi yani,  kim gerçekten aslında niyetimiz o. Herhangi bir 

ironi aramayın ordan lütfen. Kim eğer hizmet edecekse bu noktada onu ön plana çıkartmak benim 

boynumun borcudur. Burda da belediye meclis üyesi arkadaşlarımız bilir, asla kimsenin rolü 

çalınmaz, bir şey olduğunda takdir edilir.  

          İşte bütün belediye meclis üyesi arkadaşlarımız burda işte sosyal konulardaki duyarlılığı ve 

burdaki performansıyla Tolga SARIŞEN olsun, işte İbrahim TOKGÖZ ‘ün kendi içindeki dürüstlüğü 

burdaki güvenilirliği, yine tabii ki Murat YAVUZ arkadaşımızın tabii ki Kaan ve teknik 

arkadaşlarımız, Selim Bey'i işaret ediyor. Tabii ki Selim Bey'in de burdaki tiyatrol performansı 

hakikaten muhteşem yani o konuda da kendisini gerçekten, 

       --Selim YAVUZ Meclis Üyesi: ……………. 

       --Şükrü DEVİREN Belediye Başkanı: Efendim, 

       --Selim YAVUZ Meclis Üyesi: ……………. 

       --Şükrü DEVİREN Belediye Başkanı: Yetenek Allah size doğuştan vermiş zaten Selim Bey, 

onda bir sıkıntı yok siz her türlü şey yaparsınız. Ama tabii Selim Bey'in de burdaki dostuna burdaki 

arkadaşlığına ve samimiyete inanıyorum. Elbette ki eleştirilecek bu eleştirilerde hiçbir sıkıntı yok 

arkadaşlar. Tabii ki beklenti olacak aynı şekilde biz de bu tarafta olsaydık biz de aynı şeyleri 

yapacaktık. Ama elimizdeki imkânları en iyi şekilde değerlendirmeye çalışıyoruz. Önemli olan 

burdaki biz başka belediyelere de bakıyoruz başka Belediyeler emin olun 3 maaş geriden gelen var. 

İstanbul'da var böyle bir iki tane belediye var, işte Bursa'da var.  Biz şu ana kadar çalışanlarımızı 

mağdur etmeden ve bu bölgenin hatta Türkiye’nin neredeyse en iyi zammını biz çalışanlarımıza 

yaptık. Çünkü eğer insanlar mutlu değilse çalışma verim siz olur. Bir Hint atasözü var, benim çok 

hoşuma gider. ‘Sevgi olmadan çalışmak köleliktir’ der.  

        Dolayısıyla biz birbirimizi sevmeli, işimizi sevmeli, Gemlik ‘imizi severek bu noktaya 

gelmeliyiz. Projelerimiz devam edecek, biz buraya astığınız taahhüdün arkasındayız. Onunla ilgili 

şey yok, gelicem ben şeye, Parti ziyaretine geldiğimde bana böyle hediye ederseniz sevinirim onu, 

ben de emin olun onu şeye koyarım görebileceğim bir yere koyarım      hatırlatır o. Hani Hz. Ömer 

Radıyallahu demişler ya biliyorsunuz. Sakalında beyaz çıkana kadar bir adam tutmuş her gün para 

vererek, Ömer ölüm var diye, en son beyaz sakal çıkınca tamam demiş senin görevin bitti orda. 

Dolayısıyla ben de onu o Hz. Ömer Radıyallahu gibi alayım.  O önümde dursun inşallah, inşallah 4. 

senede ben onu yırtar size veririm bunun artık bir önemi kalmadı, çünkü hepsi bitti diye. Hediye, 

hediyeleşmek güzeldir teşekkür ederim. Velhasıl arkadaşlar değerli dostlar, sevgili Gemlikliler evet 

sadece Gemlik'te sadece ülkemiz değil emin olun bütün dünya maalesef çok zor durumda o yüzden 

de biz elimizden gelen en iyisini yapmaya devam edecez, elimizden ekonomik şartlar itibariyle gelen 

budur dedik. Ama şundan emin olabilirsiniz hem kararlı hem dürüst hem de yetkin arkadaşlarla 

sizlerle birlikte bakın size ayırmadan söylüyorum. Hepinize çok teşekkür ediyorum, saygılar 

sunuyorum. 

       --Şükrü AKSU Meclis 1. Başkan Vekili: Başkanım teşekkür ederim.  Değerli Başkanım, 

değerli meclis üyeleri bütün konuşmacı arkadaşlarımız gayet itinalı konuştular. Kimse, kimsenin 

sözünü kesmedi. Faaliyet raporu ile ilgili duygu ve düşüncelerini paylaştılar. 
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         Bu vesileyle Gemlik Belediyesi 2024 Faaliyet raporunda Belediye Başkanımız,   Belediye 

Başkan Yardımcılarımız, 31 meclis üyemiz, 20 tane Müdürlüğümüzün şahsında Belediyelerimizin 

çalışan 570 personeline bu faaliyet raporunun hazırlanmasında geçtiği emeği, katkısı için herkese 

teşekkür ediyoruz. Bunda hepinizin katkısı var, bunda hepinizin emeği var.  Dediğim gibi belediye 

başkanlığından bütün personeli içine alabilecek şekilde katkısı olan herkese Belediye meclisimizin 

adına teşekkür ederiz. 

        Değerli arkadaşlar bir teşekkürü de Gemlik halkına yapmak isteriz. Belediyelerde Emlak Vergisi 

%60 oranında vatandaş veriyorsa Belediye topluyorsa bu başarı kabul edilir %60’ı. Belki de hepiniz 

zaten biliyorsunuz ama ben gene de paylaşayım. Bizim belediyemizde  Gemlik' li vatandaşlarımızın 

Emlak Vergisi verme oranı %80 üzerinde arkadaşlar. Dolayısıyla Gemlik halkına evet Gemlik 

halkına hep birlikte bu zor, sıkıntılı şartlarda hepsine teşekkür ederim dedikten sonra Faaliyet 

raporlarını sonuç olarak oylayacağız. Oylamadan sonra sayın Başkanı Makamına davet edecem ve 

ben makamdan ayrılacam. 

         2024 Faaliyet Raporunu kabul edenler, 2024 Faaliyet Raporunu kabul etmeyenler, Müdürüm 

Cumhuriyet Halk Partisi grubu Evet;  Adalet ve Kalkınma Partisi, Milliyetçi Hareket Partisi, Büyük 

Birlik Partisi Red oyu verdiler. Faaliyet raporumuzun ilçemize hayırlı uğurlu olmasını diliyorum.  

Sayın Başkanım buyurun.  

 

 

 

 

 

 

 

  Berna  ESENTÜRK  

          Katip Üye 

       Tarık ERDEM         

           Katip Üye 

       Şükrü AKSU 

         Meclis 1. Başkan Vekili 
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        --Şükrü DEVİREN Meclis Başkanı:  Değerli belediye meclis üyesi arkadaşlarım, öncelikle 

2024 zorlu 2024 yılını geride bıraktık. 2025 yılının yapacağımız faaliyetlerle işbirliğiyle daha iyi ve 

daha verimli geçmesini temenni ediyorum, gösterdiğiniz performanstan gösterdiğiniz çalışma 

işbirliğinden dolayı hepinize çok teşekkür ediyorum. 

         Oturumu da kapatıcam ama söz mü alcaksın. Peki öncelikle ben bir teşekkürlerimi edeyim, 

teşekkürlerimi edeyim. Hepinize çok teşekkür ediyorum, 2025 yılı faaliyet döneminin 

Gemlik’imize, vatanımıza, milletimize hayırlı olmasını diliyorum. Buyurun Fatih Bey, 

        --Fatih UZUN Meclis Üyesi: Teşekkür ederim sayın Başkanım, çok da vaktinizi almadan biraz 

önce Arzu Abla da bahsetti gençlerimizle alakalı, Oğuz HAN da söyledi Cumhurbaşkanımızın 

açıklamasını, tabii gençlerimizin ne Cumhuriyet Halk Partili, ne AK Partili, ne de MHP'li gençler, 

bunlar bizim çocuklarımız. Ben de benim de iki kız evladım var. 

Bu ülkeden Adaletsizlik yüzünden veya hukukun üstünlüğünün zarar görmesinden dolayı 

gitmelerinden bu şehirden gitmelerinden çok korkuyorum. Torunlarımın büyüdüğünü Facebook 

videolarından seyretmekten çok korkuyorum. Biliyorsunuz bir boykot kararı aldık. Bundaki 

amacımız da hukukun üstünlüğünü anlatmak için bir farkındalık oluşturmak istedik açıkçası başka bir 

yöntem bulamadık gibi geliyor bana ama şahsi fikrim burda genel bir siyasette yapmak istemiyorum 

asla, buranın bir yerel meclis olduğunun da çok farkındayım. Ama tarihe de geçmişi de hatırlatarak 

da not düşmek istiyorum, bunu çocuklarım için yapmak istiyorum. Çok değil,  10 yıl önce ki yaşanan 

sürecin sanki aynısını yaşıyormuş gibi geliyor. Orda da aynı şeyleri yaşıyorduk. Yani gene televizyon 

haberlerinde itibarsızlaştırmalar, gene gizli tanıklar, Gazeteciler bile aynıydı. Ya bakın 2 tane şu anda 

benim çok şey yaptığım gazeteci var işte televizyona çok çıkıyor bu konuları anlatıyorlar. O günde 

anlatıyorlardı, Ergenekon davaları vardı arkadaşlar, yani biliyorsunuz bu Ergenekon davalarında 

hayatını kaybeden insanlarımız vardı.Yani birçok insanın hayatında geri dönülemez sonuçlar yarattı 

bu davalar. İsim olarak da vermek istiyorum; Yarbay Ali TATAR vardı. Bu Yarbay tutuklanmasını 

onuruna yediremedi, bu namuslu Türk askeri kafasına sıktı. Kaşif KOZİNOĞLU vardı. Bu Devlet 

için bir sürü yerde MİT adına yani MİT personel idi ve operasyonlar düzenlemişti ve bu arkadaşımız 

Cezaevinde kalp krizinden vefat etti. Kuddusi OKKIR vardı, Ergenekon'un finansörü deniyordu. Bu 

Allah rahmet eylesin, bir devlet Hastanesinde öldü. Bu Ergenekon davasında hepsi beraat etti. Şimdi 

aynı süreçleri yaşamayalım arkadaşlar, bunu sakın bir siyasi olarak düşünce görmeyin. En çok zarar 

eden değerimizin adalet olduğunu düşünüyorum. Yani Hukuk size farklı bize farklı olmaması lazım. 

Çocuklarımıza bırakacağımız en büyük miras adaletli bir ülkeyi bırakabiliriz, bu ülkede 

bir sürü şey yaşadık. Yani bir, yani bir Banka Müdürünün evinde dörbucukmilyon lira para bulundu. 

Ya sordular ne arıyor seni yani çok komik değil mi yani, bir Banka Müdürünün bankaya para 

yatırmıyor, Banka evinde dörbucukmilyon lira para var. İmam Hatip Lisesi yaptırmak için topladım 

dedi.  Kaç sene geçti, yani oldu mu bu İmam Hatip Lisesi yapıldı mı? Yani bu arkadaş yargılanmadı 

mesela. Hukuk ona farklı bize farklı olmaması lazım, aynı süreçleri lütfen yaşamayalım. Hukukun 

üstünlüğünü hep birlikte savunalım, teşekkür ederim arkadaşlar, sağol.  

        --Şükrü DEVİREN Meclis Başkanı:  Turgut Bey buyurun, buyurun tabi.  

        --Turgut DURMUŞ Meclis Üyesi: Şimdi Başkanım bu genel konulara değinildiği için mecbur 

söz hakkı doğduğunu düşünüyoruz.  

       Sayın Başkan, değerli meclis üyesi arkadaşlar, salonda hazır bulunan çok değerli misafirlerimiz, 

öncelikle aramızda meslektaşlarımızın bulunduğu hukuk devletinin olmazsa olmazı, yargı erk ’enin 

temel taşı ve en büyük güvencesi savunma mesleğinin temsilcileri olan tüm avukatlarımızın 5 Nisan 

Avukatlar Günü'nü kutluyorum. 

       Anayasamızın kanun önünde eşitlik maddesini içeren 10 maddesi 1 fıkrası herkes Dil, Irk, Renk, 

Cinsiyet, Siyasi Düşünce, Felsefi İnanç, Din, Mezhep ve benzeri sebeplerle ayrım gözetilmeksizin 

kanun önünde eşittir. 

 

 

 

 



Sayfa 48 

 

 

 

       Kişi hürriyeti ve güvenliği 19 maddesi;  Herkes kişi hürriyeti ve güvenliğine sahiptir. Suç ve 

cezalara ilişkin 38.maddesi 4 fıkrası gereği suçluluğu hükmen sabit oluncaya kadar kimse suçlu 

aramaz,  kimse suçlu sayılamaz. 7 fıkrası ceza sorumluluğu şahsidir. Hak arama hürriyeti 36.maddesi 

herkes meşru vasıta ve yollardan faydalanmak suretiyle yargı mercileri önünde Davacı veya Davalı 

olarak İddia ve Savunma ile adil yargılanma hakkına sahiptir. Tüm bu haklar anayasamız ile teminat 

altına alınmıştır. Son dönemde bağımsız yargının işlemesiyle ilgili yürütülen süreçlerin ne yazık ki 

Türkiye'nin gündemine farklı boyutlara taşındığını üzülerek gözlemlemekteyiz. Oysa olması gereken 

bağımsız yargının hiçbir etki altında kalmadan işlemesinin sağlanmasıdır. Yargıya yansıyan 

iddiaların muhatapları tarafından hukuk kuralları çerçevesinde cevaplanması, sonuçlarının 

beklenmesi ve herkesin buna saygı göstermesi gerekir. Ancak son zamanlarda yargıya yansıyan ve 

cumhuriyet savcıları tarafından iddia edilen yüzlerce konunun savunulması ve cevaplanması yerine 

Ülke Gündemi ve güvenliği rehin alınarak, tehdit edilerek ve baskı oluşturularak yargı sürecini 

etkilemeye çalışıldığı bir durumla karşı karşıyayız. Bu yapılanlar sadece temel hukuk kurallarına 

aykırı olmakla kalmayıp aynı zamanda ülkemizin gündelik hayatını terör ize ederek Ülke 

ekonomisine yönelik saldırı boyutlarına ulaşmış ve milli güvenlik meselesi konusuna dönüşmüştür. 

Siyaset alanındaki mücadele hiçbir şekilde ülkemizin huzurunu, güvenliğini veya ekonomisini tehdit 

edecek bir boyuta ulaşmamalıdır. Bu mücadele  tamamen siyaset alanıyla sınırlı kalmalıdır. Elbette 

toplantı ve gösteri yürüyüşü düzenleme hakkı         34. maddesi gereği herkes önceden izin almadan 

silahsız ve saldırısız toplant, gösteri yürüyüşü düzenleme hakkına sahiptir. Düzenlemesi mevcut olup, 

gösteri yürüyüş ve protesto etme hakkı vardır. Ancak bu haklar başkalarının haklarının başladığı ve 

ülke huzurun bozulması, güvenliğin ve ekonominin dengelerinin sarsılması gibi olumsuz sonuçlar 

doğuracak nokta ile sınırlı olmak zorundadır. Ülkemizin teminatı içerisinde yer alan Güvenlik 

güçlerimize balta ile saldırarak, zehirli asit atarak, havai fişek fırlatarak kullanılması bir hakkın 

kullanılması niteliğinde olmayıp kesinlikle kabul edilemez. Bu süreçte ilimizde, ilçemizde meydana 

gelen olaylarda gerek kamu mallarına gerekse gerçek ve tüzel kişilerin mallarına ve ticaretinin 

meydana gelen zararlarda olaylara dahil olanların destekleyenlerin ortama hazırlayanların ve 

kampanyaların duyurulmasında Belediye imkan ve alanları kullananların sorumluluğu vardır. Bazı 

kişilerce kurumları ve markaları hedef göstererek boykot çağrısı ve ticari hayata doğrudan müdahale 

şeklinde alışveriş yapmama çağrıları yapılmıştır. Meydana gelebilecek zararlar göz önünde 

alındığında ilk olarak şehrimizde bunların normal şekilde yürümesini sağlamakla görevli olan 

belediyeler açısından bu durum suçtur ve görevi kötüye kullanma anlamına gelir. Şayet boykot 

edilecekse İsrail Gazze'de kadın çocuk bebek yaşlı demeden altmışbin insanın şehit ederken, 

katlederken İsrail ürünlerinin boykot çağrısı yapmayıp, seçim zamanı seçim dönemi esnafla 

beraberiz. Esnafla çay içiyoruz, birlikte başaracağız manşetleri ile medyada yer alırken, Gemlik'te 

bulunan yerli ve milli olan markalarımız hedef gösterilmek suretiyle esnaflarımız Kasap Hasan ‘ı,  

Manav Yılmaz’ı, Bakkal Ahmet'i, Fırıncı Mehmet'i, Börekçi Yusuf'u, Terzi Fatma teyzeyi ve tüm 

esnaflarımızı size ne yaptılar ki boykot edinmelerini isteyerek halkımızın iş, aş ve gelir durumlarında 

sekte vurmak çabalarına girişerek, ekmek teknesine zarar vermek  istediniz. Gemlik'te 

esnaflarımızdan ne istediniz ancak vatandaşlarımız muhalefetin yıkıcı ve bozguncu boykot 

çağrılarına itibar etmeyerek, Alışverişlerini 2 Nisan 2025 günü yapmaya devam etmiş, Bankalar arası 

kat merkezinin tuttuğu istatistik verilerine göre bugün diğer günlere göre iki kattan daha fazla tutarda 

alışveriş yapıldığı belirtilmiştir. 

         Bu sonuçlar göstermektedir ki Gemlik'te halkımız Boykotçuları boykot etmiştir. Halkımız 

ekonomisine, Gemlik esnafına, Tüccarına, yerli ve milli markalara özetle Türkiyeye 

ve Türk ekonomisine sahip çıkmıştır. Sonuç olarak bugüne kadar yaşanan süreçte Belediyemizin 

imkânlarının ve Belediye Başkanlığı Makamının aleni olarak kullanılmasını kesinlikle kabul 

etmiyoruz. 

       Geçen süreçte ve bundan sonraki dönemde Gemlik 'li hemşerimizin huzurunu, ekonomisini ve 

günlük ticari hayatını tehdit eden her durumu hassas şekilde takip edeceğimizi 

kamuoyuna saygıyla duyuruyor, hepinizi saygı ve sevgiyle selamlıyorum. 
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     --Şükrü DEVİREN Meclis Başkanı: Teşekkür ederim. Değerli arkadaşlar, Nisan ikinci 

oturumumuzu kapatmayı öneriyorum, oylarınıza sunuyorum. 

      --Murat YAVUZ Meclis Üyesi: Başkan ben de bu konuda bir söz almak istiyorum, beş dakika.  

      --Şükrü DEVİREN Meclis Başkanı:  Arkadaşlar Kent Konseyi Gençlik daha doğrusu Çocuk 

Meclisi beni bekliyor,  

      --Murat YAVUZ Meclis Üyesi: Başkan siz konuşurken sıkıntı yok, 

      --Şükrü DEVİREN Meclis Başkanı:  Hayır ben şunu söylemek istiyorum, 

      --Murat YAVUZ Meclis Üyesi: 5 dakika konuşalım, konuşalım, 

      --Şükrü DEVİREN Meclis Başkanı:  Tamam 5 dakikayı geçmeyecek şekilde konuşsunlar, 

arkadaşlar çocuklara bilgi verin bir ikramda bulunsunlar. Kusura bakmasınlar, özür dilesinler benim 

adıma. Çocuklarımız önemli biliyorsun Murat Bey, Çocukları bekletmemek lazım.  

      --Murat YAVUZ Meclis Üyesi: Çok hızlı geçeyim o zaman. Şimdi Fatih arkadaşımız gizli 

tanıklardan bahsetti. Bakalım gizli tanıklar CHP'de kimlermiş. Cumhuriyet Halk Partisi'nin kendi 

içindeki bir hesaplaşmasından çıkar menfaatlerinin uyuşmazlığından dolayı kendi arasındaki mesafe, 

mesele geldi döndü dolandı AK Parti hükümetine ve devletimizin kurumlarına döndürülmeye 

çalışılmaktadır. 

        Şimdi sizlere soruyorum? Bu iddialar ortaya atan bir tane AK Partili yok. Bunun kimse aksini 

söyleyemez. Burada bütün iddiaları ortaya atan, yolsuzluk yaptı diye ihbar eden, görüntüleri servis 

eden, soruşturulmasını isteyen ve hatta suç duyurusunda bulunanların hepsi 

yani başrol oyuncuları CHP’li, yardımcı oyuncular da CHP'liler. Çünkü biz demiyoruz, Kasım 

2023'teki şaibeli Kurultay da sırtımdan hançerlendim diyen CHP'nin Eski Genel Başkanı 

KILIÇDAROĞLU söylüyor. 

          Bakayım da keseyim Başkanım bazı yerleri, kendisine aday olmama sebebi sorulduğunda 

yüzüne tükürürler, seni taşlarlar gibi tehditler ve linç kampanyaları olmadığını söyledi ve devam etti. 

Çalanların yüzüne tükürülür, ben çalmadım cümlesi ile kimi adres gösterdiği çok belliydi. 

         Sizlere soruyorum? Acaba burada kime adres gösterdi sayın KILIÇDAROĞLU. Burada tekrar 

dikkat çekmek istiyorum. Yapılmış olan 2023 yılındaki Kurultayda Delegeleri burada iradesiyle oy 

kullanan delegeleri ayrı tutuyorum, satın almak için dağıtılan rüşveti gerek     İBB ‘deki yolsuzluk 

belgelerini yargıya taşıyan CHP içinden güçlü ve sözü geçen isimlerdir. 

         Millet ittifakı ortağınız eski İyi Parti Genel Başkanı Meral AKŞENER pişmanlığını, 

seçilmesine vesile olduklarımızın daha sonra kocaman bir hırsız olduklarını anladığımızda çektiğimiz 

acıyı anlatmam mümkün değil sözleri ile meydanlara aktarmamış mıydı? CHP’liler İstanbul'daki 

büyük yolsuzluğun üzerini kapatmak için Fatih Bey'in dediği gibi gizli tanık ifadeleri dışında bir şey 

yok yalanına sarılıyor. Ancak, ancak dosyadan sızan  bilgiler hiç de öyle demiyor. Birmilyar, 

Altımilyarlık Villaların onbeşmilyona İmamoğlu'nun şirketine devri, sekizyüzbin liralık 

otomobillerin aylık birmilyonikiyüzbin liraya kiralanması, açık hava reklamlarında dönen milyar 

İmamoğlu şirketine doğrudan havale edilen milyonlar. Bir de bu dosyaların içinde denk geldiğimiz 

ve hayretler uyandıran iki dosya var ki Muş'taki bir bakkala İBB'den ihale edilen doksandörtmilyon 

liralık acil baklava siparişi ve Hakkari'den  yüzkırkbirmilyon liralık pasta ve börek ihalesi, düşünün 

koca İstanbul'da pasta, börek alacak yer bulamamışlar, kendi imkanları varken yaptırmamışlar, 

gitmişler Hakkari'den ihale ile yüzkırkbirmilyonluk börek, Muş'ta bakkaldan doksandörtmilyon 

liralık acil baklava almışlar. Bu paralar kime gitmiştir sizce. 

        Özgür ÖZEL haftalardır İngiltere'nin CHP'ye sahip çıkmadığından yakınırken Türk ve Türkiye 

düşmanı Yunanistan'dan bir destek görerek bir olsun rahatlamıştı. Özgür ÖZEL,     

KILIÇDAROĞLU ‘nun CHP ‘yi sekiz şiddetinde bir depremle sarsan açıklamasında göz ardı etmişti. 

Ne İMAMOĞLU 'ndan ne de Özgür ÖZEL 'den bu konuda hiçbir açıklama gelmedi. ÖZEL sokakları 

terörizm ederken milli ve yerli markaları boykot çağrıları ile kime hizmet ediyor. Siyonistler 

Türkiye'nin ambargosuna karşılık vermek istese ÖZEL kadar cesaretli olamazdı. Yolsuzluk 

operasyonlarına tek kelime etmeyen ÖZEL, 28 Şubat ‘ta Darbecilerin yaptığı gibi tek tek fişlediği 

milli markalara Boykot çağrısı yaptı.  
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         Hem ülkenin, ülkenin iktidarına talip olup hem ekonomiyi baltalamaya çalışıp ülkeyle her türlü 

ilişkiyi kesme kararının anlamını ise hiçbir sözlük yazmaz ama mutlaka tarih yazacak. 

         İktidarıyla, iktidara talip olan muhalefetiyle asıl amaç bu ülkeyi kalkındırmak, yüceltmek değil 

midir? Demokrasi yürüyüşü yapıyorsunuz, yapabilirsiniz ancak başkalarının Demokratik haklarına da 

saygı duymak zorundasınız. 

         Bu sizlere devletin malına, vatandaşlarımızın mallarına zarar verme yetkisi Devletimizin 

Polisine asit atma ve vurma, taş atma yetkisi verdiği anlamına gelmemektedir. Sizden olmayanları 

nefret psikolojisi ile düşman ilan edemezsiniz. Haklıysanız haklı olarak mücadelenizi vermeniz 

gerekiyor. 

         Söz hakkı doğduğu için cevap verme gereği duyduğumu belirterek bu konuların Türk yargısı 

tarafından en doğru şekilde karara bağlanmasını temenni ediyorum ve meclisimizin asıl görevini 

ilçemiz olduğunu hatırlatarak, ilçemizin sorunlarına daha önce değindiğimiz gibi yoğunlaşmamız 

gerektiğini tekrardan belirtmek istiyorum, teşekkür ediyorum. 

      --Fatih UZUN Meclis Üyesi: Sayın Başkanım çok özür diliyorum uzatmak da istemiyorum ama 

tam olarak da bundan bahsettim. Yani bir insan Mahkemece suçlu bulunmadığı sürece o iddialar işte 

böyle meclislerde, televizyonlarda dile getirildiği zaman hukuk diye bir şey kalmıyor, anlaşılıyor ki 

arkadaşlar hazırlanmış. Şimdi gizli tanık Murat arkadaşım, en büyük gizli tanık kimdi biliyor 

musunuz Başkanım? Genelkurmay Başkanımız tutuklandı hatırlıyor musunuz, bu ülkenin 

Genelkurmay Başkanı tutuklandı, hapse kondu. Gizli tanığı hatırlıyor musunuz?  Acemi birliğinden 

Usta birliğine giden bir otobüs otuzüç tane silahsız askeri öldüren Şemdin SAKIK ‘tı. Şemdin 

SAKIK gizli tanık yapıldı, bizim Genelkurmay Başkanımızı hapse attılar, bu hukuksuzluğu 

anlatmaya çalışıyorum. Bu 10 sene önce yaşandı Başkanım, çok uzun bir süre değil. Bunu 

yapmayalım dedim bir şey  demedim ki, 

      --Şükrü DEVİREN Meclis Başkanı:  Evet,  

      --Fatih UZUN Meclis Üyesi: Yani bu hukuksuzlukları yaparsak çocuklarımıza, 

      --Şükrü DEVİREN Meclis Başkanı:  Kaan Bey siz çıkın yavaş yavaş, 

      --Fatih UZUN Meclis Üyesi: Teşekkür ederim, 

      --Şükrü DEVİREN Meclis Başkanı:  Teşekkürler. Çıkacak mısın? Bu tamam iki dakika 

arkadaşlar, sonra Mehmet Şah KIZILALTUN ’a da bir verelim, bitirelim. Buyurun,  

     --Birtan Kaan SAAT Meclis Üyesi:  Sayın Başkanım malum gündem gelince hem de hukuk 

olunca birkaç kelam etmek istedim, çokta vaktinizi almadan. 

       Hâlihazırda mevcut İstanbul Büyükşehir Belediyesi sayın Ekrem İMAMOĞLU 'nun içerde 

olmasıyla alakalı olan süreçte bir hukukçu olmam sebebiyle haklıdır veya haksızdır deme gibi bir 

lütufta bulunma durumum söz konusu değil, zira biz Hukukçular halihazırda mevcut dosyadaki tüm 

delillere bakarak karar vermekle mükellefiz. Burda da halihazırda bu dosyayı en iyi bilen sayın 

İMAMOĞLU ve sayın İMAMOĞLU 'nun Avukatları ve halihazırda bu soruşturmayı yürüten 

halihazırda Cumhuriyet Savcılarıdır. Ancak olayın sosyolojik açıdan geriye dönüp baktığımızda Türk 

siyasi hayatında halihazırda Türk Devleti'nin kurulduğu günden beri bugün sayın İMAMOĞLU 'na 

uygulanan olayların adaletli mi oldu adaletsiz mi olduğunu zaman içerisinde yargılamaların 

neticesinde ortaya konacaktır bununla alakalı.  

        Eğer bu hukuksuz bir uygulamaysa ne ilk defa sayın Ekrem İMAMOĞLU' na yapıldı ne de bu 

Türkiye Cumhuriyeti Devleti tarihinde son olacak bir uygulamadır. Bunun geçmişte birçok örneği 

vardır.  Hâlihazırda çok yakın bir tarihte malum FETÖ, PYD yapılanması ile alakalı olarak 

yargılanan kurunun yanında yaş da yanan birçok insana karşı hukuksuzluk olmuştur. Balyoz 

davalarında da birçok hukuksuzluklar olmuştur. 

         Fenerbahçe'nin yargılandığı davada birçok uykusuzlar olmuştur. Bununla birlikte hâlihazırda   

28 Şubat sürecinde yargılanan mağdur edilen birçok kişide hukuksuzlukla karşılaşmıştır.  Bununla 

birlikte hâlihazırda siyaseten kapatma evrelerine gelen Refah Partisi Necmettin ERBAKAN Hoca 

döneminde de birçok hukuksuzluk olmuştur. 80 dönemine geri döndüğümüzde yaşı büyülterek asılan 

maalesef abilerimiz olmuştur.  
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        Yani hukuk yanlış kararlar vermiş olabilir ama en kötü karar kararsızlıktan iyidir. Bununla 

alakalı olarak bu sürecin çok uzamadan hâlihazırda soruşturmayı yürüten adli makamlarca bir an 

önce çözüme kavuşturulması gerektiği kanaatindeyim. Bununla birlikte de son olarak sayın Özgür 

ÖZEL Beyefendinin ve Cumhuriyet Halk Partisi'nin almış olduğu boykot kararı ile alakalı olarak da 

bu takdiri sayın Türk milletimiz seçim zamanı geldiğinde doğru mu, yanlış mı, İMAMOĞLU 'na 

uygulanan kararların doğru mu, yanlış mı olduğunu karar verecektir. Türk milletinin kararlarına 

ferasetine güvenmek lazım, adalete de güvenmek lazım, doğrusu da yanlışı da olsa bu ülke hepimizin 

diyorum. Hepinizi saygı ve sevgiyle selamlıyorum. 

      --Şükrü DEVİREN Meclis Başkanı:  Değerli arkadaşlar ben özetle şunu söylemek istiyorum. 

Şimdi Gemlik halkı bizi izliyor, burda Gemlik Belediye Meclis Üyesi arkadaşlarımızın tümü için 

söylüyorum. Biz siyaset üretmek yerine hizmet üretmek için bence tartışalım, konuşalım, siyaset 

üretmek Belediye Meclisi'nin görevi değil, Türkiye Büyük Millet Meclisi'ne gönderdiğimiz 

Milletvekillerimizin bu ülkenin yönetim şekliyle bu ülkenin ihtiyaçlarıyla ilgili siyaset üretme 

sorumluluklar onlarındır. Biz kendi aramızda bunun sohbetini yapabiliriz ama Gemlik halkı önünde 

çocuklarımızın önünde bence bu Türk siyasi polemiklere girmeden biz sadece Gemlik özelinde 

konuşmakta fayda var. Hepinize çok teşekkür ediyorum. Mehmet Bey bir şey söyleyecektiniz?  

Buyurun. Çok özür dilerim size,  

      --Mehmet Şah KIZILALTUN Meclis Üyesi:  Başkanım teşekkürler söz verdiğiniz için. Kaan 

arkadaşımıza teşekkür ediyoruz gerçekten çok güzel bir konuşma yaptı o konuşmanın üstüne de daha 

da söz söylemek istemiyorum ama nitekim şöyle bir şey söylüyorum. Murat Abimizin hani söylediği 

sözlere gelirken boykot ile ilgili diyor ki boykot diyor milli irademize zarar veriyorsunuz. Sayın 

Cumhurbaşkanımız çıkıp bu firmaları boykot dediğinde onlara helal de biz çıkıp boykot edelim 

dediğimizde bize haram mı oluyor. Ben bunu Murat arkadaşımızdan soruyorum, teşekkür ediyorum. 

     --Şükrü DEVİREN Meclis Başkanı:  Evet arkadaşlar dediğim gibi uzun bir süre oldu, hepinize 

çok teşekkür ediyorum. Nisan ayı ikinci oturumunuzu kapatmayı oylarınıza sunuyorum. Kabul 

edenler, etmeyenler. Oybirliği ile kabul edilmiştir, teşekkür ederim. 
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